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Ata - direct

THE CLERK: 05 CR 691, USA v. Antoin Rezko. Jury
trial continues.
ok ok ok
(Proceedings had in open court:)
(Jury in.)
ALl ATA, PLAINTIFF S WTNESS, SWORN
Dl RECT EXAM NATI ON
BY M5. HAM LTON:

Q Sir, could you please state and spell your nane for the

jury.
A Ai Ata, Al-i, At-a.

Q M. Ata, how old are you?

A. 56 years ol d.

Q \Were do you live?

A.  Lenont, Illinois.

Q Sir, where were you born?

A. I n Jordan.

Q Wien did you cone to the United States?

A In 1970.

Q Wiy did you cone to the United States in 19707

A.  Seeking educati on.

Q And did you, in fact, receive an education here in the

United States?
A.  Yes, | did.

Q Wat is your educational background?
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A
Q
A.
Q

Ata - direct

l'iving?

A

| have a bachel or degree in engineering.

Where did you receive that degree?

At University of Illinois, Chicago.

After you received that degree, what did you do for a

| took a job -- ny first job was in 1975 -- '"74 -- with

UCP for about a year. Took a second job with the Austin

Conpany as an engineering consultant for a year. Then | took

a job wwth Ondeo Water Treatnent Chem cal Conpany for 25

years.

Q

And, sir, could you spell the nane of the | ast conpany

that you said you worked with for 25 years?

A.  Ondeo, On-d-e-o0, Nalco.

Q And when you say Nalco, is that Na-I-c-0?

A Yes.

Q Okay. And what did you do for -- I'Il refer to that as
Nal co.

A Ckay.

Q Wat did you do for Nal co?

A. | served in several areas of responsibilities in

manuf act uri ng, engi neering, marketing and | ogi stics.

Q

A
Q
A

In the course of your work there, did you earn patents?
Yes, | earned five U S patents.
At sone point, did you retire from Nal co Laboratories?

In 19- -- in 2001, | did. | took an early retirenent
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package.

Q Wiat were the circunstances that led to you taking an
early retirenment package?

A. Wthin days after 9/11, | was visited at work by two FBI
agent for investigation and -- regarding 9/11. And tw weeks
after that, | was offered an early-out package by the conpany.
Q And did those circunstances have an effect on you?

A.  Yes. They were devastating to nyself and ny famly.

Q After you took an early retirenent, what did you do for a
l'iving?

A. | started doing real estate work, developing retail/
commerci al properties.

Q Prior to that, had you been involved in real estate

devel opnent ?

Yes, | was.

Sir, do you know Tony Rezko?

Yes, | do.

When did you neet M. Rezko?

About 12 years ago.

Do you see M. Rezko in the courtroon?

> 0 » O >» O >

| do.
MR. DUFFY: We'll stipulate, your Honor.
THE COURT: They will stipul ate.
M5. HAM LTON: Accept the stipulation

THE COURT: Ckay. So stipul ated.
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BY M5. HAM LTON

Q Have you and M. Rezko done busi ness together over the
years?

A.  Yes, we have.

Q I'mgoing to ask you sone specifics about that |ater

Sir, have you pled guilty to tax fraud and lying to
the FBI?

A.  Yes, | have.

MR. DUFFY:  Your Honor, may | have the instruction at
this tine, please, regarding the guilty plea.

THE COURT: Ladies and gentlenen, you are about to
hear testinony that this witness has pled guilty in exchange
for certain benefits. You can give his testinony whatever
wei ght you feel it deserves, but you should consider it with
caution and great care.

M5. HAM LTON: Thank you, your Honor.

THE COURT: You may proceed.

BY M5. HAM LTON

Q M. Ata, did you plead guilty pursuant to a witten plea
agreenent with the governnent?

A.  Yes, | have.

Q Under the terns of that agreenent, what are you required
to do?

A I'mrequired to testify and tell the truth.

Q And are you testifying here today because of the agreenent
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that you nade wth the governnent?

A
Q
wil |
A

Q

Yes.

I n exchange for that, are you hoping that the governnent
make a notion for reduced sentence for you?

Yes.

What is the sentence that you are facing if the governnent

makes no notion?

A
Q
A

Q

Ei ght years.
Are you famliar with the sentenci ng gui deli nes?
Yes.

What's the guideline range that applies to you for the

of fenses that you pled guilty to?

A

Q

12 to 18 nonths.

And is it your hope that the governnment will nmake a notion

so that you can get less than 12 to 18 nont hs?

o >» O >» O » O P

Yes.

Sir, do you know Stuart Levine?

No, | don't.

Have you ever net hinf

| don't believe |I have.

Have you ever spoken to hin®

| don't believe | have spoken to him

Now, you testified that, over the years, you've done sone

busi ness with M. Rezko.

Were you al so involved with M. Rezko in fundraising
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7
for Governor Rod Bl agoj evi ch?
A Yes.
Q Wen did you becone involved in fundraising for Rod
Bl agoj evich's run for the governorship?
A. I n 2002.
Q How did you becone invol ved?
A. | was approached early on by M. Bl agojevich, informng ne

that he was contenplating a run for the governor's office and
asking for nmy support; and I told himl wll.

Q And after that, did you, in fact, support his run for the
gover nor?

A Yes, | did.

Q Who was your primary contact w thin Governor

Bl agoj evich's -- now Governor Bl agojevich's -- fundraising
team at that tine?

A. M. Rezko.

Q And what did you do -- did you yourself put on

fundrai sers?

Yes, | did.

How many fundrai sers did you put on?

Two.

And when were those fundraisers?

I n 2002.

o > O > O >

In addition to holding fundraisers, did you nake

i ndi vidual contributions to now Governor Bl agojevich?
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Yes, | did.

And was this in response to a request by M. Rezko?

Yes.

When did M. Rezko ask you for an individual contribution?

I n 2002 and 2003.

o > O > O >

Al right.
Let's focus on the first tinme. Wen in 2002 did you
make your first individual contribution to Governor

Bl agoj evi ch?

A.  Around August of 2002.

Q And was that in response to a request from M. Rezko?
A Yes.

Q How nuch was your contribution at that tinme?

A $25, 000.

Q And that was in addition to the fundraising events that
you hel d?

A Yes.

Q Do you renenber the exact date of your $25, 000
contri bution?
A. | do not.
Q If I showed you your check, mght that refresh your
recol | ection?
A Yes.

(Counsel confer off the record.)

M5. HAMLTON: |'msorry, your Honor.
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May | approach?
THE COURT: You may.
BY M5. HAM LTON:
Q Sir, I'mgoing to show you what's marked Gover nnent
Exhi bit Ata Checks August 2002.
A Yes.
(Docunent tendered.)
BY M5. HAM LTON:
Q Sir, looking at that docunent, does that refresh your
recoll ection of the date of your $25,000 contribution?
Yes, it does.
And what was that date?
The 30th of August '02.
After you wote that check, what did you do with it?
| delivered it to M. Rezko.
And where did you go to deliver it to M. Rezko?
To M. Rezko's office.
Wiere was M. Rezko's office?
On El ston Avenue in Chi cago.
What did you do when you got to M. Rezko's office?

| waited in the reception area.

o >» O >» O >» O » O > O P

testified that you wote that check on August 30th, 2002?

A. O about that date.

Q Weninrelation to that date did you deliver the check to

And, sir, | should ask you: In relation to the check, you
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10
M. Rezko's office?
A.  Around that date.
Q Wen -- and you said you got to the office and you waited

in the reception area?

A Yes.

Q What happened next?

A. M. Rezko cane out and got ne to -- and we wal ked to the
back room -- back conference room

Q At sone point, did you give M. Rezko the check?

A Yes, as -- as he greeted ne at the door, | gave himthe
check.
Q | believe you said that M. Rezko then wal ked you to the

back conference roonf

Yes.

Had you been to M. Rezko's office before?

Yes.

And had you been in that conference room before?

Yes.

o > O > O >

When you got to the conference roomon that day, was
anyone there?

A Yes.

Q Wi was there?

A. M. Blagojevich was there, Lon Mnk was there, Chris
Kelly, and later on -- there was another gentleman who |

| earned | ater on was Jay Hof f man.
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Q Al right.

So, | believe you testified, at this point, you' ve
al ready met M. Bl agojevich in person; you know who he is; is
that right?

A Yes.

Q W is Lon Monk?

A.  Lon was -- Lon Monk was the -- the canpai gn nmanager at

t hat point.

Q Prior to seeing himat M. Rezko's office on about August

30th, 2002, had you net M. Monk before?

A.  Yes, | had.

Q Were had you net M. ©Mnk before?

A. | believe | had nmet himat M. Rezko's office, too.

Q And you indicated that in addition to M. Bl agojevich and
M. Mnk, M. Chris Kelly was there?

A Yes.

Prior to seeing himon that day, had you nmet Chris Kelly
bef ore?
A.  Yes, | had.
Q Were had you net Chris Kelly before?
A At a fundraiser that | held a couple weeks earlier.
Q So, M. Kelly had conme to one of the fundraisers you had
held for --
A Yes.

Q ~-- M. Blagojevich?
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And you indicated there was anot her gentl enman who you
| ater | earned to be Jay Hof f man?
A Yes.
Q So, at that point when you saw this other gentlenan, you
didn't necessarily know who he was?
A. That's true.
Q D dyou cone to | earn who Jay Hof f man was?
A Yes.
Q And who was he in relation to M. Bl agojevich?
MR. DUFFY:  Your Honor, could we have a foundation?
THE COURT:  Sust ai ned.

BY MS. HAM LTON:

Q How did you learn who Jay Hof fman was?
A. M. Rezko told ne.

Q Wiat -- he told you?

A Yes.

Q I'msorry. | didn't mean to cut you off.
A Yes.

Q

When did M. Rezko tell you who M. Hoffman was in
relation to M. Bl agojevich?

A. Sonetine after that neeting.

Q And this conversation, was this in person or over the
phone?

A. I n person.

Q And what did M. Rezko tell you about who M. Hoffman was
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to M. Bl agojevich?
MR. DUFFY: (Objection, foundation as to when, who was
present.
M5. HAM LTON: He said shortly after.
THE COURT: Who was present?
BY M5. HAM LTON
Q Wien you had this conversation with M. Rezko about
M. Hof fman, was anyone el se there?
A. | don't recall anybody being present.
Q Wt did you learn? Wat did M. Rezko tell you?
A | learned that M. Hoffman was part of a select group of
advisers that were referred to as the kitchen cabinet, and
M. Jay Hoffrman was in that group.
Q During this conversation, did M. Rezko indicate who el se
was in this select group of advisers?
A Yes.
Q Wiat did M. Rezko say about who else was in this select
group of advisers?
A. M. Rezko, Lon Mnk, Jay Hoffrman and Chris Kelly.
Q Al right.
Focusi ng back on that tine that you went to
M. Rezko's office to deliver the check that you said you
t hi nk was on or around August 30th of 2002. After you got to
the conference room-- when you got to the conference room and

you saw these individuals there, did you observe them doing
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anyt hi ng?
A.  Yeah, they -- as | walked in, | greeted -- said hello to
everybody; seened to have been di scussing business. As Tony
announced nme to the Governor, Chris Kelly and Lon Monk stepped
aside in the corner; and -- and | was there with the Governor
and Tony Rezko.
Q Al right.

So, at sone point then, it was just the three of you
in the conference roon?
Yes.
And where were you in the conference roon?
| was across the table on the -- fromthe Governor, and
Rezko was to my right.
Did you then have a conversation?
Yes.

And what happened in that conversation?

> 0 » O 2 » O »

The -- M. Bl agojevich thanked ne for my support in past
and thanked ne for being a team player and a supporter and --
Q Dd M. Rezko still have the check that you had given hinf
A Yes.

Q And where was the check in the course of this conversation
with the Governor and M. Rezko?

A. It was on the table.

Q D d M. Blagojevich say anything to you about you worKking

in his adm nistration?
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MR. DUFFY: 1'll object as to |l eading. And then,
secondly, | assune it's not being offered for the truth.

M5. HAMLTON: No. Certainly M. Blagojevich's
statenents are not being offered for the truth.

THE COURT: Context and actions taken?

M5. HAM LTON:  Yes.

THE COURT: Cxay.

MR. DUFFY: Then | object to the |eading.

THE COURT:  Sust ai ned.

Rephrase your questi on.
BY M5. HAM LTON
Q Wat, if anything, was said with regard to you having a
possi bl e position in the adm nistration?

THE COURT: And before you answer, sir.

Ladi es and gentl enen, the statenents of
M. Blagojevich during this neeting are not being offered for
the truth of what he said, but instead are being offered to
gi ve context to the conversation and to show actions that this
wi tness may have taken based on those statenents.

M5. HAM LTON: Thank you, your Honor.

THE COURT: You may answer.
BY THE W TNESS:
A. M. Rezko stated that | had expressed interest in serving
in the admnistration. M. Blagojevich, again, stated that |

had been a supporter and a friend and asked M. Rezko if | had
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identified business -- or job opportunities; and M. Rezko
said yes.

BY M5. HAM LTON:

Q And prior to this neeting, had you and M. Rezko spoken
about possible positions for you?

A Yes.

Q And at that point, going back to the neeting with

M. Bl agojevich and M. Rezko, was anything further said in
that neeting of any significance?

A. After the neeting or --

Q | -- inthe course of talking -- you were tal king about
what was sai d?

A Yes.

Q Oher than what you' ve already testified to, was there

anything el se that was said that was of any significance to

you?
A. | don't recall at this point.
Q Ckay.

Now, you said that prior to this, you had, in fact,
spoken with M. Rezko about possible positions in the new
adm ni strati on?
A Yes.
Q Weninrelation to that neeting that we just tal ked about
with M. Blagojevich and M. Rezko, when in relation to that

nmeeti ng had you spoken with M. Rezko about the possibility of
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you having a position?

A. A couple nonths earlier.

Q And was this one conversation or nore than one
conversati on?

Several conversations.

Were these conversations in person?

Yes.

Where did these conversations take place?

M. Rezko's office.

o > O > O >

Was there anyone el se there when you had these

conversati ons?

A. | don't recall

Q Do you renenber these conversations individually or

col l ectively?

A. Collectively.

Q Wiat was said in those conversations about the possibility
of you having a position in the new adm ni stration?

A. | was asked to identify jobs of interest to ne, and | did.
Q And how did you go about identifying jobs that woul d be of
interest to you?

A. | looked on the Internet under the state budget and | ooked
at the different departnents, |ooked at their m ssion
statenment and what they do and cane back to M. Rezko with a
list of job possibilities.

Q And what was on the list that you gave to M. Rezko?
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A. The director of --

MR. DUFFY: | apol ogi ze, your Honor. Now we're on a
specific conversation or neeting. Can | have a foundation for
this, please.

THE COURT: M. Ham | ton?

M5. HAM LTON:  Your Honor, | think that |'ve already
laid the foundation. These were conversations that took place
in the nonths before --

THE COURT: Do you want to see if he can be any nore
specific about this particular one with respect to this
docunment. | think that is what the objection is.

MR. DUFFY: Yes.

BY M5. HAM LTON

Q M. Ata, focusing on the conversation you had with

M. Rezko when you cane back after doing research on agencies
you m ght be interested in, do you recall that conversation
where you cane to himand you had a |list of agencies you were
interested in?

Yes.

Where did that conversation take pl ace?

M. Rezko's office.

Approxi mately when did that conversation take pl ace?
July, July of '"O02.

And was anyone el se present for that conversation?

> 0 » O >» O >

| don't recall anybody present.
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Q Wen you cane back with the list of agencies, what
happened in that conversation?

A. | gave that list to M. Rezko, and | left it with him at
t hat point.

Q What was the |ist that you gave to M. Rezko?

A. Alist of three agencies that | would be interested in
serving in.

Q Wiat were the three agencies you told M. Rezko you would
be interested in serving?

A.  The capital devel opnment board, transportation and human
servi ces.

Q And these were agencies that you had becone interested in
by | ooking on the Internet?

A Yes.

Q D d M. Rezko have any reacti on when you proposed these
three possibilities?

A. Don't recall any specific reaction.

Q At sone point after you gave M. Rezko that list with
those three agencies, did you have any further conversations

with M. Rezko about that?

A Yes.

Q Wen?

A. Later in the year.

Q Wen you say later in the year --
A, 2002.
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Q And when within 20027
Decenber.

Q Al right.

So, is this after M. Bl agojevich has won the
el ection?
A Yes.
Q And, so, you believe it was sonetine in Decenber of 20027
A. Late Decenber 2- -- it was after the election.
Q Al right.

Where did this conversation take pl ace?
A. At M. Rezko's office.
Q Was anyone el se there?
A. Don't recall
Q Wiat was said in this conversation with respect to the

agenci es you had previously proposed?

A

That 1'Il be getting the position of the executive

director of the capital devel opnent board.

Q
A

Q

That's what M. Rezko told you?
Yes.

D d he say anything further about what, if anything, you

needed to do?

O > O

Yes, that | need to fill out an application and submt it.
And submt it to who?
To the Governor's office.

Did you, in fact, conplete an application and provide that
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to the Governor's office?
A Yes, | did.
Q Do you recall when?
A.  Sonetinme after Decenber of '02.

M5. HAM LTON:  Your Honor, may | have just one
nonent ?

THE COURT: Yes, you may.

(Brief pause.)

M5. HAM LTON: Sorry, your Honor.

THE COURT: That's okay. Take your tine.

M5. HAMLTON: |I'mhaving a little difficulty
| ocating the docunent.

THE COURT: That's okay.

M5. HAMLTON: 1'Il hopefully find it over the break

and cone back.
THE COURT: That's fine.
BY M5. HAM LTON
Q Wen you filled out the paperwork, did you fill out the
paperwork with respect to a particul ar position?
A Yes.
Q And what was the position you filled out the paperwork
for?
A. Capital devel opnent board.
Q Didyou, in fact, get the position of executive director

of the capital devel opnent board?
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A. No, | did not.
Q Wy not?
A. | was not infornmed of why.

MR. DUFFY: Your Honor, | apol ogize, but | --
foundati on, please.

THE COURT: Sustained on foundation.

M5. HAM LTON: Sure.
BY M5. HAM LTON
Q At sone point -- when did you learn that the position was

not yours?

A. Sonetinme in the -- in the spring of 2003, | |earned that |
did not get the position.

Q W told you that you did not get the position?

A. M. Rezko.

Q Was this a conversation that you had over the phone or in

person?

A. I n person.

Q Were did this conversation take place?

A. M. Rezko's office.

Q Was anyone el se there?

A. | don't believe anybody was there.

Q Wat did you learn in this conversation with M. Rezko?

MR. DUFFY: Could we do any -- you said spring of --
| object as to the foundation, tine.

THE COURT: Ms. Ham |l ton?
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M5. HAMLTON: 1'Il ask if he can be any nore
speci fic.
THE COURT: Cxay.
BY M5. HAM LTON
Q Sir, you indicated you believe this conversation took
pl ace in the spring of 20037
A Yes.
Q Do you have any better nmenory of a nonth, or is spring of

2003 the best of your recollection today?

A. That's the best of ny recollection. It -- probably early
spring. It was, say, March, March tine frane.
Q Ckay.

What happened in this neeting with M. Rezko?
A | walked in M. Rezko's office. He inforned ne that he
had just gotten off the phone with M. Jay Hof fman who had
basically shouted at himand told himthat this position that
was offered to nme would not be given to nyself. It had al ways
been given to sonebody from downstate and will al ways stay
t hat way.
Q D d M. Rezko say anything further about a position for
you at this point?
A. Not at that point. | --
Q Wiat was your reaction to learning that this was not your
position -- this position would not be yours?

MR. DUFFY: (Objection as to rel evance.




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - direct
24

THE COURT: Wat's your response?
BY M5. HAM LTON:
Q D dyou respond at all -- I'msorry.

Did you respond at all to M. Rezko when he said that
this position was not yours?
A. No, | just felt bad that | caused that enbarrassnent and
t he shouti ng.
Q After the position at the capital devel opnent board did
not work out, did M. Rezko ask you to do anything el se for
himin relation to the state?

MR. DUFFY: | have to object to the |eading nature of
t he exam nati on.

THE COURT:  Sust ai ned.

Pl ease rephrase.
BY M5. HAM LTON:
Q After that position didn't work out, what, if anything,
did M. Rezko ask you to do for the state?
A. M. Rezko asked ne --

MR. DUFFY: (Objection as to the formof the question.
It assunes that he was asked to do sonet hing.

THE COURT: \What, if anything.

MR. DUFFY: Al right.

THE COURT: Overrul ed.

You nmay answer.

BY THE W TNESS:
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A. M. Rezko asked nme to | ook at --
MR. DUFFY: | apol ogi ze. Foundati on.
THE COURT: M. Ham lton?
M5. HAM LTON: | asked what, if anything, to get an
open-ended answer. If | -- yes, no wuld be leading. |'m
happy to ask the yes, no and then lay the foundation. | don't

know how to --

and

MR. DUFFY: Maybe did they have a | ater conversati on,
he'd say yes. And then we can get into it, but --

THE COURT: Well, you can --

MR. DUFFY: | understand, Judge, but --

THE COURT: Conduct your exam nation how you woul d

l'ike.

say.

Go back and lay a foundation for what he is about to

BY MS. HAM LTON

Q

Did you have a later conversation with M. Rezko about

sonet hing he wanted you to do for the state?

> 0 » O >» O >

Yes.

Appr oxi mat el y when?

M ddl e of 2003.

When you say mddle, |ike sumertine?

May .

And was this a conversation in person or over the phone?

I n person.
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Q Was anyone el se there?
A. Don't recall
Q Were did this take place?
A. M. Rezko's office.
Q Wiat was said in this conversation?
A M. Rezko asked ne to | ook at opportunities in state
| eases and gave ne a report to analyze and put into a -- put
sonme recommendati ons together and bring it back to him
Q Wen you say to analyze, what was it M. Rezko asked you
to anal yze about state | eases?
A. The -- the -- the nunber of |eases, the opportunities for

cost savings through consolidation and -- and conme back with
sonme recomendati ons.

Q In the course of talking to you about this project, did

M. Rezko say who, if anyone, he was working on -- with for

this project?

Yes. He had --

Wo did he say he was working with?

M. Cellini.

Now, at that point, md 2003, did you know M. Cellini?

| had nmet M. Cellini before that.

And where had you net M. Cellini?

> 0 » O > O >

| met himat Rezmar, M. Rezko's office, a fewtines; and
| had nmet himbefore many years ago.

Q Ckay.
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So, many years ago, you had been introduced to

M. Cellini, having nothing to do with M. Rezko?

A Yes.

Q And, then, at what point prior to md 2003 had you seen
M. Cellini at M. Rezko's offices?

A.  Sonetine before and sonetines after md 2003.

Q Al right.

So, you say sonetinmes before and sonetines after.

27

So, is this throughout 2003, you would see M. Cellini there?

A Yes.

MR. DUFFY: | object as to that |ast question and
answer, your Honor.

THE COURT: On what basis?

MR. DUFFY: The form of the question, throughout
2003. And it was |eading, too.

THE COURT: Sustai ned on | eadi ng.
BY M5. HAM LTON:
Q Al right.

M. Ata, you indicated that you saw M. Cellini at
M. Rezko's office?
A Yes.
Q I just want to focus first on you and the tinme that you

spent at M. Rezko's office.

Starting in 2002, in the year 2002, approxi mately how

often would you go to M. Rezko's offices?
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Every -- weekly or biweekly I would go there.
And what about in 20037

The sane frequency, every two weeks.

And into 20047

Yes.

o > O > O >

And t hroughout the course of 2004, did you continue to go
there on the sane frequency?

A Yes.

Q Wen you went to M. Rezko's office, would you typically
see M. Rezko right away and neet with hin®

A, No.

Q Wiat woul d happen -- in the course of regularly going to
Rezko to see M. Rezko, what woul d happen when you woul d
arrive at M. Rezko's offices?

A, Typically wait.

Q And --

MR. DUFFY: Your Honor, | do apologize. W're -- we
covered three years. So we're doing all three years at once
or --

THE COURT: She is just doing background and asked
typically what woul d happen

MR. DUFFY: Al right.

THE COURT: If she goes to a particular neeting, if
you have anot her objection, then you can object.

MR. DUFFY: Ckay.
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Ata - di

rect

Q And, likew se, was there any sort of

only person there waiting typically?

A At tines, there will be other

peopl e

Q And in the course of waiting for M.

conversations w th other

M. Rezko?
A. Yes.

Q And was M. Ce

peopl e who were

29

-- would you be the

wai ti ng.
Rezko, would you have

waiting for

lini one of the individuals who fromtine

to time you would see waiting for

conversations with hinf

A. | did see M. Cellini

M. Rezko and you woul d have

there at tines waiting.

Q And would you have conversations with M. Cellini when you

saw hi nf?

A. Yes.

Q Now, | want to focus on by md 2003.

You sai d that

M. Rezko said he was working on this project regarding state

|l eases with M. Cel
A. Yes.

Q At that point,

lini; is that

right?

had M. Rezko told you whet her he had any

sort of relationship with M. Cellini?

MR. DUFFY:
THE COURT:

BY M5. HAM LTON

| object as to the | eading question.

Sust ai ned.

Q Did you have understanding as to whether M. Rezko had a
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relationship with M. Cellini?
A Yes.
Q Wiat was that understandi ng based on?
MR. DUFFY: I'mpremature. |I'mwaiting for the
answer .
THE COURT: kay. Sit down. You can stand again.
MR. DUFFY: Thank you, Judge.
(Laughter.)
BY THE W TNESS:
A.  Can you repeat the question, please?
BY M5. HAM LTON:
Q You said you had an understanding that M. Rezko had a
relationship with M. Cellini by md 2003?
A Yes.
Q Wiat was the basis of your understanding that M. Rezko
had a relationship with M. Cellini by md 20037
A. Both M. Rezko and M. Cellini told ne.
Q Al right.
Let's focus on conversations that you had with
M. Rezko about his relationship with M. Cellini.
A Yes.
Q At the point M. Rezko asked you to look into these state
| eases, m d 2003, had you had one conversation with M. Rezko
or nore than one conversation with M. Rezko about his

relationship with M. Cellini?
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| recall one.

When was this conversation?

In early 2003

Was this in person or over the phone?
| n person.

Was this at M. Rezko's office?

Yes.

Was anyone el se there?

| don't recall

o >» O >» O » O » O P

What did M. Rezko tell you in that conversation?
He nentioned that M. Cellini had been around state
governnent for many years, he knew his way around, and that he
had devel oped a -- a system of managi ng these state | eases
t hrough hi s managenent conpany.
Q And did -- what, if anything, did M. Rezko say about what
M. Cellini was doing to help M. Rezko in the Bl agoj evich
adm ni stration?
A.  That he -- again, having been around state governnent for
many years, that he knew state governnent and he would --
would play a role of adviser in there. He had also -- that
M. Cellini had commtted to raise a mllion dollars for the
canpai gn.

THE COURT: M. Ham | ton, whenever you are at a good
point to break for lunch, let ne know |If you need to go a

little longer, that's fine.
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M5. HAM LTON: This is just fine.
THE COURT: Cxay.
Ladi es and gentlenmen, we are going to break for |unch
now. We will pick back up at about quarter to 2:00.
(Jury out.)
(Whereupon, there were further proceedi ngs which were not
ordered transcri bed.)
CERTI FI CATE
|, Joseph Rickhoff, do hereby certify that the
foregoing is a conplete, true, and accurate excerpt of the
proceedi ngs had in the above-entitled case before the
Honorabl e AMY J. ST EVE, Judge of said Court, at Chicago,

I1linois, on May 1, 2008.

/sl Joseph Ri ckhoff August 21, 2008
Oficial Court Reporter Dat e
United States District Court
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THE CLERK: 05 CR 691, USA v. Antoin Rezko. Jury

trial continues.
(Proceedi ngs heard in open court:)
(Jury in.)

THE COURT: Qur witness is com ng.

Pl ease be seated, M. Ata.

You may proceed.

M5. HAM LTON: Thank you, your Honor.

ALl ATA, PLAINTIFF S WTNESS, PREVI OQUSLY SWORN

DI RECT EXAM NATI ON ( Resuned)

BY M5. HAM LTON:
Q M. Ata, before we broke, one of the things that you were
testifying about were the frequency with which you would go to
M. Rezko's office to neet with himfrom 2002 t hrough 2004; is
that right?
A Yes.
Q During that period, did you also speak with M. Rezko over
t he tel ephone?
A Yes.
Q And would -- typically, speaking in that period of tine,
let's say, 2002 through 2004, would you talk with M. Rezko
about busi ness in substance over the phone?
A.  Not typically, no.

Q Not what?
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A Not -- you asked typically. | said, no, not typically, I
woul d not talk to himbusiness over the phone.
Q Typically when you would talk to M. Rezko over the phone,
was there any sort of general nature to your conversations?
A.  Yes, basically to set up atinme to go visit with M. Rezko
at his office.
Q Before we broke, you were also tal king about, in My 2003,
that M. Rezko asked you to do an analysis of state |eases; is
that right?
A Yes.
Q And | believe you testified that he told you he was
working on this project with M. Cellini at this tinme?
A Yes.
Q Inthis period of tinme, focusing you on md 2003, did
M. Rezko tell you about any other reasons that he was neeting
with M. Cellini?
A. Yes. M. Rezko informed ne that --

MR. DUFFY: (bjection, your Honor, foundation.

THE COURT:  Sust ai ned.
BY M5. HAM LTON:
Q You said yes, he did tell you about other reasons he was
meeting with M. Cellini?
A Yes.
Q Was this one conversation or nore than one conversation

when M. Rezko told you about sone other reason he was neeting
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with M. Cellini?

A. Mre than one conversation.

Q And when in relation to md 2003 did the conversations
t ake pl ace?

In that period. 1'mnot sure exactly when.

Were these conversations in person?

Yes.

Was anyone el se there?

Do not recall

o > O > O >

What, if anything, did M. Rezko tell you about other
reasons he was neeting with M. Cellini during this period of
time?

A That M. Cellini had identified a way to -- or found a way
to utilize state pension funds to invest in real estate

proj ects.

Q Now, you testified before the break that M. Rezko had
originally told you, you were going to be the executive
director of a certain state agency; but that did not happen,
right?

A Yes.

Q At sonme point in 2003, did M. Rezko talk with you about a
different position that he wanted you to take within the

adm ni stration?

A Yes.

Q Wien did this different position come up?
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A. In the sumer of 2003.
Q And was this one conversation or nore than one
conversation about this new position?
A. Mre than one conversation.
Q \Were these conversations in person or over the phone?
A. I n person.
Q Wit did M. -- was anyone el se present when you and
M. Rezko tal ked about this new position?
A. Do not recall.

What did M. Rezko say to you about the new position he
wanted you to take in the adm nistration?
A. M. Rezko infornmed ne that the state was consolidating
five state agencies, finance agencies, into a new agency
called I FA and asked nme to |l ook at -- at the new agency to see

if I have an interest in working there.

Q Didyou do anything in relation to that?

A Yes.

Q Wat did you do?

A | went on the Internet and | ooked at the Wb pages of
these different agencies.

Q At sone point, did you go back to M. Rezko?

A Yes.

Q And, again, when was this? You said that the
conversations first cane up in md 20037

A. Yes.




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

O > O > O > O > ZT O

Ata - direct

After you had done your research and went back to
Rezko, when in 2003 approxi mately was that?
Around July of 2003.

Was this a conversation that you had in person?
Yes.

Was it at M. Rezko's office?

Was anyone el se there?

| do not renenber if anybody el se was there.

38

What happened in that neeting wwth M. Rezko after you had

gone and done research on this new agency?

A

| informed M. Rezko that | would be interested in taking

that position as the executive director of the new agency.

Q

At sone point after M. Rezko first brought up the concept

of you being the executive director at the new agency,

you asked to nmake another contribution to Governor

Bl agoj evi ch?

o >» O >» O » O P

Yes.

Was it in relation to a particular fund-raiser?
Yes. There was an annual fund-raiser com ng up.
And when was this?

| believe in August of 2003.

Who asked you to nmake anot her contribution?

M . Rezko.

Wien M. Rezko asked you for another contribution,

wer e

was
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this in person or over the phone?
A. I n person.
Q And where did this conversation take place?
A. M. Rezko's office.
Q Was anyone el se there when he asked you for the
contri bution?
A. | don't believe so.
Q Wiat was said in this conversation?
A. M. Rezko asked nme for a contribution and asked if | can
give $50,000. | said, no, | can only give 25, 000.
Q D dyou, in fact, contribute $25, 6000 to CGovernor
Bl agoj evi ch --
A Yes.
Q ~-- after you got this request?
Now, was this noney that was yours or that you raised
t hrough a fund-raiser?
A It was ny own noney.
Q And do you renenber the date on which you nade the
contri bution?
A. | do not renenber the exact date.

Q Wuuld seeing the check refresh your recollection on the

dat e?
A Yes.
Q Sir, I'mgoing to show you what |'ve marked as Gover nnent

Exhi bit Ata Check July '03.
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Take a look at that and let nme know if that refreshes

your recollection on the date.
A, Yes, it does.
Q And what was the date?

A.  The 25th of July '03.

Q And, sir, what did you do with that check after you wote

it?

A. | gave it to M. Rezko.

Q Wien did you give the check to M. Rezko?

A.  On about that day.

Q Were were you when you gave the check to M. Rezko?
A. | believe at Navy Pier.

Q Wiat was happening at Navy Pier?

A. There was a fund-raiser for the governor there.

Q Ckay. So you were actually at the fund-raiser --

A Yes.

Q -- that you described earlier?

A Yes.

Q After you gave M. Rezko the contribution, did you talk to

anyone at the fund-rai ser about that contribution?
A Yes, | did.
Q Wio?
A. M. Bl agojevich.
M5. HAM LTON:  And, your Honor, |'m going to be

eliciting that conversation not for the truth but for his
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state of m nd and actions that he takes afterwards.

THE COURT: Ladies and gentlenen, the statenents you
are about to hear during this conversation from
M. Bl agojevich are not being offered for the truth of what
M. Bl agoj evich was saying, but instead are being offered for
this witness' state of mnd and to show actions that this
W t ness took based on M. Bl agojevich' s statenents.

M5. HAM LTON: Thank you, your Honor.
BY M5. HAM LTON

Q This conversation wwth M. Blagojevich, where did it take

pl ace?

A.  Navy Pier.

Q Soit was that sane evening at the fund-raiser?

A Yes.

Q Wiat was said in this conversation?

A M. Bl agoj evich thanked ne for ny continuing support. He

i ndi cated that he was aware of nyself nmaking anot her
contribution, indicated -- and said that | -- he understood
that | was considering a position with the new adm ni stration
and said that it better be a job where | can nmake sone noney.
Q D d you say anything in response?

A. 1 did not.

Q After you had that conversation wwth M. -- or Governor

Bl agoj evi ch, did you say anything to anybody about what he had

said to you?
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A Yes, | did.

Q Wwo -- to whomdid you say this?

A |1 -- to M. Rezko.

Q Wen did you talk to M. Rezko about this conversation you
had with Governor Bl agojevich?

A. Shortly after that conversation took place.

Q Wen you talked with M. Rezko about this, was this in
person or over the phone?

| n person.

Where did you talk to hinf

M. Rezko's office.

Was anyone el se there when you tal ked to himabout this?

| don't believe so.

VWhat was said in that conversati on?

> 0 » O >» O >

| mentioned to M. Rezko that the governor stated that it
better be a job where | can nake sone noney, and that | was
surprised he woul d make such a statenent; and M. Rezko said
he wasn't surprised.

Q Now, | had -- before | asked you about that Navy Pier
fund-raiser, | had asked you about sone conversations you had
with M. Rezko about a position with the Illinois Finance

Aut hority, right?

A Yes.

Q Wen inrelation to that fund-raiser did you first start

talking wth M. Rezko about that position?
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A.  Maybe a nonth or two.
Q After that fund-raiser, did you have further conversations
with M. Rezko about that position?
A Yes.
Q And what, if anything -- after the fund-raiser, did
M. Rezko ever say anything to you about whether you had the
position?

MR. DUFFY: Your Honor, | have to object to the
| eadi ng nature of this.

M5. HAMLTON: I'mtrying to get to a specific
conversati on.

THE COURT: Just answer yes or no. And then you can
| ay your foundation in a non-leading way.
BY THE W TNESS:
A.  Can you repeat the question, please?
BY M5. HAM LTON:
Q At sone point after that fund-raiser, you said you
continued to talk to M. Rezko about the position at the | FA?
A Yes.
Q And was it one conversation or nore than one conversation
about that?
A. Mre than one conversation.
Q At sone point in the course of those conversations, did
the topic of you actually being given that position conme up?

A Yes. Sonetine later, | was inforned by M. Rezko that |
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can have that position.
When did that conversation take place?
In Cctober tine franme, around Cctober.

O 20037

Q

A

Q

A '3, yes.
Q Were did that conversation take place?

A. M. Rezko's office.

Q Was there anyone else with you -- other than M. Rezko,
was t here anyone el se there?

A.  No.

Q Wiat did M. Rezko say to you in that conversation?

A M. Rezko inforned ne that | will be getting a phone call
fromthe governor's office to neet wwth M. Filan.

Who was M. Fil an?

M. Filan was the budget director at that tine.

And did you, in fact, receive a call fromM. Filan?
Yes.

Did you talk with M. Filan?

Yes.

Did you talk with himover the phone or in person?

| met with himin person.

Where did that neeting take place?

In his office at the State of Illinois building.

Approxi mately when did you neet with M. Filan?

> o >» 0O » O >» O >» O >» O

In Cctober tine frane of 2003.




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - direct

45
Q And what happened in this neeting wwth M. Filan?
A M. Filan infornmed ne about the formation of the new
agency. He had -- he infornmed ne that he was -- he initiated

the consolidation; that he had his staff working on it and
asked me to work with the financial adviser that he had hired
and accounting adviser that he had hired and the law firmthat
he had hired to help himw th the consolidation and infornmed
me that | was being considered for the job and asked ne if |
wanted it, and | said yes.

Q After that neeting with M. Filan, did you talk with
anyone about what had happened at that neeting?

A Yes.

Q Wio?

A. M. Rezko.

Q Wen inrelation to your neeting with M. Filan did you

talk to M. Rezko about that neeting?

A.  Shortly after.

Q Was this a conversation in person or over the phone?
A. I n person.

Q Was that in M. Rezko's office?

A Yes.

Q Was anyone el se there?

A. Do not renenber anybody el se being there.

Q Wiat happened in that neeting after you had net with
M. Filan?
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AL M. Rezko -- | inforned M. Rezko of the neeting that |
had wth M. Filan. M. Rezko said, fine, he can have the
job. M. Filan wll be trying to take over your agency, so he
can have it; but you'll report to ne.

Q And did he say anything further about howit is that you
woul d report to him being M. Rezko?

A, No.

Q Wen M. Rezko said that M. Filan would be trying to take
over the agency, what did you understand himto be saying?
A.  That M. Filan had worked on the consolidation, that he
t hought it belonged in his departnent, and that M. Rezko
wanted nme to report to himand keep himinfornmed of what was
happeni ng at | FA

Q Dd M. Rezko explain to you why he wanted you to report
to M. Rezko about what was happening at the | FA?

A, No.

Q What was your reaction to this?

A. | agreed.

Q And did you then have any sort of systemin place as to
how you would report to M. Rezko?

A Yes. M. Rezko asked that | would set up a tine through
his secretary to neet with himon a weekly or biweekly basis.
Q So at this point, had you officially accepted the
position?

A. Yes.
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Q And when was it that you officially accepted the position?
A Oficially, as far as -- can you rephrase your question,

pl ease?

Q Sure. Prior tothis, this idea had been out there and you

had been considering the position; is that fair?

A Yes.

Q At sone point, was the position offered to you?

A Yes.

Q And who offered the position to you?

A. M. Rezko.

Q And was that the discussion that we just went through?
A Yes.

Q And did you accept the position?

A Yes.

Q Was that also in that sane neeting or in sone |ater
meeti ng?

A. | accepted the position that M. Rezko offered nme in that
meet i ng.

Q Gkay. And generally a tine frame as to when that neeting
occurred, that M. Rezko offered you the position and you
accepted the position?

A.  Cctober-Novenber tine frame of 2003.

Q Now, you tal ked about the fact that you did sone research;
and there was sonme agencies that were being consolidated into

t he new agency that you were going to be the executive
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director of, right?

A Yes.

Q And the agency that you had accepted the position with was
called the Illinois Finance Authority?

A Yes.

Q Is that also referred to as the | FA?

A Yes.

Q Wat was the | FA?

A. IFAis the consolidation of five different agencies that
had existed prior and served the different market needs in
education, healthcare, industrial and non-for-profit.

Q And when you say it served different market needs, how had
it served those needs?

A. In providing tax exenpt bonds and | oans.

Q And what were your responsibilities as the executive
director of the |FA?

A. To bring to a successful conclusion the consolidation and
to get the agency up and running.

Q And you nentioned getting the agency up and running. Wen
you accepted the position in the fall of 2003, was the agency
up and runni ng?

A, No.

Q Wen did the agency -- when was the agency up and runni ng?
A.  January 1, 2004.
Q

Did you start working on behalf of the IFA prior to it
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officially starting on January 1, 20047

A. In consulting capacity in Novenber of 2003.

Q Gkay. So Novenber and Decenber of 2003, you were worKking
as a consultant?

A Yes.

Q And then the IFA was officially founded on January 1
20047

A Yes.

Q Now, you testified about the fact that in 2003 and 2004,
you were at M. Rezko's office with sone regularity; is that
right?

A Yes.

Q At various tinmes that you were there, did you see certain

state enpl oyees?

A Yes.
Q Al right. I'mgoing to ask you first who you saw and so
if you could just give nme the nanmes and then we'll go back and

| ay some foundation for when you saw t hem okay?

A Yes.

Q \Wat state enployees did you see at M. Rezko's office
when you were there?

A | saw Ms. Kelly King, | saw Ms. Russell, and | saw
sonebody fromthe health facilities authority.

Q Al right. You said Ms. Kelly King --

A. Yes.
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-- 1s that right?

And let's start first with Ms. King. How did you

know -- when did you see Ms. King at M. Rezko's office in the

2003- 2004 tine period?

A

Q

| saw her several tines there.

kay. Wen were those several tines that you saw her?

Were they in 2003 or 2004?

A

Q

posi

o > O > O >

In both years

Ckay. In 2003, when did you see her there?

Later in the year. | don't recall a specific date.

Let nme ask you this way: You said that you accepted the
tion at the IFA in approximately Novenber of 20037

Yes.

Did you see her there before you had accepted that

tion?

Yes.

Did you al so see her after you had accepted that position?
Yes.

Approxi mately how many tinmes did you see her there?

Maybe four or five tines.

How di d you know who Kelly King -- how did you know she
Kel Iy King?

Kelly King was a forner enployee of M. Rezko, and | had
her there prior to her taking the position with the state.

Did you know what position she had wth the state when you
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saw her at M. Rezko's office?
A Yes.
Q How did you know what position she had with the state?
A. M. Rezko told ne.
Q Wiat did M. Rezko tell you Ms. King's position was with
t he state?
MR. DUFFY: Your Honor, foundation.
THE COURT:  Sust ai ned.
BY THE W TNESS:
A.  Can you repeat the question?
BY M5. HAM LTON:
Q Sure. You said that you saw her both before and after you
took the position at the |IFA?
A Yes.
Q Do you recall when in 2003 you first saw her there?
A. No, | do not.
Q Wen you first saw her there, was that when you tal ked
wth M. Rezko about what she was doing for the state or was
it at sone later time?
A. No, at that tine in 2003.
Q And when you talked with M. Rezko about what Ms. King was
doing for the state, was that a conversation you had with him
at his office?
A Yes.

Q And was anyone el se there for that conversation?
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A. Don't think anybody was there for it.
Q Wiat did M. Rezko tell you about what Ms. King's position
was in the state?

MR. DUFFY: | apol ogi ze, Judge. I'mstill not clear
when this conversation took place, what part of the year
because we have both -- | think we're on either side of an
event .

THE COURT: M. Ham lton?

M5. HAMLTON: I'Il make it clear. | think that
it's -- it's before he takes the position, but | don't think
he's able to be any nore clear. But 1'll --

THE COURT: See if you can pinpoint it any further.

M5. HAM LTON: Sure.

BY M5. HAM LTON:

Q This conversation that you had with M. Rezko where he

i nformed you what Ms. King's position was within the state,
was this a conversation that happened before you accepted the

position at the --

A Yes.

Q -- IFA?

A Yes.

Q Approximately how | ong before, if you recall?

Early in 2000- -- | nean, it -- several nonths, maybe six
nmont hs before | took the position with |FA.

Q And what is it that M. Rezko told you was Ms. King's
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position with the state?

A.  That she was the executive director of the Illinois
Housi ng Devel opnent Authority.

Q And did he say anything el se about Ms. King's position
there at that tinme?

A. Not at that tinme, no.

Q At alater point, did he say sonething about Ms. King's
position at that departnent?

A Yes.

Q And it sounds like you renmenber a specific conversation
wth M. Rezko where he tal ked about her position with the
departnent; is that right?

A Yes.

Q Wien was that conversation with M. Rezko?

A.  Later in 2003.

Q Cay. And, again, is it before you take the position at
the | FA?

A | believe it was before | took the position with |IFA

Q Do you recall how far -- where in relation to taking the
position?

A.  Maybe a nonth or so.

Q Was this conversation in person or over the phone?
A. I n person.

Q Was it at M. Rezko's office?

A. Yes.

53
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Q Was anyone el se present when you had this conversation
with M. Rezko about M. King?

A.  No.

Q Wiat was said in that conversation?

A. As Kelly canme out of the -- of M. Rezko's office, she

seened disturbed; so as | walked in after her into M. Rezko's

office, he informed ne that -- | said why is Kelly disturbed.
He said, well, she was -- | just talked to her about her
posi tion.

Q Did he say anything further about her position?

A. He said he had delivered the nmessage to her through the
chai rman of the board of her agency congratul ating her on her
new assi gnnent .

Q And did he explain what he neant when he said that he had
delivered a nmessage to her through the chairman of her board
of her agency?

A.  Yes, that Ms. King had objected to a hiring of an

i ndi vidual for a managenent conpany that M. Cellini had that
was going to do -- that was doing sone work for sone of the
bui | di ngs that | HDA was managi ng.

Q And what was it about that that was relevant to this
situation with Ms. King?

A. There was no new position for Ms. Kelly King.

Q Wt do you nean?

A. That she would be fired.
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MR. DUFFY:  Your Honor, is this now a conversation
we're sharing with us or is this sonmething --
THE COURT: M. Ham lton?
M5. HAMLTON: | asked if M. Rezko further explained

what he neant about a nessage being sent through the chairnman
of her board, and | think this is his explanation of what he
told --

THE COURT: |Is that his understandi ng?

MR. DUFFY: That's what | thought it was, Judge.

THE COURT: | thought it was his understanding as
opposed to sonmething M. Rezko said.

M5. HAMLTON: Al right. 1'1l clarify.

THE COURT: Cxay.

MR. DUFFY: Your Honor, would you strike the | ast
answer ?

THE COURT: Yes, | will strike the witness' |ast
answer; and the jury should disregard it.
BY M5. HAM LTON
Q First, tell nme what you renenber M. Rezko saying to you
in the conversation; and then I'll ask you what you under st ood
himto be saying.

So what -- as best you can recall, what did M. Rezko
tell you about Ms. King in that conversation?
A.  That he had delivered a nessage through the chairmn of

t he board of her agency congratulating Kelly on her new
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assi gnnent .
Q And did he say anything further about why he had done
t hi s?
A.  Because she was not acting as a team player and that he
needed to deliver that nmessage to her
Q Didhe tell you why -- what he nmeant when he said she's
not acting as a team pl ayer?
Did he tell you what she had done?
A.  Not at that conversation; but [ater on, |I |earned what it

was.
Q Al right. Just focusing on that conversation, when

M. Rezko said that he had delivered a nessage to her through
t he chai rman of her board, that -- congratul ating her on her
new position, what was your understandi ng of what he neant by
t hat ?

A.  That she would be fired.

Q And did you have an understanding as to why M. Rezko was
sayi ng she would be fired?

A.  I'"'mnot sure whether | got that understanding in that
nmeeting or sonetine after that, but | -- | did learn of the
ci rcunstances of that.

Q Al right. Wen did you |learn of the circunstances as to
why she had -- she was being fired?

A. Shortly after that, sonetine after that.

Q And fromwhomdid you learn the circunstances of why she
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was being fired?
A M. Cellini informed nme that --
MR. DUFFY: Your Honor, could we have a foundation?
THE COURT: Yes.
BY M5. HAM LTON:
Q FromM. Cellini?
A Yes.
Q Ckay. And this conversation with M. Cellini, where did
it take pl ace?
A In M. Rezko's office.
Q And was M. Rezko there for this conversation?
A.  No.
Q Was this one of the tines that you and M. Cellini were
both waiting for M. Rezko and had a conversation?
A Yes.
MR. DUFFY: (Objection to the |eading.
THE COURT:  Sust ai ned.
BY M5. HAM LTON:
Q Howwas it that you cane to have a conversation with
M. Cellini in M. Rezko's office if he wasn't there for the
conversation?
A. W happened to be waiting to see M. Rezko.
Q And what is it that M. Cellini said to you in this
conversation that was your under- -- your further

under st andi ng for what M. Rezko had previously said to you?
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MR. DUFFY: | assune it's not being offered for the
truth?

M5. HAM LTON: No. This particular conversation,
think, just goes to his state of m nd.

THE COURT: Cxay.

MR. DUFFY: And | woul d object on rel evancy because

58

it's M. Cellini speaking, not M. Rezko; so | don't know how

it goes to the understanding.

THE COURT: 1Is it conveyed | ater on at sone point
or --

M5. HAM LTON: Well, it's conpleting the circle in
ternms of his understanding of that |ast conversation. And I
think --

THE COURT: Overrul ed.

MR. DUFFY: Well, is he going to tie it up wth
anot her conversati on?

THE COURT: That's what |'munderstanding her to be
sayi ng.

MR. DUFFY: That's not what | understood.

THE COURT: Do we need to have a sidebar?

M5. HAM LTON:  Sure.

THE COURT: Let's have a sidebar

(Proceedi ngs heard at sidebar:)

THE COURT: So he has this conversation with

M. Cellini. M. Cellini tells himwhat happened to Ms. King.
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M5. HAMLTON: And that's -- it confirns for himthat

M. Cellini and M. Rezko are, in fact, working together on

state matters. And it nore fully inforns his state of mnd in

ternms of not doing what he is told in relation to his
posi tion.

THE COURT: kay. So it's --

MR. DUFFY: The question was M. Rezko nmade a conment

about this woman --

THE COURT: R ght.

MR. DUFFY: -- in his office. And this was being
offered to explain what M. Rezko said. And | thought they

were going to say there was another conversation with

M. Rezko which would tie it up. | don't think having Cellini

opi ne whatever he wants to opine is really adm ssible to tie

up what M. Rezko neant in a conversation.

THE COURT: | would agree with that, but | don't
think that's -- | didn't understand Ms. Ham|lton just to be
saying that. | don't think M. Cellini is opining. | think

he's telling him--

M5. HAM LTON: No, he's telling him

THE COURT: -- what happened to Ms. King, and this
informe M. Ata's state of mnd as to why he does certain
things later on, so it's not being offered to tie up what

M. --
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MR. DUFFY: No, | understand. | just don't know what
the relevance is with M. Cellini.

THE COURT: The rel evance --

MR. DUFFY: Because it's not being offered for the
truth.

THE COURT: Well, the relevance, as Ms. Ham | ton has
said, is she knew Cellini and Rezko were worki ng together and
that they wll argue that they could get things done,

i ncluding get people fired if they didn't do what they wanted
themto do. And this is why he later on, in part, did what he
did. |Is that correct?

M5. HAM LTON:  Yes.

MR. DUFFY: But is there sonmething else with Cellini
that ties up Cellini later with his official position?
mean, | understand with Rezko; but on this, Cellini had sone
i nvol venent in sonething he's doing. There's no connect.
That's the problem

M5. HAMLTON: No, it's -- the fact of the matter is,
| think that the relationship between M. Rezko and
M. Cellini inrelation to state matters is relevant generally
speaki ng.

And beyond that, it's relevant to hi mbecause what
he's going to say, he's -- M. Cellini explains to himwhat he
said before that was struck, which is that sonebody Celli ni

wanted hired wasn't hired; and because of that, Rezko is the
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one who went to the chairman of the board and had her fired.
So it is directly relevant to his state of mind in terns of
peopl e working in tandem and M. Rezko having the ability to
actually have her fired if she doesn't do what he wants.

MR. DUFFY: Well, he's already said that, that
M. Rezko said that he sent a nessage to the chairman that she
be fired, so | don't know what this adds. And | thought they
were going to tie it up by saying sonewhere down the road when
he's in his state position, he has to deal with Cellini and,
therefore, he has this mndset of Cellini. But what |I'm
hearing is, there's no nore Cellini contact. Cellini has
nothing to do with IFA and he never deals with Cellini in his
of ficial position

M5. HAMLTON. But it also backs up what he said
before, which is that he knows that M. Cellini -- M. Rezko
has told himthat he and M. Cellini are working together on
state matters; that M. Cellini has advised himon state
matters at this time; and that he's actually giving himthe
state | ease assignnent to look into at this sane tine.
mean, it goes to further --

THE COURT: And he said M. Cellini tells M. Ata
that M. Rezko had her fired, which is directly relevant to
his state of mnd as to M. Rezko's power within the
gover nnent .

MR. DUFFY: Well, this woman was never fired, but
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that's okay. | understand.
THE COURT: You are free to cross on that.
MR. DUFFY: No, no, we'll call her. W'Ill see her
next week probably.
THE COURT: | wll instruct the jury that it's being

offered for this witness' state of mnd only and not for the
truth of what M. Cellini said.

MR. DUFFY: Al right, Judge.

THE COURT: Cxay.

(Proceedi ngs heard in open court:)

THE COURT: Ladies and gentlenen, the conversation
you're about to hear, M. Cellini's statenents are not being
offered for the truth of what he allegedly said. They are
instead being offered to show M. Ata's state of m nd.

You may proceed.

M5. HAM LTON: Thank you, your Honor.

BY M5. HAM LTON

Q M. Ata, what did M. Cellini explain to you about the
situation with Ms. King?

A M. Cellini stated that he was displeased with Ms. Kelly's
position; that she would not hire sonebody in his managenent
conpany. She wouldn't allow a -- a relative of M. Rezko to
be hired in his managenent conpany that woul d be overseeing

t he managenent of one of the buildings that her agency was --

that it was under her agency's control.




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - direct
63

Q And did those statenents by M. Cellini go to your further
under st andi ng of what had happened in this situation?

A Yes.

Q And were they significant to you when you took the
position as the executive director of the |IFA?

A Yes.

Q And why was it that these two conversations, the one with
M. Rezko and the one with M. Cellini, were significant to
you when you took the position as executive director at the

| FA?

A. Because it enphasized that you need to continue to be a
team pl ayer and followthe rules if you' re going to be part of
the adm ni stration.

Q And when you say you need to continue to be a team pl ayer
and follow the rules, what do you nean?

A. To take orders and |isten.

Q And what was your understandi ng of what woul d happen to
you if you didn't take orders and |isten?

A. Could | ose your job.

Q Now, prior to this incident that you just explained, had
M. Rezko ever said anything to you about what his
relationship was to the Illinois Housing Devel opnent

Aut hority?

A.  Yes, that he had recommended --

MR. DUFFY: (bjection, your Honor, foundation.
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THE COURT:  Sust ai ned.
BY M5. HAM LTON
Q Wen inrelation to this incident had M. Rezko said
anything to you about what his relationship was to the
II'linois Housi ng Devel opnent Authority?
Around July of 2003.
And was this a conversation in person?
Yes.
Was anyone el se there?

Do not renenber if anybody was.

o > O > O >

What, if anything, did M. Rezko tell you about his
relationship to this agency on behal f of the adm nistration?
A.  That M. Rezko had kept the responsibility for sone state
agencies to be reporting to himor under his control, |HDA
bei ng one of them enploynent services being the second and

| FA being the third if | take that position.

Q And you said enploynent services; is that right?

A Yes.

Q Was that another agency as far as you knew?

A Yes.

Q And in your earlier testinony when | asked you about state

enpl oyees you saw there, you nentioned Ms. King, a Ms. Russel
and soneone fromthe Health Facilities Planning Board?
A, Yes.

Q W was Ms. Russell?




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

o > O >

Faci

Faci

> £ 0 >» O >

di d
Hea

A

Q

Ata - direct
65

She was the executive director of enploynent services.
When had you seen Ms. Russell at M. Rezko's office?
Sonetinme in 2003.

And you nentioned that you saw soneone fromthe Health
lities Planning Board at M. Rezko's office?

Yes.

Do you recall who that individual was fromthe Health
lities Planning Board?

| believe it was M. Beck.

And did you actually speak with M. Beck?

Yes.

Approxi mately when did you see and speak with M. Beck at
Rezko's office?

Early 2004.

Now, with respect to the Health Facilities Planning Board,
you ever have any conversations with M. Rezko about the
th Facilities Planni ng Board?

Yes.

And was this one conversation or nore than one

conversati on?

A
Q
A

Q

More than one conversation.
When did these conversations take place?
I n 2003.

Appr oxi mat el y how many conversati ons woul d you say you had

with himabout the Health Facilities Planning Board?
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A I"mnot sure.
Q Do you renenber the conversations individually or
col l ectively?
A. Collectively.
Q Wiat did M. Rezko say to you about the Health Facilities
Pl anni ng Boar d?

MR. DUFFY: Your Honor, | object. W only have a
year. Can we do any better on the foundation than just a
year ?

THE COURT: M. Ham lton, do you want to see if you
can narrow it at all.

M5. HAM LTON:  Sure.
BY M5. HAM LTON
Q M. Ata, in relation to 2003, were these conversations
before you becane the director of the |FA?
A Yes.
Q Wre -- where inrelation to that tinme period, Novenber of
2003, did you have these conversations with M. Rezko?
A. In the first half of 2003.
Q Al right. And what did M. Rezko say to you about the
Heal th Facilities Planning Board?
A.  That he had sone people in mnd to appoint and wll be
appoi nting sone people to the board of health facilities
aut hority.

Q Did he tell you the nanes of the individuals?
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Yes.

What nanes did he tell you?

Dr. Al manaseer, Dr. Fortunee and Dr. Ml ek.

Did you know t hese i ndivi dual s?

| had net them

And how had you net these individual s?

Two of them through M. Rezko and a third one, | had net
on ny own.

|'"'msorry. You had net --

Two of them | net through M. Rezko and the third one |
on ny own.

And who were the two you had net through M. Rezko?

Dr. Fortunee and Dr. Ml ek.

And Dr. Al manaseer you knew on your own?

Yes.

At sone point when M. Rezko was talking with you about a
tion for you at the IFA did he ever talk to you about who
going to be on the | FA board?

Yes.

Wien -- when did he talk to you about this? Let's use

n -- you said that you accepted the position in

approxi mately Novenber of 2003. Wen in relation to accepting

t he

position did you talk wwth M. Rezko about who was goi ng

to serve on the | FA's board?

A

Starting July, August of '0S.
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Q So it sounds like there was nore than one conversation?
A, Yes.

Q And did the conversations deal with individual board

menber s?
A.  Yes.
Q Wien was the -- when was the first conversation you

remenber having with M. Rezko about who was going to serve on
| FA's board?

A.  Around July-August tinme frame of 2003.

Q Was this a conversation that you had with M. Rezko in his
of fice?

A Yes.

Q Was anyone el se there?

A. | do not renenber if anybody was there.

Q Wiat did M. Rezko tell you in that conversation about who
woul d serve on | FA's board?

A.  He nentioned that M. David Gustman would serve on the |FA
board and will be a chairman of the board.

Q Dd M. Rezko tell you whether he had any relationship

with M. Qust man?

A, No.

Q D d you know M. Gustnman?

A Yes.

Q How did you know M. Qustman?
A.  Through M. Rezko.
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Q After that conversation about M. Gustnman, when did you
have your next conversation with M. Rezko about who m ght
serve on the | FA board?
A. | happened to walk into M. Rezko's office one tine, and
t here was anot her board nenber that M. Rezko introduced ne
to;, and | believe his name is Mke Cetz.
Q Do you renenber --

MR. DUFFY: No foundati on.

THE COURT: Co back and lay it, please.

M5. HAM LTON:  Yes.
BY M5. HAM LTON:
Q Do you renenber when it was that that particular incident
happened i n 2003?
A. Late summer of 2003.
Q Al right. And it sounds like it happened at M. Rezko's
of fice?
A Yes.
Q And | think you described that there were other people
there. Wo else was there?
A.  Can you repeat your question?
Q Sure. You testified before that you wal ked into
M. Rezko's office and there were other people there who he
i ntroduced you to; is that correct?
A Yes.

Q Wwo was it that M. Rezko introduced you to?
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AL M. Rezko introduced nme to a gentl enman who he had j ust
finished a neeting with and infornmed ne that this gentl eman
Il serve on the board of the new agency.
And do you renenber the gentleman's nane?
| believe it's M. Getz, but I'mnot sure.

W
Q
A
Q Did you know that gentleman before neeting himthat day?
A No.

Q

| think that there was sone trouble hearing. D d you

say -- can you repeat the nane that you believe it was?

A. | believe it's Mchael -- Mke Getz, but |I'mnot sure.
Q Do you know how to spell that?

A Ge-t-z.

Q Ckay. Al right. So there was a conversation about

M. Gustnman, and then you were introduced to a gentleman who

you believe is Mchael Getz?
A Yes.
Q Was there another conversation with M. Rezko about who
woul d serve on the | FA board?
A. Yes. M. Rezko informed ne that M. O hman would al so
serve --

MR. DUFFY: (Objection, your Honor. | would like to
have sone foundati on.

THE COURT:  Sust ai ned.
BY M5. HAM LTON:

Q That -- this next conversation, when did that take place




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - direct

71
in 20037
A. Late summer of 2003.
Q Was this a conversation at M. Rezko's office?
A Yes.
Q Was anyone el se there?
A. | do not recall.
Q Wiat did M. Rezko say in that conversation?

That M. O hnman woul d al so be serving on the board of
directors of |FA

Q Wien he said M. O hman, do you know who he was referring

to?

A Yes.

Q Wois M. Ohnman?

A, A nmutual friend.

Q Wat's M. OGhman's first nane?

A Tal, T-a-1; Talat, T-a-l-a-t.

Q And you said that he's a nutual friend?

A Yes.

Q Meaning that you understand himto be a friend of both

yours and M. Rezko's?

A Yes.

Q D dyou have -- with respect to M. O hman, at this period
of tinme, so late sumrer of 2003, did you have an understandi ng
as to whether M. O hman served on another state board?

A. Yes.
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Q And where did that -- where does that understandi ng conme
fron?
A M. OGhman told ne.
Q Did you have any conversations with M. Rezko about
M. QG hman's position on other state boards?
A Yes. M. Rezko knew that M. O hnman was serving on
anot her board.
Q Wen you say he knew --
MR. DUFFY: Pardon ne.
THE COURT: Lay the foundation. Sustai ned.
BY M5. HAM LTON:
Q You say that M. Rezko knew. How do you know M. Rezko
knew? Did you have a conversation with M. Rezko about it?
A Yes.
Q Wien did you have a conversation with M. Rezko about the
fact that M. O hman was serving on anot her state board?
Late summer of 2003.
And where did this conversation take place?
In M. Rezko's office.
Was anyone el se there?

| do not believe anybody was there.

o > O > O >

What did M. Rezko say about that, M. O hman serving on
anot her board?
AL He said that M. O hman wll be serving on |IFA board and

potentially -- or eventually wll nove off of the pension
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boar d.

Q You said he would eventually nove off of the pension

boar d?

A Yes.

Q Did you know what pension board M. Rezko was referring
to?

A.  Sone education pension board.

Q Now, noving forward fromlate sunmer of 2003, did you have
any |later conversations wwth M. Rezko about M. Qhman's

position on this state pension board?

A Yes.

Q Wen?

A In 2000- -- I"'msorry. Repeat your question, please.

Q Sure. You just tal ked about a conversation you had with
M. Rezko in |ate sumer of 2003 about M. O hman serving on

| FA and eventual |y | eaving sone ot her state pension board?

A Yes.

Q Was -- did you have any | ater conversations with M. Rezko
about M. O hman's position on the state pension board?

Yes.

When?

I n around March-April tinme frame of 2004.

Where did this conversation take pl ace?

This was a phone conversati on.

o > O > O >

And did you call M. Rezko or did he call you?
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A. M. Rezko called ne.
Q And in this phone conversation, what was sai d?
AL M. Rezko asked ne to deliver a nessage to M. O hman to
support a candidate of M. Rezko for the -- to be the chairnman

of the board of that pension fund.

Q
A

Q

And did you, in fact, relay that nmessage to M. O hman?
Yes.

Al right. You testified that IFA was officially forned

on January 1st, 2004, correct?

O P> 0 P O PO > T T O P
c

Yes.
At some point after the IFA was officially forned, did

Rezko have a conversation with you about his restaurant

iness in relation to the | FA?

Yes, he did.

Was it one conversation or nore than one conversation?
More than one conversation.

Al right. Wen was the first conversation?

Early in January of 2004.

Where did this conversation take pl ace?

In his office.

Now, at this point, had you started to have your weekly or

bi weekly neetings to report to M. Rezko about the |FA?

A

Q

one

Yes.
And was this a conversation that happened in the course of

of those neetings?
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A Yes.
Q Was anyone else there for that neeting?
A.  No.
Q What was said in that neeting?
A. M. Rezko asked nme to reach out to a financial adviser by
t he name of Tom Lanctot. And he described himas -- as a team

pl ayer and a know edgeabl e person in the affairs of |IFA and
the previous authorities. And he asked nme to reach out to him
tofind a way for IFA to participate in the finance --
refinancing of a sale of pizza restaurants.

Q D d M. Rezko say how rmuch financing or refinancing he was
| ooking for at that point?

A Yes.

Q And what -- how much?

A It was about 15, $16 mllion.

Q Now, prior to that, had you ever net M. Tom Lanct ot

bef ore?

A.  No.

Q After that conversation with M. Rezko, did you reach out
to M. Lanctot?

A Yes.

Q Didyou actually neet with hinf

A Yes, | did.

Q Approximately when did you neet with M. Lanctot in

relation to this conversation with M. Rezko?
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A. In early February of 2004.
Q Did you have one neeting or nore than one neeting wth
M. Lanctot?
A. | had two neetings wwth M. Lanctot.
Q Were did the neetings take place?
A Inny office.
Q Was it just you and M. Lanctot there?
A Yes.
Q Do you renenber the neetings individually or collectively?
A. Collectively.
Q What was said in those two neetings wwth M. Lanctot?

MR. DUFFY:  Your Honor, nothing offered for the
truth? |1'msorry.

M5. HAMLTON. No. [I'msorry. M. Lanctot's
comments -- or statenments are not being offered for the truth

but state of mnd and actions in conformty.

THE COURT: Ladies and gentlenen, the conversation
you're about to hear or the neetings with M. Lanctot, his
statenments are not being offered for the truth of what he
said, but instead are being offered to show this wtness'
state of m nd and actions that this wtness took based on
t hose st at enents.

BY M5. HAM LTON:
Q So what happened in those neetings?

A M. Lanctot inforned nme and gave ne a witten report
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indicating that I FA had the resources and ability to do the
financing; that it had not been done before; but in order for
it to take place, it will need a new programto be approved by
t he board of directors of the |IFA

Q And in the course of this neeting, did M. Lanctot provide
you wi th anythi ng?

A Yes.

Q And what did he provide you with?

A. He gave ne a letter, a one-page summary of his

recomend- -- or his thoughts and reconmmendati ons.

Q And in that -- what was laid out in that letter?

A. That | FA can potentially do this transaction; that it had
t he resources, but it had not been done before; and, as such,
it wll need a new program and the new program needs to be
approved by the board of directors of |FA

Q Al right. So there were certain things in there that you
needed to do in order for this to happen?

A Yes.

Q After those neetings with M. Lanctot, did you have
further conversations wwth M. Rezko about this?

A Yes.

Q After those neetings, when in relation to those neetings
with M. Lanctot did you talk to M. Rezko?

A | talked to himon a regular basis between -- probably

bet ween the neetings and after the neetings.
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Q Al right. The dates of the neetings with M. Lanctot, do
you have nenory of the precise dates of the neeting?

A. Early February, around the 10th.

Q If I showed you the nmeno that M. Lanctot gave you, m ght

that refresh your recollection as to at |east the date of one
of the neetings?

A Yes.

Q I'mgoing to show you what | marked as Governnent Exhi bit

Ata Meno and ask you to take a ook at that. And |let nme know
if it refreshes your recollection as to the date of at |east

one of the neetings.

A, Yes, it does.

Q And what was the date?

A.  The 12th of February of '04.

Q Okay. So when in relation to that did you next neet with
M. Rezko about this issue?

A. Wthin the week.

Q \Were was that neeting?

A. In M. Rezko's office.

Q Was anyone el se there?

A, No.

Q What happened in that neeting?

A. | updated M. Rezko on the conversation that | had with
M. Lanctot and informed himthat although we had the ability
and -- to do it, that there were several concerns. One of
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it would need to go to the board of directors for approval.
Secondly, that the publicity that woul d be associated with
such a transaction would be detrinental to | FA and the
governor's office.

Q And why did you believe that the publicity would be

detrinental to the IFA and to the governor's office?

79

A. Because of the association of the business with M. Rezko.

Q Wien you explained that to M. Rezko in the neeting, did
he respond?

A Yes.

Q How did he respond?

A. He said as far as the publicity, he will get the

governor's office to approve that transaction. And as far as

the board, he said we put themthere.
Q And when he said "we put themthere,” what did you take
himto nmean?

A.  That those board nenbers woul d support this transaction.

Q Now, at this point in this neeting wwth M. Rezko, did you

believe that the | FA should conduct a transaction with
M. Rezko's busi nesses?

A.  No.

Q Didyoutell M. Rezko that?

A. Not at that neeting, | did not.
Q

Wiy didn't you tell himthat at that neeting?
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A | just didn't feel | had the power to tell himthat.

Q Well, you were the executive director of the IFA. Wy did
you feel like you didn't have the power to tell M. Rezko that
this wasn't going to happen?

A. | reported to M. Rezko.

Q And what did you think would happen if you told himyou
didn't want to do this?

A. | probably will not show up to work the next day.

Q After that neeting with M. Rezko, what was the next thing
t hat happened in relation to this issue?

A. There was a second neeting sonetine with M. Lanctot, you
know, around that time period of which the sane issues were

di scussed. But later in February, | received a call from

M. Rezko asking nme to type a letter for him

Q Now, prior to M. Rezko asking you to type a letter, had
you had any conversations with himin relation to the issues
that you had raised in the neeting?

A Yes.

Q And was this a conversation that you had wwth M. Rezko

over the phone or in person?

A. I n person.

Q Was anyone el se there?

A. | don't renenber anybody being there.
Q Was this at M. Rezko's office?

A Yes.
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Q And what happened in that neeting in relation to the
i ssues that had been raised in your previous neeting wth
M. Rezko you tal ked about ?

A. He said that he had gotten the governor's office to
approve the transacti on.

Q D d you have any response to that?

A.  No.

Q Now, at that point, did you still not want the IFA to do
this?

A. | didn't believe | FA should do that transaction.

Q Al right. At that point, did you tell that to M. Rezko?
A, No.

Q Al right. So you've indicated that at sone point after
this, you received a phone call from M. Rezko asking you to

wite a letter?

A Yes.

Q Approximately when did that phone call take place?

A. Late in February of '04.

Q And did you call M. Rezko or did he call you?

A.  He called ne.

Q Do you renenber where you were when he called you?

A | was in ny office.

Q And how do you renenber that you were in your office?
A. Because M. Rezko usually did not call nme in ny office.
Q What happened in that phone call?
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right away and proceeded to dictate the letter to ne.

82

m

Q You said he proceeded to dictate the letter to you. Wat

do you nean?

A. He asked ne to wite a letter to a certain individual
dictated the | anguage of the letter.

Q D dhe tell you the individual you were supposed to w
the letter to?

A Yes.

Q And when you say he dictated the | anguage, do you nean
told you exactly what to wite in the letter?

A Yes.

Q Wiat were you doing in the course of this conversation

with M. Rezko?

A. | was handwiting it.

Q What happened after you finished witing?

A | read it back to M. Rezko.

Q And then what happened?

A.  And he asked nme to nmake a couple of changes to it.

Q Do you recall the changes that he asked you to nmake to
A Yes.

Q Wiat changes did he ask you to nmake?

A. | had witten the pizza restaurants in Chicago, and he

asked ne to add "and M| waukee.” And | had witten "the

application or the transaction will be submtted to the

and

ite

he

it?
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"recommended. "
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Q D d you nake those changes?

A Yes.

Q Wre those changes you were confortabl e nmaki ng?

A, No.

Q Didyoutell M. Rezko that you weren't confortable making
t hose changes?

A, No.

Q Wiy not?

A | felt that | needed -- | had to do that letter.

Q Sir, I'mgoing to show you what's marked -- or it's in

evi dence as Government Exhibit Ata Letter
M5. HAM LTON: Judge, this is in evidence. My
publish it?
THE COURT: You may.
(Said exhibit published to the jury.)
BY M5. HAM LTON
Q Sir, do you recognize this docunent?
A. | do.

Q Wat is this docunent?

A. This is the letter that | typed for M. Rezko on the 25th

of April of 2004.

Q Okay. And I'mgoing to focus you first on the top.

| t

says Illinois Finance Authority. You said that you typed this
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letter yoursel f?

A Yes.

Q Al right. And the addressee -- if we'll blow that up --
it's a M. Paul Ray; and there's an address. Were did you
get that information?

A.  From M. Rezko.

Q And then you said that the date of the letter is February
25th of 2004?

A Yes.

Q Wien -- when did you type this letter in relation to your
conversation with M. Rezko?

A Immedi ately.

Q Al right. So based upon the date of this letter, your

conversation with M. Rezko over the phone was February 25,

20047

A Yes.

Q Al right. And then the substance of the letter -- if we
can blow that up -- it reads: Dear M. Ray. Please be

informed that your request for financing the acquisition of
Papa John's stores in the Chicago and M| waukee markets wl |l
be recommended for approval by the board of directors of the
II'linois Finance Authority, in parens |FA on March 15, 2004.

And | believe you testified that there were sone
changes to that particular paragraph; is that right?

A. Yes.
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Q How had you originally drafted that paragraph?
A. | did not have --

MR. DUFFY: Your Honor, | object. [It's been asked
and answered. She's been through the letter, and he expl ai ned
how he made the changes when he handwote the letter.

THE COURT: Are you asking sonething different? |If
you are, clarify it because he already testified about --

M5. HAM LTON: Ckay. That's fine. | can nove on.

THE COURT: Cxay.

BY M5. HAM LTON
Q And then -- and, again, the changes that you nade to the
letter, those were changes M. Rezko nade?

MR. DUFFY: (Objection, asked and answer ed.

BY THE W TNESS:
A Yes.
THE COURT:  Sust ai ned.

BY M5. HAM LTON
Q And then it says, IFAwill guarantee 50 percent of the
total acquisition cost of $16 million. d osing can be
schedul ed three weeks after board approval

Where did you get that |anguage?
From M. Rezko.
And then you sign it as the executive director?

Yes.

o > O >

What did you do with this letter after you wote it?
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As instructed, | delivered it to M. Rezko.
And where did you deliver it to M. Rezko?
To his office.

When did you deliver it?

Sanme day, shortly after | typed it.

What happened when you got to M. Rezko's office?

> 0 » O >» O >

| gave it to M. Rezko, and | was to pick up the financi al
package that the accountant was to have delivered; and the
package was not there.

Q How did you learn that the package was not there?

A. M. Rezko told nme that the accountant had not delivered

t he package as of yet, and it will be there later in the day;
and | shoul d check back.

Q Now, prior to comng there, had you and M. Rezko had a
di scussi on about the fact that he was supposed to get a

fi nanci al package to you?

A Yes. He said that the financial package will be there
when | deliver the letter.

Q D d you ever get the financial package M. Rezko said he
woul d get you in connection with this letter?

A, No.

Q After you dropped off the letter at M. Rezko's office on
February 25, what's the next thing that happened in relation
to this letter?

A. Wthin a day or two after this letter, | called the
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chai rman of the board of the Illinois Finance Authority and |
call ed Tom Lanctot, the financial adviser, and asked himif
they would join ne in a neeting wth M. Rezko to tal k hi m out
of doing this transaction.

Q Al right. 1 should have asked you this, but you
testified that M. Rezko had said there was going to be a

fi nanci al package for you; but then when you got there, he
said that he didn't have it. Wat was it that was supposed to

be in the financial package?

A. Al the material needed to -- to go to the board for
approval. Just like any other |oan, you need to provide the
financi al package to -- for the board to approve.

Q Ckay. So you said that you called the chairman of the

boar d. s that M. Q@Qustnman?

Wien was that neeting?

Again, shortly after the letter, within a couple of days.

A Yes.

Q And you also called M. Lanctot?

A Yes.

Q And after you contacted them what did you do?
A. | set up a neeting wwth M. Rezko.

Q Wen was -- was there actually a neeting then?
A Yes.

Q

A

Q

Al right. Wen you say shortly after, a couple of days,

the letter is witten and delivered on February 25th. As best
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you can recall, when in relation to you delivering the letter
on February 25th did you neet again with M. Rezko about this
i ssue?

A Wthin a few days after the letter. | don't know exactly
how many days.

And by a few, do you nean two to three or --

Yes, two to three.

And was the neeting at M. Rezko's office?

Yes.

Who was at the neeting?

Mysel f, M. David GQustman and M. Tom Lanct ot .

Was M. Rezko there?

Yes. |I'msorry.

What happened at that neeting?

> o0 »>» 0O » O >» O >» O

| informed M. Rezko that we should not proceed with this
transaction; that the publicity associated with this
transaction would be detrinmental to IFA;, and | didn't feel
confortable doing it. M. Lanctot junped in and supported ny
position. And M. Rezko said, fine, we will not do it.

Q What, if anything, happened after that part of the
meet i ng?

A As we left, | asked M. Rezko for the letter. He said he
didn't use it, will not use it and will give it back to ne.

Q Al right. So why did you ask M. Rezko for the letter

back?
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A | -- 1 didn'"t want it to be out there. | was -- | thought
it was wong for it to be witten to begin with, and | wanted
it back.
Q Al right. And you said M. Rezko said | didn't use it, |
will not use it and I'll get it back to you?
A Yes.
Q And did he, in fact, get the letter back to you?
A, No.
Q At that point, did you believe that this issue was
fini shed?
A Yes.
Q Was there ever any sort of package put together for the
boar d?
A, No.
Q Dd M. Rezko ever tell you that he had, in fact, faxed
the letter to soneone?
A.  No, he did not.
Q Wiat was the next thing that you heard about this issue?
A. Sonmetine after this, the in-house counsel of IFA stuck his
head in ny office and said --

MR. DUFFY: (bjection, your Honor, foundation and
al so hearsay.

THE COURT:  Sust ai ned.

M5. HAMLTON: It's state of m nd, your Honor.

BY MS. HAM LTON
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Q Weninrelationto this --

MR. DUFFY: State of mnd after the fact? 1'II
object to that.

THE COURT: Wiat's it being offered for? You say
state of mnd. D d he take actions based on this?

M5. HAMLTON: No, he didn't -- | nean, he says

sonething in the course of this conversation that confirns the

prior --

THE COURT: Ckay. Ckay.

MR. DUFFY: Judge, there's no state of mnd issue
here. It's not relevant.

THE COURT: Ms. Ham |l ton?

M5. HAM LTON: Well, | think --
MR. DUFFY: It's a hearsay conversation.
M5. HAMLTON: | think what M. Ata says can cone in.

Whatever is said to himgoes to the context in his state of
mnd as to why he says what he says.

THE COURT: Let's take our afternoon break and we can
address this. 15 m nutes.

(Jury out.)

THE COURT: M. Ata, you nay step down. Please be
back a little bit before 25 after.

Ms. Ham | ton?

M5. HAM LTON:  Your Honor, | don't need to go there.

| won't elicit this conversation
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THE COURT: Ckay. Al right. W'IIl -- anything else
| need to address?
MR. DUFFY: Not from us.
THE COURT: W'l pick up at 25 after.
(Recess taken.)
(Jury in.)
M5. HAM LTON: Thank you, your Honor.
BY M5. HAM LTON:
Q M. Ata, | want to clarify one thing. You testified about
a conversation you had with M. Rezko about his displeasure
with Ms. King, correct?
A Yes.
Q Now, do you know one way or the other if M. King was
actually fired?
A. | do not know.
Q At sone point, did you tell M. Rezko that you wanted to
| eave the | FA?
A Yes.
Q Wen did you first tell M. Rezko you wanted to | eave the
| FA?
A. In the mddle of 2004.
Was this one of your regular neetings wth M. Rezko?
Yes.

What was M. Rezko's response?

> O > O

He thought it was too soon; that | should wait a year.
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Q Wiat was your response to that?

A | -- we agreed that | will conme back to himin a few
mont hs and that we start the sel ection process of the new
executive director.

Q Now, why did you talk to M. Rezko about wanting to | eave
the | FA?

A. | felt that | had conpleted the -- the assignnent, the
consol idation; that IFA was up and running; and | felt that it
was tinme for me to nove on

Q D dthe topic cone up again?

A Yes.

Q Wen?

A. It came up again nmaybe a nonth or two after the first
tinme.

Q At sonme point, was M. Rezko receptive to the idea of you

| eavi ng t he | FA?

A Yes.

Q Wen was that?

A.  In August tinme frame of 2004.

Q Al right. And | think that you testified that you and

Rezko cane to sone agreenent on the timng of when you
woul d | eave?
A Yes.
Q And what was the timng that you had agreed upon when you

woul d | eave?
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A.  The --
MR. DUFFY: Your Honor, | object. Can we have a
foundation if we're going to get into a conversation?
THE COURT: M. Ham | ton?
M5. HAMLTON: | think he said this conversation was

i n August of 2004.

BY THE W TNESS:

A Yes.

BY M5. HAM LTON

Was this one of your regular neetings wth M. Rezko?
Yes.

Was anyone el se there?

No.

o >» O > O

And what was the agreenent that you and M. Rezko reached
in terns of how much | onger you would stay at the |IFA?

A. That | would stay until the end of Decenber of 2004.

Q Didyou talk to anyone else in the adm nistration about
wanting to | eave the | FA?

Yes.

Who did you talk to?

| tal ked to Lon Monk.

When did you talk to M. Monk about this?

Around Septenber of that year.

o > O > O >

Al right. So you talked to M. Mnk after you had spoken

to M. Rezko?
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A. Yes.
Q And why did you talk with M. Mnk about that?
A. Just to informhim

Did you nake any suggestions to M. Rezko or M. Monk

about who shoul d take your place?

A Yes.

Q Focusing on -- how many conversations did you have with
M. Rezko about suggestions on who should take your place?

A. A couple of conversations.

Q Wen did those conversations take pl ace?

A. I n August.

Q And, again, were these part of your weekly neetings?

A Yes.

Q Now, at sone point prior to leaving the IFA did you |earn
of a problemw th one of the suggested individuals you had put
f orwar d?

A Yes.

Q Wen was it that you learned of a problemwith this
person?

A. Before the end of the year, so it would be in about
Novenber, Novenber of 2004.

Q And who infornmed you that there was a problemw th one of
t he individuals you had suggested to repl ace you?

A. M. Rezko.

Q Was this, again, in one of your regular neetings with hinf
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Yes.
Was anyone el se there?

No.

o > O >

And who was the individual you had suggested M. Rezko
said there was a problemw th?

A Jill Rendl eman.

Q And, generally, who was Ms. Rendleman in relation to the
| FA at that point?

A.  She had been a board nmenber. And at that point in tineg,
she was -- she becane an enpl oyee and was running the --
the -- the southern part of |IFA -- business of |FA

Q Wiat did M. Rezko tell you was the problemw th

Ms. Rendl eman?

A.  That there was an issue with that individual. There's
a--a--that M. Chris Kelly had a problemw th her, with
her appoi nt nent .

Q Now, at sone point, did you resign fromthe |FA?

A Yes.

Q Wen was that?

A.  March of 'O05.

Q Prior to leaving the IFA had anyone arranged for a
different position for you?

A Yes.

Q And who had arranged for you to take a different position?

A. M . Rezko.
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Q Wiat was the position M. Rezko had arranged for you to
take, just very generally?

MR. DUFFY: Your Honor, can we have sone foundation
of when this cane about and how t his understandi ng was
reached?

THE COURT:  Yes.

BY M5. HAM LTON

Q You said you resigned in March of 20057

A Yes.

Q Weninrelation to that did you first start speaking with
M. Rezko about this different position?

A.  Around Septenber of 2004.

Q And did you have a nunber of different conversations with
M. Rezko about this position?

A Yes.

Q Do you renenber those conversations individually or

col l ectively?

A. Collectively.

Q And what was the position that M. Rezko had arranged for
you to take?

MR. DUFFY: Your Honor, we're nowin '05 so | object
on rel evancy.

M5. HAMLTON: It's the end of '04 and into 'O05.

MR. DUFFY: It's March of 'O05.

THE COURT: Ms. Ham |l ton?
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M5. HAMLTON: | think it is relevant to show the
rel ationship between the two of them that it continues up
until this point.

MR. DUFFY: Well, we already have that established.
He's now | eaving the agency. |It's March of 'O05.

THE COURT: M. Ham lton?

MR. DUFFY: The acts in question are in February of
'04. And he's resigned.

THE COURT: Wiat about that? It's after the charges,
and the acts at issue here were in '04.

M5. HAM LTON: Well, | think maybe | can explain --
shoul d expl ain at sidebar.

THE COURT: kay. Let's go to sidebar.

(Proceedi ngs heard at sidebar:)

M5. HAM LTON: Sorry, Judge. W are just conferring
about whet her we even need to go into this.

THE COURT: Ckay. Sure. Let ne know.

(Brief pause.)

M5. HAM LTON:  Your Honor, in part, this goes to
explain -- what happens is he was going to go to a conpany
call IPM which was the consultant that was going to anal yze
the state | eases, which was back to what M. Rezko asked him
to do in the sunmer of 2005. He said he was working on this
project with M. Cellini to analyze state | eases.

MR. DUFFY: 2003.
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M5. HAM LTON: Sorry. 2003.

THE COURT: Cxay.

M5. HAM LTON: So he arranges for himto go to this
position along with M. Cellini. M. Cellini and M. Rezko
arrange for himto do this. And ultimtely Rezko tells him
that he can't take the position because he knows that he has
| eases with the state. And that's relevant to the fact that
he and M. Rezko have an arrangenent on a lease with the state
that | was intending to then go into.

THE COURT: \What's the relevance of that though?

W' re beyond the charged schene in the indictnent. W're
beyond the co-conspirator, what was set forth in the Santi ago.
And we're beyond the IFAthat | let this witness in for.

M5. HAM LTON: Understood. And I think that that
would -- | was just explaining to you where I was going to go
withit.

THE COURT: Cxay.

M5. HAMLTON: So | think that it's --

THE COURT: | don't see how you can go there --

M5. HAM LTON: Ckay.

THE COURT: -- given what's been charged and what the
Court adm tted, unless --

M5. HAM LTON: | guess the only -- the issue with the
| ease is sonmething that | was going to be fronting and so |

think that that's --
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THE COURT: | don't know what the | ease issue is. Do
you plan on crossing on it?
MR. DUFFY: | don't know -- | thought she was going

to go into this. The |ease issue was an '02, '03 matter, not
an '05 matter.
M5. HAMLTON: R ght. But this just backs up the

fact that M. Rezko knows about this | ease because that's part

of the reason he tells himnot to take this position. It is
attenuated. |It's just related to something I was going to
front. And so if it's not comng in on cross, | won't even go

into the | eases at all

MR. DUFFY: W're talking two different things,
Judge. We're into '05 when he | eaves, talking about another
position, which he doesn't take.

THE COURT: Ms. Ham lton's point is that that '05
conversation |links back to the lease. | think it is too
attenuated. [|'mgoing to sustain your objection on that.

But as long as we are at sidebar, do you plan on
going into the '02-'03 | ease?

MR. DUFFY: | thought she was going into it on
direct.

THE COURT: | think she's saying she's not going to
gointo it if you re not going to cross onit; but if you're
going to cross on it, she wants to front it.

MR. DUFFY: I'mgoing to go into in.
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THE COURT: Ckay. You may front it.

M5. HAM LTON: Ckay.

MR. DUFFY: But, Judge, the fronting of -- this |ease
thing is "03. It's not 'O05.

THE COURT: | understand. | sustained your objection
on the '05 because | think the link is too attenuated.

(Proceedi ngs heard in open court:)

THE COURT: The objection is sustained.

You may proceed.

M5. HAM LTON: Thank you, Judge.
BY M5. HAM LTON
Q M. Ata, | want to change topics and talk with you about a
pi ece of property that you owned at 59th and Ashl and.
A Yes.
Q Wen did you first becone involved in the ownership of the

property at 59th and Ashl and?

A.  2001.
Q Wre you -- did you own that property with anyone el se?
A, Yes, | had two other partners.

Q And at sone point, did you and your partners acquire a

| ease with the State of I1linois?

A Yes.

Q Wen was that?

A. | believe in May of 2002.

Q Okay. So this was prior to Governor Bl agojevich taking
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of fice?

A Yes.

Q At that time, was there actually a building on that
property? Had you -- the property -- you got a |ease. Was
there actually a building that was being | eased to the state
at the tinme?

A, No.

Q So what was the plan in relation to that property and the

state | ease?

A To build a new building for the state.
Q At sone point, was there an issue with this plan?
A Yes.
Q \What happened?
We received a letter fromthe state telling us that the
extension that we had received to finish the -- to conplete

t he buil ding was not valid.

Q Do you renenber when you received that letter?

A. | believe in May of '0S.

Q And I'mgoing to show you what's marked as Gover nnent
Exhibit Ata 7. 1'mgoing to show you this letter. And |let ne
know if it refreshes your recollection on when you received
the letter fromthe state

A.  May 8th, 2003.

Q And what was it that you were inforned of by the state in

that letter?
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A. That the extension we had received to conplete the
bui | ding was not valid and that we were to deliver that
bui l ding by July.
Q Wt did you do after you received that letter?
A. | talked to M. Rezko.
Q Was this a conversation you had in person or over the
phone?
A. I n person.
Q Were did this conversation take place?
A. M. Rezko's office.
Q Was anyone el se there?
A.  No.
Q What happened in this conversation with M. Rezko in
relation to the letter you had received fromthe state?
A. The initial conversation, M. Rezko said that he will | ook

into it and get back to ne.

Q Did you have a conversation with himagain after that?
A Yes.

Q And this letter is dated May 8th of 2003. Wen in
relation to that date did you first meet wth M. Rezko?

A. Shortly after that, w thin days.

Q And then the later neeting with M. Rezko, when did that
happen in relation to your first neeting wth M. Rezko?

A. Also shortly after that, after the first neeting.

Q And, sir, could you pull the m crophone closer to you or




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - direct

103
speak up.
A.  Thank you.
Q Thank you.

In the second conversation with M. Rezko, was that

also in person at his office?

A
Q
A
Q
A

Yes.

Was anyone el se there?

No.

What happened in that conversation?

M. Rezko said that he will work on it, however, he needed

to be a part of the partnershinp.

Q
A.
Q
A.

What was your response?
| said I'll go back to the partners and talk to them
Was there anything further said in that conversation?

Yeah. M. Rezko and | tal ked about the distribution of

ownershi p. He asked for 50 percent, and we ended up settling

at 25 percent.

Q
A

Q

When you say settling at 25 percent, what do you nean?
That M. Rezko would own 25 percent of the buil ding.

What was the next thing that happened in relation to this

problemw th your | ease fromthe state?

A

Q
A
Q

It was resol ved.
And how did you learn it was resol ved?
We received a letter.

Do you recall when you received the letter?
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A | believe in July of 2000- --
Q In 2000 and?
A '3
Q I'mgoing to show you what's marked as Governnent Exhi bit
Ata 9.

And does this refresh your recollection of the date
on which you |l earned fromthe state?
A Yes.
Q Wat's the date?
A, July 10th, '03.
Q And what is it that you learned fromthe state in that
letter?
A. That the lease was still in place and that our extension
was valid, and we had tine to finish the building.
Q Now, when you say the extension was valid, what do you
mean?
A. W had received an earlier extension that the earlier
letter said it was not valid, and now we had the tine to
conpl ete the building.
Q Okay. So the first letter you received said that they

weren't going to give you an extension?

A Yes.

Q And that's what you went to M. Rezko about?

A Yes.

Q And then this second letter was letting you know that the
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extension was still valid?

A. | believe that's what that letter states.

Q Gkay. Now, you said that in between those letters, you
had two conversations with M. Rezko, correct? O you

testified about two conversations --

A Yes.
Q -- with M. Rezko?
A Yes.

Q Now, did you also talk with your partners about the
conversations that you had with M. Rezko?

A Yes.

Q And did you tell your partners who you had gone to talk to
about the state |ease?

A.  No.

Q Wt did you tell them about what you had done in relation
to the state | ease?

A | told themthat | --

MR. DUFFY: | apol ogi ze, your Honor. This is not
being offered for the truth?

M5. HAM LTON: No, your Honor. |It's action that he
takes in conformty in relation to the conversation he had
with M. Rezko.

THE COURT: Ladies and gentlenen, this conversation
is not being offered for the truth of the matters asserted,

but is instead being offered to show actions that this w tness
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t ook based on the conversati on.

BY THE W TNESS:

A. | informed ny partners that we can have this |ease
reinstated, providing that we give up 25 percent ownership in
t he bui | di ng.

BY M5. HAM LTON

Q And did your partners agree to do that?

A Yes.

Q Howis it that you actually structured the ownership then
at that point?

A. W changed the -- we went from about thirds each. The

ot her partners gave up about 7 percent of their shares, becane
25 percent each; and then | forned an entity that controlled
50 percent for Tony and |

Q Wiy did you forman entity that controlled 50 percent for
you and M. Rezko?

A. Because M. Rezko didn't want his nane show ng there.

Q How did you know that M. Rezko did not want his nane
show ng up?

A. He told ne.

Q Wien did he tell you that?

A Prior to the tine that we were discussing this
transacti on.

Q Al right. So in one of the conversations you testified

about earlier?
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A Yes.
Q In that conversation, what had M. Rezko told you about
his name showing up in relation to this property?

MR. DUFFY:  Your Honor, | don't know which
conversation we're referring to now, so | object on
f oundat i on.

THE COURT: Sustained. darify.
BY M5. HAM LTON
Q M. Ata, you testified about two different conversations
one where you went to M. Rezko with the problem and he said
he woul d check it out and a subsequent one. Was it in that
subsequent one where you tal ked to him about his nane or was
it inadfferent conversation?
A. | believe it was in the second one.
Q Al right. So that second one, you said, was -- the first
nmeeting was shortly after you got the May 8th letter; and then
t he next neeting was shortly after that?
A Yes.
Q In that next neeting shortly after that, what did
M. Rezko tell you about using his nanme in connection with the
property?
A. He said that -- he had stated that he will not be doing
business wth the state and, as such, could not have his nane
associated wth this |ease.

Q Al right. You said he had stated he woul d not be doing
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business with the state. Wat did you understand himto
say -- to be saying by that?
A.  That M. Rezko woul d not be doi ng business -- any business
with the State of Illinois and that, as such, his nane could

not be shown on -- on -- on this -- in this partnership.
Q Wiat was your understanding as to why his nanme couldn't be
shown on this partnership?
A. Because that would be in conflict of the statenent he
made, that he will not be doing work with the state.
Q Al right. And when you say the statenent he nade, what
are you referring to?
A. | believe he indicated that he nade public statenents and
stated his position --

MR. DUFFY:  Your Honor, | apologize. | object. |If
this is a conversation, I'd like to have a foundation for it.

THE COURT:  Sust ai ned.
BY M5. HAM LTON
Q You've tal ked a couple of tinmes about the fact that
M. Rezko nmade a statenent about not doing work with the
state. Is this a statenent that he had nmade to you earlier or
he had nade to soneone el se earlier?
A. No. He infornmed ne that he had nade that statenent and
comm tnment not to do business wth the state.
Q Ckay. And was it your understanding -- what was your

under st andi ng of who he had rmade this statenent to?
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A I"mnot sure.

Q Now, at that point, when you agreed to give M. Rezko 25
percent of the property -- of the valued property, why had you
agreed to give him25 percent ownership in the property?

A. To keep the lease in place.

Q And why did you agree not to put his name on any of the
docunents if he was a 25 percent owner in the property?

A. Because he did not want his nanme on the docunent.

Q Had you -- did you and M. Rezko cone to any arrangenent
as to howit is he would be paid if his name wasn't going to
be on any of the docunents?

A, No.

Q Now, do -- | think | asked you and you said you and your
partners actually drew up docunents consistent with what you
expl ai ned about the transfer of ownership?

A Yes.

Q D d you draw up any docunents to show the ownership in the
entity you fornmed that held the 50 percent interest for you
and M. Rezko?

A, No.

Q Wiy not?

A W didn't feel it was needed. M. Rezko and | had several
transactions going, and we didn't feel it was needed at that
poi nt .

Q Now, while you were the executive director of the IFA did
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you have to conplete a docunent called an econom c interest
st at ement ?
A Yes.
Q And what was the purpose of that docunent?
A.  To show entities that | owned that were doi ng business
with the State of IIllinois.
Q I'mgoing to show you Governnent Exhibit Ata 3. And I'd
ask you to take a | ook at that.
Do you recogni ze that?
Yes, | do.
What is that?
This is the statenent of economc interest.
Is this the statenent that you conpl eted?

Yes.

o > O > O >

And | direct your attention to the bottom of the second
page. Wen did you conplete that?

A. On the 20th of April of '04.

Q Al right. Now, sir, when you conpleted this docunent,
were you truthful about all of the entities that you were
involved with that were doing business with the state?

A, No.

Q Wich entities -- were there entities that you did not

i ncl ude on here?

A Yes.

Q Wich entities did you not include that you were doing
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business wwth with the state at that tinme?
A. | did not state -- list the 59th and Ashl and property.
Q Wiy didn't you list the 59th and Ashl and property?
A. |1 did not want M. Rezko's nane to be associated or to --
to -- to disclose an entity that M. Rezko was involved in.
Q And why didn't you want to disclose an entity that
M. Rezko was invol ved in?
A. Because we -- M. Rezko had asked that his nanme not be
brought up in any business associated with the State of
II'linois.
Q And so you sonehow t hought that by listing that property,
that you woul d be --

MR. DUFFY: (Objection as to |eading.

THE COURT:  Sust ai ned.
BY M5. HAM LTON:
Q Wll, what did you think would be the potential effect on
M. Rezko if you listed that entity?
A. That if it becane public, it would be enbarrassing to
M. Rezko.

M5. HAM LTON: Judge, at this point, | was going to
go into that particul ar area.

THE COURT: The cash area?

M5. HAM LTON:  Yes.

THE COURT: Ladies and gentl enen, you are about to

hear evi dence regarding the alleged receipt by M. Rezko of
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certain cash. | aminstructing you that M. Rezko has not
been charged with any wongdoing in connection with that cash,
and there i s no suggestion of wongdoing by the receipt of
that cash. You may give this testinony any wei ght that you
feel it deserves.

M5. HAM LTON: Thank you, Judge.
BY M5. HAM LTON
Q Sir, at sonme point after your conversations with M. Rezko
about the state |leases, did M. Rezko ask you for cash?
A Yes.
Q And in response, did you provide M. Rezko with cash?
A Yes.

MR. DUFFY: (Objection, your Honor. Can we have sone
f oundati on?

THE COURT: | think she's getting there. But
sustai ned. Lay your foundation.
BY M5. HAM LTON
How many tines did you provide M. Rezko with cash?
Four ti nes.
Do you renenber the precise dates on which you provided
Rezko with cash?
No.
Do you renenber a tine period in which you provided

Rezko with cash on four occasions?

> T O » T O > O

Yes.
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Q Wiat's the tine period in which you provided M. Rezko
wi th cash?

A. Late '03 to fall of 'O0A4.

Q There were -- okay. So there were four tinmes total; is
that right?
A, Yes.

Q Do you recall how much cash you gave M. Rezko on the four
times?

A $125, 000.

Q Is that total?

A Yes.

Q Al right. So what was the breakdown for the four

occasi ons?

A. 25,000, 25,000, 25,000 and 50, 000.

Q Al right. 1Is that the order in which you provided the

cash?

A Yes.

Q So three $25,000 cash and then one $50, 000?

A Yes.

Q Were did you get the cash that you provided to M. Rezko?
A. Froma fam |y business --

Q Wt was the --

A.  -- food distribution business.

Q Wiat was the nane of that business?

A. Jenin Distribution.
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Q And was this your business?

You said it was your famly's business?
A. M Dbrother-in-law s.
Q Were did you get the cash fromthis -- your
brother-in-law s busi ness?
A I'msorry. Can you restate the question?
Q Were -- how did you go about getting the cash from your
brother-in-law s busi ness?
A. | loaned the conpany noney, and | paid for sone
mer chandi se; and then | took the noney out in cash.
Q Wen you say you took the noney out, physically where --
did you get the noney fromthe bank? D d you get the noney
from somewhere at the business?
A. At the business, fromthe safe at the business.
Q Howis it that you were able to get into the business
saf e?
A. | had access to it.
Q And why did you have access to the safe?
A. M bDbrother-in-lawwas in there, and | -- he asked -- he
gave ne the conbination for the safe.
Q Wre there tinmes when you were responsi ble for taking cash
deposits to the bank?
A Yes.
Q Didyou believe that you had the authority to take the

cash fromthe safe?
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A Yes.

Q | want to focus on -- you said that you gave M. Rezko
$25,000 in cash on three different occasi ons?

A Yes.

Q Inrelation to one of those occasions, did M. Rezko tel
you why he needed the $25,000 in cash?

A Yes.

Q And you told us the order and the general tinme period. Do
you renenber when it was -- the one where M. Rezko told you

t he purpose why he needed the $25, 000, do you renmenber when

t hat was?

A. In the first quarter of '04.

Q And the conversation that you had with M. Rezko in which
he expl ained to you why he needed the cash, where did that

t ake pl ace?

A. It took place at a restaurant on Touhy Avenue just west of
t he Edens.

Q In the conversation about why he needed the cash, was it
just you and M. Rezko sitting there?

A Yes.

Q Wiat did M. Rezko tell you about why he needed the cash
on that particular occasion?

A. He said that there were contractors there at the
restaurants that needed to get paid because they had done work

on the governor's house; and that if they don't get paid, they
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would file a lien; and it would be enbarrassing for everybody.
And in response to that, did you agree to provide

Rezko with the cash?

Yes.

And did you, in fact, give himcash on that occasion?

Not that day, but | brought himthe cash the next week.

o » O » Z

Now, the two other times that you provided M. Rezko with
$25,000 in cash, again, you' ve given us a tine period. Do you
remenber when the first one -- when you first -- the first
time you gave him $25,000 in cash?

A. | don't renenber the sequence, but there were three

$25, 000 cash paynents.

Q Ckay.

A.  And a 50.

Q So you renenber there were three, but you don't
necessarily renenber the order?

A Yes.

Q And you told us about the one at the restaurant?

A Yes.

Q For the other two, did M. Rezko tell you specifically why
he needed the cash on those occasions?

A.  Not specifically why. He just stated that he had a | ot of
obl i gati ons.

MR. DUFFY: (bjection, your Honor, foundation. W

have no i dea where the conversati on was.




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - direct

THE COURT: M. Ham | ton?

M5. HAMLTON: 1'Il try to establish where it was
BY M5. HAM LTON:
Q | know you said you don't know exactly when these
conversations took place. Do you recall where they were?
A.  Yes, they were downtown Chi cago.
Q And was it just you and M. Rezko?
A Yes.
Q

And | believe you said that he didn't tell you --

117

MR. DUFFY: Downt own Chicago? Can we do better with

the foundation for that, Judge?
THE COURT: Sustained. |f you can.
M5. HAM LTON: Judge, this was -- okay.
BY M5. HAM LTON:
Q Wre these neetings -- they were in person in downtown
Chicago. Wre they in a particular |ocation?
A, Yes, | picked up M. Rezko. | was asked to pick up

M. Rezko from --

THE COURT: Ckay. You may continue. Ask your next

questi on.
M5. HAM LTON: Thank you, your Honor.
BY M5. HAM LTON:
Q On those occasions, those two occasions, | believe --
said that M. Rezko didn't tell you specifically what he

needed the cash for; is that right?

you
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A. He just said he had a | ot of obligations.

118

Q Al right. | want to focus you on -- you said you don't

remenber the sequence of the 25,000 one?

A. Not as | sit here. | just --

Q kay. You said there was also a 50,000 -- a tinme when you

gave M. Rezko $50,000; is that right?

A. Yes.

Q Do you recall when in the sequence of the four tines that

one was?
A.  That was the |ast one.
Q And do you recall when that took place?
A Yes.
Q Wien did that take place?
That was in the -- in the fall of 2004. It was a
Sat ur day.
Ckay.
A Tinme --
Q And are you describing the day that you actually gave
M. Rezko the cash?
A Yes.

Prior to that Saturday in the fall of 2004 when you
actual ly gave M. Rezko the cash, had you had prior
conversations wth himabout this cash?

A Yes.

Q Approximately how many conversations?
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A. Three, four different tines.
Q \Were these conversations in person or over the phone?
A. I n person.
Q Were did these conversations take place?
A. M. Rezko's office.
Q Wiat had M. Rezko told you, in those three or four
conversations |leading up to the tinme you delivered it, about
t he cash?
A.  He needed a hundred thousand dollars; that there -- he was

bei ng pushed; and he had a | ot of obligations; and he needed a
hundred t housand dollars in cash
Q And you testified that on a particular Saturday in the
fall that you had $50, 000?
A Yes.
Q How did you get that $50,000 to M. Rezko?
A.  Fromthe sane pl ace.
Q Didyoubringit to M. Rezko or did he cone get it from
you?

He cane to ny house.

And what happened when M. Rezko cane to your house?

He asked nme to get in the car with him

Yes.

A

Q

A

Q And did you?
A

Q And did you have the noney with you?
A

Yes.
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Q What happened next?

A M. Rezko inforned ne that we're going to go see M. Chris

Kel ly.

Q And did you, in fact, go see M. Chris Kelly?

A Yes.

Q And where did you go see M. Chris Kelly?

A.  H s house.

Q Wen you got there, at sonme point, did you and M. Rezko

ointo M. Kelly's house?

(o]

Yes.
And at that point, where was the noney you had brought to
Rezko?

Can you restate your question, please?

0O >» T O »

Sure. You said that M. Rezko cane to pick you up and you
had the cash with you?

A Yes.

Q Had you put the cash in the car sonewhere?

A Yes.

Q Wen you got to M. Kelly's house, did you take the cash
in wth you or did you leave it in the car?

A. | stayed in the car first. M. Rezko went in, and then he
came back a few mnutes after he went in and asked ne to cone
in.

Q And did you bring the cash with you at that point?

A. | didn't personally. | didn't take the cash.
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Q Now, at sone point, did you |leave M. Kelly's house?
Yes.
Q And when you left M. Kelly's house, was the cash still in
the car?
A.  No.

Q Wien you were leaving M. Kelly's house with M. Rezko,
did he say one way or the other whether he had given M. Kelly
t he noney?

A Yes.

Q And what did he say?

A. He said that there's sone people -- sonebody from
downstate is comng up to pick up the noney.

Q Now, did you ever ask M. Rezko to pay you back for any of

this cash?

A.  No.

Q Wiy not?

A. Because | -- | had several other deals wwth M. Rezko; and
| figured at some point in time, we'll settle.

Q Al right. You said you had several other deals. Had --

prior to this, had you invested in certain properties with

M. Rezko?

A Yes.

Q And was one of the projects at Roosevelt and C ark?
A Yes.

Q How nmuch had you invested total in that project?
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A. About a mllion dollars.
Q M. Ata, | should have asked you: Wen you went to
M. Kelly's hone, was he there?
A Yes.
Q And did you talk to hinf
A Yes.
Q And was there sonething happening inside Chris Kelly's
hone that's part of the reason that you're able to renenber
that it was a Saturday in the fall?
A Yes.
Q What -- what, if anything, was happeni ng?
A. A college football ganme was on.
Q Ckay. So you said that you invested total a mllion
dollars in the Roosevelt and Cark project; is that right?
A Yes.
Q Wre there any other investnents in properties that
M. Rezko had asked you to make?
A Yes.
Q \What other project did you invest in?
A. A project -- a residential devel opnent project on Irving

Park in Chicago on the north side.

Q How nmuch did you invest in that project?

A Amllion dollars.

Q Sitting here today, do you believe that M. Rezko still

owes you for those investnents?
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Yes.
How nmuch do you believe he owes you for those investnents?

Two mllion dollars.

o > O >

Now, you testified about the fact that the general nature
of your phone conversations with M. Rezko were about setting
up neetings; is that right?

A Yes.

Q But you did testify about sone business-rel ated
conversations that you had, correct?

A Yes.

Q D dthere cone a point where M. Rezko told you that you

shoul d no I onger talk to himabout things over the phone?

A Yes.

Q Wen was that?

A. Around March of 2004.

Q Was this conversation in person or over the phone?

A. I n person.

Q Were did this conversation take place?

A. At a residence of M. Brian Hynes.

Q And who is Brian Hynes?

A. He's a close friend and advi ser of M. Rezko.

Q And this conversation that you had with M. Rezko at
Hynes' house, was it just the two of you tal king at that

poi nt ?

A Yes.
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Q Wiat did M. Rezko say in that conversation?

A. He said that we should be careful speaking on the phone;
t hat he was bei ng wat ched.

Q In addition to that conversation about not tal king on the
phone, did M. Rezko ever tell you about precautions that he
had taken at Rezmar?

Yes.

Was this one conversation or nore than one conversation?
More than one conversation.

Do you recall how many conversations?

No.

When did the conversations first start?

Sonetinme in '03.

And did they continue?

Yes.

o >» O > O » O » O P

And as you sit here, do you recall approxinmately the | ast
tinme you spoke to M. Rezko about this?

A.  No.

Q Wiat did M. Rezko tell you about precautions that he had
taken at Rezmar?

A. That he had hired this service to cone and check his
office for bugs, and he also had little el ectronic boxes that
were detectors for bugs.

Q You said the electronic boxes, and you indicated with your

fingers about -- did you actually see these boxes?
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A Yes.
Q And howis it that you saw t he boxes?
A. They were sitting on the desk.
Q Dd M. Rezko explain to you what they were?
A Yes.
Q What did they look |ike?
A. A black box about this big (indicating).
Q Wen you say "this big," how many inches would you say?
A.  Two by four.
Q Ckay. And approximately how many tinmes woul d you say that
you -- those were pointed out to you by M. Rezko?

A. Three tines approximtely.
Q D d he explain to you what the purpose was of those little
bl ack boxes?
A.  Yeah, to detect bugs, electronic bugs.
MR. DUFFY: Your Honor, objection, foundation.
THE COURT:  Sust ai ned.
BY M5. HAM LTON:
Q Sir, | think that you testified that you had a nunber of
different conversations with M. Rezko about precautions?
A Yes.
Q Just focusing on the little black boxes, do you recal
when it was that M. Rezko pointed those out to you?
A. Sonetinme in '03, but | don't recall an exact date.

Q Gkay. And you used the word "bugs" a couple of tines, "to
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detect for bugs.” Wat do you nean by that?
A. Listening and recordi ng devi ces.
Q Now, sir, I want to focus your attention on |ate 2005. At

sonme point in |late 2005, were you approached by the FBI?

A Yes, | was.

Q And when was that?

A. I n Novenber of 2005.

Q Wre you served with anything when the FBI approached you?
A | was served with a subpoena.

Q Do you recall the date on which you were served with the
subpoena?

A. | do not.

Q If I showed you the subpoena, mght that refresh your
recol | ection?
A Yes.
Q I'mgoing to show you the second page of Governnent
Exhibit Ata 8.

Take a |l ook at that and let me know if that refreshes
your recoll ection.
A Yes, it does.
Q And what was the date you were served with the subpoena?
A.  On the 15th of Novenber of 'O05.
Q And did you subsequently sit for an interviewwth the
FBI ?

A. Yes.
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Q Do you recall when?

A. Decenber 1, 2005.

Q And did you have a | awer with you when you were
interviewed by the FBI?

A Yes.

Q Wre you asked a series of questions by the FBI?

A Yes.

Q Wre you truthful in all of your responses that you gave
to the FBI?

A No, | was not.

Q Wiat did you lie to the FBI about in that Decenber 1st,
2005, interview?

A.  About M. Rezko's involvenent in ny appointnent, about the
i nfl uence of contribution in getting nme that position, and --
Q \Were there other things as well?

A. There were other things that don't cone to mnd at this
poi nt .

Q Wre you asked about whether you had hel ped anyone get a
position in the state?

A Yes.

Q And were you truthful in response to those questions?

A No, | wasn't.

Q Wre you al so asked questions about Jenin and your rol e at
Jeni n?

A. Yes.
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Q And were you truthful in response to all of those

guesti ons?

A No, | was not.

Q Now, you testified before that you' ve actually pled guilty
tolying to the FBlI; is that right?

A Yes.

Q And was it in connection with this Decenber 1st, 2005,

i nterview?

A Yes.

Q | had previously asked you and you testified that you were
interviewed by the FBI after 9/11; is that right?

A Yes.

Q That interview has nothing to do with your guilty plea
what soever; is that right?

A. That's true.

Q And other than the fact that you retired shortly after
fromyour job, nothing ever canme of that interview, right?

A. That's true.

Q Sir, why did you lie to the FBI in that Decenber 2005

i nterview about those particul ar topics?

A. Because | had been told that -- to continue to be a team
pl ayer. | was given nessages to support M. Rezko, and -- and
that things will turn out fine at the end.

Q Now, had you actually spoken with M. Rezko at sone point

prior to being served with the subpoena?




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - direct
129

Yes.
Q And were there particular conversations you had had with
M. Rezko that were part of the reason why you lied to the FBI
in that interview?
A Yes.
Q How many conversations had you had with M. Rezko that
were part of the reason that you lied to the FBI in that
i nterview?
A. Two that | can recall.
Q Wien was the first conversation with M. Rezko that you
can recall in this particular -- that inpacted how you dealt
with the FBI on Decenber 1st?
Sonetinme in 2004.
Where did that conversation take pl ace?
M. Rezko's office.
Was t here anyone el se there?
No.

And what was said in that conversation with M. Rezko that

o > O > O >

i npacted how you dealt with the FBI in Decenber of 2005?

A. M. Rezko infornmed ne that he had just finished neeting
with a M. K ellander; that there will be a change in the U S
attorney's office cone the new adm ni strati on.

Q D d M. Rezko say anything further about how it was there
woul d be a change at the U. S. attorney's office?

A. That M. K ellander will talk to Karl Rove and nmake a




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - direct
130

change in the U.S. attorney's office.

Q At that tinme, did you know who M. Kjellander was?
A.  No, M. Rezko explained to me who he was.

Q Wiat did M. Rezko explain to you?

A. That he was a top GOP operative, and he had direct
relationship with Karl Rove.

And when you say GOP, what does that nean?

Republ i can.

And at the time, did you know who Karl Rove was?
Yes.

Who was Karl Rove at that tine?

Chi ef adviser for the president of the U S.

o >» O >» O > O

In addition to explaining that to you, did M. Rezko say
anyt hi ng el se?

A.  Yes. He also asked for a contribution to Governor Kerry's
canpai gn and said that regardl ess which party ends up w nni ng
the election, there will be a change in the U S. attorney's
of fice in Chicago.

Q You said that there were two conversations that you

remenber ?

A Yes.

Q Wen did the second conversation take place?
A, Sonetinme in '05.

Q And do you recall when in '05?

A.  Approximately the mddl e of 'O05.
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Q Were did that conversation take place?
A In ny car.
Q Wiere were you when you were in your car?
A. Cose to M. Rezko's office.
Q Was anyone else in the car?
A, No.
Q What happened at that point?
AL M. Rezko asked ne if | had been approached by the FBI.
Q D d he actually say the FBI?
A.  No. He nouthed the FBI.
Q D d you respond?
A | told him no, | was not.
Q And at that point, had you been?
A, No.
Q Wt else was said in that conversation in your car?
A. M. Rezko said that the FBI was approachi ng people; that
people are -- he's got people throw ng thenselves at the feet

of the authorities to cooperate; and those who do wll be

dealt wth.

Q Did he explain what he neant when he said those who did

woul d be dealt wth?

A.  No.

Q D d you have an understanding as to what he neant?
A Yes.

Q Wiat was your understandi ng based on?
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A.  Can you restate your question?

Q Sure. You said that he said those who cooperate with the
governnment would be dealt with, and --

A Yes.

Q -- he didn't explain what he neant; but you testified that
you had an understanding as to what he neant. And what | need
to know fromyou is where that understanding came from

A.  That when the new U S. attorney gets in office, those who
had cooperated previously wll be dealt wth.

Q Wiy was that your understandi ng of what he neant?

A. Because | had been told about changes in the U S
attorney's office before.

Q And when you say you had been told, are you talking about
the conversation you just told us about?

A Yes.

Q At any point, did M. Rezko talk to you about anyone in
particul ar who he knew was cooperati ng?

A Yes.

Q Wen did that conversation take place? Ws it in one of
these two conversations you nentioned or a different
conversati on?

A. | do not recall. It mght have been in one of those
conver sati ons.

Q But it mght have been another conversation?

A. Yes.
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Q Were did that conversation take place, as best you can
recal | ?

A. M. Rezko's office.

Q Was anyone el se there?

A, No.

Q Do you recall when it was that M. Rezko nentioned soneone
in particular who was cooperating?

A, Again, sonetine in '05. | do not recall specifically.
Probably early '05.

Q Wuat is it that M. Rezko said?

A.  He expressed displeasure with the -- Dr. Al manaseer, who
he understood was cooperating with the governnent.

Q Now, you testified that those conversations with M. Rezko
had an inpact on how you dealt with the FBI in Decenber of
20057

A Yes.

Q Wen M. Rezko told you that he was working with

M. Kjellander through M. Rove to have the U.S. attorney
replaced, did you believe hinf

A Yes.

Q D d you believe that he actually had the ability to do

t hat ?

A Yes.

Q Wiy did you believe himwhen he told you that?

A.  Because | understood at that tine that M. Rezko was very
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i nfluential.

Q And in the later conversation in your car when M. Rezko
said to you that people were throw ng thenselves at the

i nvestigation and that they would be dealt with, did you
bel i eve hi n?

A Yes.

Q And why did you believe hinf

A. Again, | believed M. Rezko had the influence and the
power to effect that change.

Q And the fact that he told you that people who were
cooperating would be dealt with, was that on your m nd when
you nmet with the FBI on Decenber 1st of 2005?

A Yes.

Q And did that influence whether or not you were honest when
you were asked certain questions about M. Rezko?

Yes.

Wen was the last tinme that you spoke with M. Rezko?
In May of 2006

And where -- was this in person?

Yes.

And where were you?

| was at a weddi ng.

Did you talk wwth M. Rezko at sone point al one?

Yes.

o >» O >» O » O » O P

And what did M. Rezko say to you at that point?




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - cross
135

AL M. Rezko inforned ne that things will heat up by the end
of the year, but everything will turn out fine at the end.
Q And at that point, were you cooperating with the
gover nnent ?
A, No.
Q Wen M. Rezko said these things to you, what did you take
himto be saying?
A. That the plan to change the U S. attorneys -- U S
attorney was still in place; and that everything will turn out
fine once the new U. S. attorney gets in office.

M5. HAM LTON: Not hing further, your Honor.

THE COURT: Cross-exam nation.

MR. DUFFY: Thank you, Judge.

CROSS- EXAM NATI ON

BY MR. DUFFY:

Q M. Ata, did you just say this last neeting took place in

' 067

A. | believe in 'O06.

Q The weddi ng took place in '06?

A Yes.

Q And the plans were still in place to change the U. S.
att or ney?

A That's -- | was told the plans were still in place.

Q M. Fitzgerald is still the U S. attorney today; is he
not, sir?
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A Yes.

Q Now, you told the |adies and gentlenen of the jury that
you lied to the FBI because of all the things that you're
telling us M. Rezko told you, right? 1s that why you lied to

the FBI, M. Ata?

A Yes.
Q So you were lying to protect M. Rezko?
A.  And nysel f.
Q Yeah, and yourself.
Thi s conpany, Jenin, has nothing to do with
M. Rezko, does it, sir?
A, No.
Q You lied about that, didn't you?
A Yes.
Q Now, you reached a plea agreenent with the gover nnent

about a week ago; isn't that right?

A Yes.

Q And at that tine, you believed it was in your best
interest to plead guilty, didn't you, sir?

A Yes.

Q And you understood that as part of your plea agreenent,
you had to cone to this trial and testify before this jury;
isn't that right?

A Yes.

Q You had to reach your plea agreenent before this trial
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ended; isn't that correct, sir?

A. | don't believe that was the case.

Q Well, you weren't going to testify here wthout a plea
agreenent, were you?

A. That's true.

Q So you had to have a plea agreenent before this jury was
finished with this trial; isn't that right, M. Ata?

A. That wasn't the reason for comng to an agreenent.

Q You are here, sir, because you want to get the benefit of
being a witness against M. Rezko; isn't that true?

A. No, it's not.

Q That's not why you're here?

A.  No.

Q Wen the governnment asked you about a notion to reduce
your sentence in exchange for cooperation, isn't it for your
testi nony here?

A Yes.

Q Well then, that's why you're here, isn't it, sir?

A Yes.

Q So when you told me a mnute -- 30 seconds ago that you
weren't here for that reason, that wasn't true, was it,

M. Ata?

A. | don't know how to answer you, sir.

Q Truthfully, sir.

M5. HAM LTON:  Your Honor, | woul d object.
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THE COURT:  Sust ai ned.
BY MR. DUFFY:
Q You pled guilty to lying to the federal governnent; is
that right?
A Yes.
Q And as you sit here today, you are a felon; are you not?
A Yes.
Q And you are a felon because you are a liar; isn't that
right?
A Yes.
Q And you |ied because you thought it was in your interest
tolie; isn't that right?
A | lied to protect M. Rezko.
Q Didyoulie, sir, because it was in M. Ata's interest to
lie?
A Yes.
Q So when you said it was only in M. Rezko's interest to
lie, that wasn't true, was it, M. Ata?
A Yes.
Q That wasn't true, was it?
A | lied.

M5. HAMLTON: I'mgoing to object. That's actually
not what he said.

MR. DUFFY: He can answer the questions, Judge.

THE COURT: Overruled. You nmay answer.
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BY THE W TNESS:

A | lied to protect both of our interests.

BY MR DUFFY:

Q M question is: D dyou lie because you thought it was in
your best interest tolie, sir? Yes or no?

A Yes.

Q Now, lying to the FBI, sir, wasn't the only tinme you |ied,

was it?

A, I"mnot sure what you nean.

Q Well, have you |ied on other occasions?
A Yes.

Q And are you telling this jury that you lied on your
econom c interest statenent because you wanted to protect

M. Rezko?

A. M. Rezko has instructed ne not to show ny nane or his
nane on anything that had to do with the state.

Q Sir, my question is: Are you telling this jury that you
lied on your econom c interest statenment because you wanted to
protect M. Rezko? Yes or no?

A.  Both of us.

Q Wll, sir, did you lie on your econom c interest statenent
by not disclosing a | ease you had wwth the State of Illinois
on Grand Avenue?

A Yes.

Q M. Rezko has nothing to do with G and Avenue, does he,
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sir?
A. | did not disclose it because | thought that |ease was
was -- was gone, that building was gone. | had discl osed

on nmy application for the position.

Q M. Ata, are you telling the jury that you did not --
did not intentionally | eave that | ease off your econom c

i nterest statenent?

A. Not intentionally. | thought that |ease -- that that
bui | ding was forecl osed on.

Q Ddn't you continue to receive rent paynents fromthat
buil ding, sir?

A. | thought we -- | had divested nyself fromthat |ease.
Q M. Ata, when you filled it out in "'04, it was for the
year of '04 and '03; and you intentionally left off G and
Avenue; did you not, sir? Yes or no?

A Yes.

Q And M. Rezko had nothing to do wwth G and Avenue, did
sir?

A.  No, he did not.

Q So when you lied on that occasion, it was because you
wanted to help yourself, right?

A Yes.

Q And you're telling the jury that you left off your
econom c interest statement on 59th and Ashl and because of

M. Rezko?

140
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A. | was instructed not to show anything that had to do with
M. Rezko and nyself.
Q Sir, 59th and Ashland was a partnership -- excuse ne, a

corporation that had a | ease at 59th and Ashland; isn't that

right?

A Yes.

Q And who was -- who were the owners of 59th and Ashl and?
A. MW two other partners, nyself and M. Rezko at the tine.
Q And was M. Rezko's nane on the docunents, sir?

A.  No, he asked not to be put on the docunents.

Q | see. So if you had disclosed the | ease and sonebody

asked you about it, how would they know M. Rezko was

i nvol ved?

A.  He asked that his nane and ny nane not to be put on
anything having to do with the state.

Q Sir, when you filed your economc interest statenent, you
were trying to conceal fromthe State of Illinois that you had
a lease with the state; isn't that true?

A Yes.

Q And you did that in Septenber of '03 because you were
hoping to get a job with the state; isn't that why you didn't
disclose it, M. Ata?

A.  No.

Q You also had an interest in a piece of property on 84th

Street; isn't that right?
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That's true.
Right. M. Re

That's true.

o > O >

And when you b
| ease, didn't it?

A Yes.

Q And you noved

A. Yes.

Q Because you didn't want the State of

you were maki ng no

A. That's true.

Q It has nothing

A Yes.

Q You lied about

A Yes.

Q Now, M. Ata,
MR. DUFFY:
THE COURT:
MR. DUFFY:

BY MR, DUFFY:

Ata - cross

zko had nothing to do with that, did he?

ought into that property, it had a state

it into sonebody else's nane, didn't you?

ney on a state lease; isn't that right?

to do with M. Rezko, does it?

that, didn't you?

" mgoing to show you --

Your Honor, may | approach?

Yes, you may.

This is marked Defense Exhibit Ata 39.

Q M. Ata, this is a subpoena that was served on you two

days ago, sir, with your |awyer

Do you re
two days ago?

A. Yes.

142

[llinois to know t hat

call getting a subpoena fromny office, sir,
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kay. Let's gotoitemthree. Okay. Itemthree,

Ata, asks for any and all records and docunents refl ecting

any and all cash that you obtained fromJenin D stributors; is

that correct?

A

Q

Yes.

Al right. Tell the jury what records you brought to

court today in conpliance with this subpoena.

A

Q

| didn't bring any records.

Tell the jury, sir, what records exist about this

so-cal |l ed cash you took out of Jenin.

A

Q

o >» O >» O » O P

| don't have any records.

You don't have anything at all?

No. | have ny checks that show that | put noney in Jenin.

No, sir. | want the records that show you taking cash
Wiere are those records?

| don't have them

Where are the Jenin records fromthe conpany?

They' re not there.

They don't exist, do they?

No.

They have been destroyed; isn't that right, M. Ata?

They were never kept.

Vell, if they were never kept, they were destroyed, right?

M5. HAM LTON: (bj ecti on.

THE COURT: Sust ai ned.
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BY MR. DUFFY:

Q Al right. How about the cancel ed checks? You run the
checki ng account; were you not?

Yes.

And you wote the checks, right?

Yes.

And the checks are all m ssing now, aren't they?
" m not sure.

They're all destroyed, aren't they, M. Ata?

No, they're not.

The checks are not m ssing?

| -- 1 don't know. | haven't been there in a while.

o >» O >» O » O » O P

Vell, tell the jury what records you brought here today to
hel p the jury in deciding whether or not you paid cash to
M. Rezko. Please give us a record.
A. | didn't bring any.

M5. HAM LTON: (bjection. Records that he brought to
hel p the jury?

MR. DUFFY: I'll rephrase.

THE COURT: Rephrase.
BY MR. DUFFY:
Q In conpliance with the subpoena, what records did you
bring to court today with you, M. Ata?
A. | didn't bring any.

Q What records do you know of, sir, in existence that would
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show you taki ng cash out of Jenin?

A. | don't have any.

Q And, sir, is it your testinony that when you allegedly
took this cash out, you were stealing from your

br ot her-i n-1aw?

A.  No.

Q Now, when you took the cash out of the safe, that cash did
not get reported on the tax return, did it, sir?

It did not need to be reported on the tax return.

Did the accountant tell you that?

No.

Sir, your accountant's nane is Sam Moussa, isn't it?

Yes.

Sam Moussa is the accountant for Jenin; isn't that right?

Yes.

o >» O >» O » O P

And what happens is that when he prepares the tax returns,
you bring himthe bank records and he totals up the bank
deposits and reports that as incone; isn't that right?

A Yes.

Q So if the noney doesn't go into the bank account, it
doesn't get reported on the tax return, does it?

A.  I'"'mnot sure how he does it.

Q Onh, you know how he does it, M. Ata. If it doesn't get
in the bank, it doesn't get reported; isn't that right?

M5. HAM LTON: (bj ecti on.
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THE COURT:  Sust ai ned.
BY MR. DUFFY:
Q Wll, sir, didn't you just say that the accountant
prepares the tax returns?
A Yes.
Q Based on the bank deposits?
A Yes.
Q Cay. You're a smart man, aren't you? You have an
engi neeri ng degree, right?
A Yes.
Q Okay. |If you' re taking cash out of the business, which
you're telling this jury, and it doesn't get put into the

bank, it's not getting put on the tax return; isn't that

right?
A. It's in repaynent of |oans that were nade to the conpany.
Q Sir, here's ny question, please: |If you are telling this

jury that you're taking cash out of this business, the cash
that you renove fromthe business does not go in the bank
account, does it?

A. That's true.

Q Okay. And if it doesn't go in this bank account, it
doesn't get put on the corporate tax return, does it?

A. That's true.

Q So, therefore, what you're doing is you are causing this

corporation to file false tax returns every year that you take
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cash out of the business?
M5. HAM LTON: (bj ecti on.
THE COURT: Overruled. You can answer, if you can.
BY MR. DUFFY:
Isn't that true, M. Ata?
| don't know, sir.

You don't know?

Q

A

Q

A.  Yeah.
Q Al right. Now, in your plea agreenent, sir --

A Yes.

Q -- with the governnent, have you been charged in
connection wwth any tax fraud with the Jenin distribution
conpany?

A.  No.

Q Do you have any obligation, sir, in your plea agreenent to
pay any noney on behalf of Jenin to the IRS?

A. | don't believe so.

Q Now, your plea agreenent, sir, calls for a reduction in
your sentence in exchange for your cooperation; isn't that
right?

A Yes.

Q And that is why you're here; isn't that correct?

A Yes.

Q And you're hoping that as a result of this testinony,

you're going to get a reduced sentence, aren't you?
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A Yes.

Q The governnent, according to your plea agreenent, is not

going to recommend you go to jail, are they?

A. | do not knowif that's the case.

Q Have you read your plea agreenent?

A Yes.

Q Well, what does your plea agreenent say about what the

governnent is going to recommend?

A Afree fall from12 to 18 nonths in jail

Q Wat does that -- what's your understanding of that, sir?

A. That a judge woul d deci de what ny sentence w Il be.

Q But isn't it a fact, sir, that your plea agreenent says

t he government will not recommend that you go to jail?

A. That's not ny full understanding of it.

Q Al right. Wwll, I'lIl show you your plea agreenent |ater
And you understand that your |awer is going to be

able to stand up before a judge and ask for probation, right?

A Yes.

Q Now, sir, in an effort to induce you to cooperate, did the

governnment offer to assist sone of your relatives in crimnal

matters?

A.  No.

Q There was never an offer to you to assist sonme of your

rel ati ves who have pending crimnal charges?

A.  That was prior to ny agreenent.
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Q No, no. M questionis, sir: Was that offer nmade to you
by the governnent?

A Yes.

Q And you have a nunber of relatives who are under
indictment in state court; isn't that right?

A. | do not know what their situation is. 1'mnot close to
them and | don't talk to them

Q Well, do you know Ahned Ata?

A Yes.

Q Wwo is that?

M5. HAM LTON: (bjection. Judge, | want to be heard
at sidebar, please.

THE COURT: kay. You can be heard at sidebar. Do
you want to nove to another topic because we're al nost done
for the day or do you want to go to sidebar? It's up to you
M. Duffy.

MR. DUFFY: | think we're going to recess at 4:407?

THE COURT: 4. 45.

MR. DUFFY: W can go to sidebar quickly.

(Proceedi ngs heard at sidebar:)

THE COURT: Let nme ask you first, M. Duffy: What's
your preference in terns of tonorrow, do you want to go
tonmorrow or do you want to recess until Monday? If we're
going to recess until Mnday, I'll let the jury go.

MR. DUFFY: I'mtrying to figure out what's the best




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - cross

thing to do tonorrow.

THE COURT: We can go until about 12:15 tonorrow.
was offering you the extra tinme if you wanted the extra day,
given the late notice of M. Ata.

MR. DUFFY: | understand, your Honor. Can | consul
wi th counsel for a nonent?

THE COURT: Sure. Go ahead.

(Brief pause.)

150

t

VR. DUFFY: | think we'll continue tonorrow. | was

just trying to figure out if |I can get himdone tonorrow.
THE COURT: Ckay. Well, we'll see where we are
t onor r ow.

MR. DUFFY: Ckay.

MS. HAM LTON: Judge, ny objection was that it's ny

understanding that M. Ata -- there was an offer nade to him

to potentially help with certain --

THE COURT: To this M. Ata to hel p Ahned Ata?

M5. HAM LTON: To help relatives. | don't know who.

But he said, no, that he wasn't interested; that he didn't

need that in exchange for his cooperation. So there's no --

this isn't a benefit to him He specifically turned it down.

So | don't know how it's relevant that other relatives of his
are under indictnent with the state.
MR. DUFFY: Well, I"'mnot privy to all the things the

governnment -- ny understanding is that there was an of fer nade
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wherein these individuals in state court and it --

THE COURT: By whon?

MR. DUFFY: By the U. S. attorney.

THE COURT: By the FBI or the U S. attorney?

MR. DUFFY: No, the U S. attorney's office --

THE COURT: Cxay.

MR. DUFFY: -- said that they were aware of his
rel atives under indictnment in state court and that if he would
cooperate, there would be sone consideration to these
relatives. And | think -- | don't think this was rejected out
of hand right away, so | think there's sone tinme here. And |
think it's -- since an offer was nade by an assistant U. S.
attorney, | think it's fair cross-examnation. |f he says he
t hought about it and rejected it, that's the end of it.

M5. HAM LTON: Judge, he said no. | nean, this is --

THE COURT: |If he said no, what's the rel evance of
it?

MR. DUFFY: Well, the question is when did he say no.

The question is if the offer was nade and it was sonething

that he contenplated, and his lawer -- see, I'mnot privy to
all this, Judge. Al | knowis that the offer was nade.
THE COURT: I'Il let the jury go. W'Ill keep M. Ata

here and you can ask himoutside the presence of the jury and
we'll see what his answer is, and you can explore that wth

hi m
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MR. DUFFY: Sure.
(Proceedi ngs heard in open court:)

THE COURT: Ladies and gentlenen, we are done for the
day. We will pick up tonmorrow norning at 9:00. Renenber
tonorrow 9: 00. Tonorrow we'll have a half day. You'll be out
of here by 12:30 tonorrow for your planning purposes, naybe a
little bit earlier.

Renenber, please do not discuss the case. Do not
wat ch, read or listen to any nedi a coverage regarding the
case. Have a good evening. W'Il see you tonorrow norning at
9: 00.

(Jury out.)

THE COURT: M. Ata, you need to stay there for a
nmonment pl ease, sir.

You may be seat ed.

M. Duffy, go ahead. You may explore this area and
"1l make a determnation if you can do it in front of the
jury tonorrow.

VO R DI RE EXAM NATI ON

BY MR, DUFFY:

Q M. Ata, | had asked you earlier if in an effort to induce
your cooperation, you had heard fromthe governnent -- a
representative of the governnment -- that they were willing to

provi de sone assistance to sone relatives of yours who were

under indictnment in state court. Renmenber that question?
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A Yes.

Q Okay. And you told ne that that offer had been nade; is
that right?

A Yes.

Q Wen -- in the tinme sequence, when was that offer nade,
sir?

A.  Approximately three nonths ago, two or three nonths ago.
Q And specifically what do you recall the offer being?

A. That in -- for ny cooperation, the -- that the governnent
woul d take that into consideration in the case of ny brother.
Q The -- if you cooperated with the federal governnment, that
woul d be communi cated to the state governnent; and they --
that would take -- the state governnent would take it into
consideration; is that what you' re sayi ng?

A Yes.

Q Okay. And who would conmunicate to the state governnent?
A. | do not know.

Q Al right. And was it for one or nore of your relatives?
A. | do not know.

Q At the tine, did you know how many of your relatives were
under i ndictnent?

A.  No.

Q At the tine, did you know that your relatives were under
indictnent in connection with a fraud involving a | uxury

aut onobi | e deal ership that you owned?
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A.  That | owned?
Q Yes, sir.
A.  Absolutely not.
Q D dyou not own the land that the deal ership was on?
A.  Yes, but there's no dealership onit.
Q | see. Wat is on the | and?
A It's vacant.
Q Wll, the two |lots next door are vacant. There's no
parking lot, no facility on that property at all, sir, at

70-sonet hi ng and Harl enf

A. There's nothing. |It's vacant property.

Q And you were leasing this property to your nephew?

A.  Years ago.

Q Al right. And so what -- did you consider this offer

sir, for help with your relatives?

A, No.

Q Al right. So was that comuni cated back to the

gover nnent ?

A | believe so. | was not involved in that. Again, |
haven't talked to these relatives in nmany years; so | did not
consider it.

Q I'mjust trying to -- the offer was made to you. How |ong
after the offer being made did you communi cate back to soneone
that you weren't interested in the offer?

A Immediately.




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

155

Q Wen you say imedi ately, sanme day? Sane week?
A. | believe sane week, sane -- yeah.
Q How did you comuni cate back to the governnent?
A.  Through ny attorney.
Q D d that issue ever cone up again?
A, No.
MR. DUFFY: Al right. That's all | have on this,
Judge.

THE COURT: kay. Thank you, M. Ata. You nay step
down. Please be back here tonorrow norning a little before
9: 00.

M. Duffy, do we need --

MR. DUFFY: To address this? No

THE COURT: Anything else for the Court this evening
on this case?

MR. SCHAR  Judge, I'd like a list of w tnesses.

THE COURT: Yes. M. Duffy, have you tal ked -- do
you think you'll finish cross-exam nation tonorrow?

MR. DUFFY: | hope so. Wat | was going to ask the
Court's indulgence, | need to speak to M. Rezko. W've been
so consuned by Ata that the -- last night | didn't have a
chance to go through the final list. | can e-mail it to
everyone tonight.

THE COURT: Do that. Let ne get just a sense of

timng fromyou, M. Duffy. You think you may finish Ata
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tonorrow. Do you think you'll take up the whole tinme? WII
you take up enough tine that you won't have to call a w tness?
Do you think you'll take up at |east two hours?

MR. DUFFY: Ch, tonorrow?

THE COURT: Yes.

MR. DUFFY: Yes, we won't need another w tness
t onorr ow.

THE COURT: Is this your |ast wtness?

MR. NI EWOEHNER:  Your Honor, it's at |east possible
we may call a rehabilitation witness for M. Ata. W'IlIl have
to sort of see how that goes.

THE COURT: Okay. Talk to M. Duffy about that
tonight. | think he's differently situated than M. Levine.
Talk to M. Duffy about it first. M. Levine was obviously
cooperating for an extensive anmount of tine. It's ny
under st andi ng based on representations made to the Court that
this witness has not been, but --

MR, NIEWOEHNER It wouldn't --

THE COURT: \Which nmakes --

MR. SCHAR It would be a fact w tness.

MR. NIEWOEHNER: Yes, a fact witness. It's not a
gover nnent agent.

THE COURT: Al right. Talk to M. Duffy after court
today and | et hi mknow who and the nature of it, and | can

take it up if there's anything to take up
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O her than that potential rehabilitation fact
W tness, is there anybody el se you intend to call?

MR. NIEWOEHNER: It's been pointed out to ne, |
really shouldn't have said a rehabilitation witness. Your
Honor, it's really a fact witness dealing with sone of the
sanme topics that M. Ata discussed.

THE COURT: QO her than that fact w tness?

MR. NIEWOEHNER: O her than that fact w tness --

THE COURT: Is there anybody el se you intend to call?

MR. NI EWOEHNER:  Your Honor, we may put in a few
docunents, but | don't think we have any other w tnesses.

MR. SCHAR The only thing | ask, Judge, is if we're
relatively close to the end that we just get the weekend to
make sure everything is in order and then we'll rest on
Monday.

THE COURT: | don't have any problemwth that if
it's close to 12:00.

MR. DUFFY: Can we learn the identity of the next
W t ness?

THE COURT: He's going to tell you after court and
di scuss the general scope of it, and you can let ne know if
there's an objection. Have that witness ready tonorrow if
it's your intention to call himor her.

So possibly one other short fact w tness, sonme

docunents. Nobody el se at the nonent that you know that you
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intend to call?

MR. NIEWOEHNER: That's right, your Honor.

THE COURT: And, again, | don't mnd if we're close
to noon and you're done and you want to wait and cone back on
Monday and rest Monday norning. That's fine.

M. Duffy, is it still your sense that you wl|
finish whatever case you plan on putting in by Thursday of
next week?

MR. DUFFY: Yes, Judge.

THE COURT: Ckay. Do you think it will be before
Thur sday?

MR. DUFFY: Possibly.

THE COURT: Al right. W still have our jury
instruction conference on Friday.

MR. DUFFY: Right. The debate continues, but | wll
advi se the Court; but the answer is yes, | will not go beyond
Thur sday.

THE COURT: kay. Even if we end Wednesday, just so
you know -- and you can let ne know if you think you have a
rebuttal case, a short rebuttal case -- | will not have you
start closings on Thursday. W'Ill wait and we'll start them
the follow ng Monday. So even if you end on Tuesday at sone
point, that will likely be the case. |'mnot going to have
you start them | know we still have quite a bit of jury

instruction work to do. | nmay nove the jury instruction
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conference earlier since you were going to be here anyway, but
| won't have you start closings. I|I'mtelling you that for
your planning purposes; that it looks like closings will go
the 12th and the 13th.

What el se?

MR. DUFFY: That's it.

THE COURT: Pl ease copy nme on your e-mail

MR. DUFFY: Absolutely, Judge.

THE COURT: Anything el se?

MR. NI EWOEHNER:  Not from us, your Honor. Thank you.

THE COURT: M. Duffy, anything el se?

MR. DUFFY: Not hi ng, Judge.

THE COURT: Ckay. |'ll see you tonorrow norning.
Pl ease be here by 8:45 since we start at 9:00 with the jury,
and they've been early every day. Thank you.

(Trial adjourned until My 2, 2008, at 9:00 a.m)
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THE CLERK: 05 CR 691, USA v. Antoin Rezko. Jury
trial continues.
(Jury in.)
THE COURT: You may be seat ed.
Good norning, |adies and gentl enen.
We're continuing this norning with the
cross-exam nation of M. Ata.
M. Ata, you are still under oath, sir.
THE WTNESS: Yes, ma'am
THE COURT: M. Duffy, you may conti nue.
MR. DUFFY: Thank you, your Honor.
ALl ATA, PLAINTIFF S WTNESS, PREVI OQUSLY SWORN
CROSS- EXAM NATI ON ( Resuned)
BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, when we broke yesterday, | was asking you about

your econom c interest statenent that you filed with the State
of Illinois in your capacity as a state enpl oyee.

Do you renenber those questions, sir?
A Yes.
Q Al right.

| didn't have an opportunity before we left to
actually show you your statenent. So, |'mgoing to hand you
what |'ve now marked as Ata 48.

MR. DUFFY: Your Honor, statenent of econom c

i nt erest. | believe it was marked as Governnent Ata 3 but
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never offered.
THE COURT: Cxay.
BY MR DUFFY:
Q M. Ata, | will ask you to |look at this. There's been
sonme bl acking out for privacy, sir, but I think you'll be able

to look at it and recognize it.
(Docunent tendered.)
BY THE W TNESS:
A Yes.
BY MR DUFFY:
Q Do you recognize that as the econom c interest statenent
you filed, sir, in March of '04?
A. | do.
MR. DUFFY: Your Honor, | would offer Ata 48.
THE COURT: Any objection?
M5. HAM LTON:  No, your Honor.
THE COURT: It is admtted.
(Ata Exhibit 48 received in evidence.)
MR. DUFFY: Your Honor, | would ask perm ssion to
publ i sh.
THE COURT: Yes, you may.
(Said exhibit published to the jury.)
MR. DUFFY: And for the jurors, | think the docunent
is slanted. W can't correct that, so | apologize for that.

BY MR, DUFFY:
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Q M. Ata, it says filed on March 3rd, 2004. Do you see

t hat ?
A Yes.
Q I'mon the first page.

And, sir, you have the docunent in front of you; and
al so there's a screen there for you, as well. |s the screen
on?

A. No, it's not.
Q Al right.
A It's on.
Q Al right.
And it has your nane and has the Illinois Finance

Authority; is that correct?
A Yes.
Q Andif we go down to the first -- it says genera
directions. And if we go down to the paragraph No. 1 --

MR. DUFFY: Zoomin on that, please.
BY MR. DUFFY:
Q It says, List the nanme and instrunent of ownership in any
entity doing business in the State of Illinois in which the
ownership interest was held by the person at the date of
filing in excess of 5,000 fair market value and from which
di vidends in excess of 1,200 were derived during the preceding
cal endar year.

Do you see that, sir?
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A.  Yes.
Q So, it's filed in "04, but the reference is -- it also

i ncl udes the precedi ng year, which would be 2003; is that

correct?

A Yes.

Q And that was your understanding --
A Yes.

Q ~-- is that right?

Al right.

Now, if we turn to the second page and scroll down to
where the signature line is, you see where it has
verification?

A Yes.
Q Al right.

And al though for privacy, your nanme has been bl ocked
out, you recognize this as the docunent that you filed with
the state, correct?

A Yes.

Q And you woul d have signed -- you signed that docunent when
you filed it; did you not?

A. | believe | did.

Q Al right.

And | will summarize this, but the verification
basically is like a verification that you nake that the

statenment is true and accurate at the tinme that you fil ed;
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t this right?

That's true.

Q You have to keep your voice up, M. Ata.
Yes.
Q And it basically says, there are penalties under the | aw
for filing a statenent under which you nmake a fal se statenent;
isn't that right?
A Yes.
Q Al right.
And you told us that when you filed this, you knew it
was not accurate; is that right?
A Yes.
Q Ckay.
So, when you filed this on April 20th of '04, you
were nmaking a false statenent to the State of Illinois --
A Yes.
Q ~-- correct?
Al right.
Now, if we can go to the |ast page of the
statenment --

MR. DUFFY: Can we turn that around?

BY MR. DUFFY:

Q

Al right.

Now, |listed here, sir, are a nunber of busi ness

entities that you -- in 2003 and 2004, you were involved in;
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A Yes.
Q Al right.

Now, of the entities that are listed there, do any
the entities listed there have any state | eases? Excuse ne.
Did they have state leases in '03 or '04?

A.  No.
Q Al right.

And at the tinme you filed this, how many entities
were you involved in that had state | eases?

A. | believe two.

Q And what were they, sir?

A. State | ease on G and Avenue and 59th and Ashl and.
Q Al right.

And what about -- what about the 84th Street
property?

A.  That mght have closed after this, sir.

Q Al right.

167

of

But | think you told us yesterday, on that one, you

put that property in sonebody el se's nanme?

Yes.

What nanme did you put it in?

84th and Ashland -- 84th and Harlem L.L.C

l"'msorry, sir. You'll have to speak up.

> O >» O >

84th and Harlem L.L.C
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Q Is that a corporation?
It's an L.L.C, yes.
Q Ckay.
And who was -- on paper, who was the president of
that L.L.C ?
A. There's no president on the L.L.C. There's a nmanager, and

that's Katherine AgliKkin.

Q Could you spell the nane for us, please?

A Ag-l-i-k-i-n.

Q And it's pronounced Aglikin?

A.  Yes, Aglikin.

Q And who is she, sir? I|I'msorry. Wwo was she in 2003 and
20047

A.  She's an associate of mne and -- who |'ve done busi ness
wi t h.

Q Al right.
When you say an associate of yours, is this sonebody
who you enpl oy?
A, No.
Q Al right.
s it just a business associ ate?
Yes.
Q Al right.

s this a person who on occasi on you have used to put

property --
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A.  Yes.
Q -- in her nane?
A.  Yes.
Q Al right.

So, when you wanted to conceal your involvenent in
property, you would put it in Ms. Aglikin's nane; is that
correct?

A Yes.

Q Now, | was asking you yesterday about the 59th Street and
Ashl and property, which had a | ease fromthe State of
II'linois; is that right?

A Yes.

Q Okay. And we'll cone back to that in a second

But the Grand Avenue -- you had |l eases in an entity

on Grand Avenue; is that correct?

A Yes.

Q And what was the nane of that entity?
A. Area Wde Grand Avenue, | believe.

Q kay.

And that one you didn't disclose on the sheet, did

you?
A. | did not.
Q I'msorry. Wen | say sheet, your economc interest

statement. You didn't disclose that; is that correct?

A.  No.
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Q Ckay.
And that was a |l ease -- that was a partner -- an
L.L.C. that had several |leases wth the State of Illinois; is
that right?
A Yes.

Q How many | eases?

A.  Three.

Q And those | eases you and your partners obtained during,
what ? The George Ryan adm ni stration?

A. Prior to that.

Q Right.

The Bl agoj evich adm nistration had nothing to do with
giving you those |eases; isn't that right?
A. That's true.

Q Al right.

And M. Rezko had nothing to do with those | eases,
right?

A. That's true.
Q Al right.

So, your decision to file a fal se econom c interest
statenent and not di scl ose G and Avenue did not have anything
to do with M. Rezko; did it, sir?

A. No. On that particular |ease, | msunderstood this; and
t hought this applied to all entities. That's why | listed al

entities. And as | stated earlier, | thought that G and
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Avenue entity had foreclosed. But | -- | m sunderstood the
statenent, saying it's going back a year earlier. | thought
list all the entities as of the date you sign this.
Q So, you're saying now that you did not intend to | eave
G and Avenue off of that?
A | did not. | thought I -- when | filed this, I listed al
entities, even entities that didn't do any work with the
state. | nmean, Area Wde, 71st and Pul aski, that's a
Wal greens. | listed -- | m sunderstood what --
Q Al right.
A, -- was required.
Q Al right.

So, it was just a m stake on Grand Avenue?

Yes.

Q Al right.

So, you didn't do anything in 2003 to nove your
interest out of Grand Avenue to conceal it; did you, sir?
A I'"'mnot sure. I'mnot -- | don't understand your
questi on.
Q Wll, ny question is: If you were trying to hide your
interest in a |l ease --
A.  Uh-huh
Q -- you'd have to do sonething to nove the interest to
anot her entity so sonebody couldn't find it; isn't that right?

A | believe | noved ny interest in that entity in 2003 to ny
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partners.
Q Right.
And you noved it out of there, sir, in August of
2003, right before you thought you were going to get a state
job; isn't that right?
That's true.
Q Right.
So, you were hiding it, weren't you?
A Yes.
Q So, when you tell the jury a few m nutes ago that you

didn't intend to exclude it fromthis, that wasn't true; was

it, M. Ata?
A. Again, | thought this property was foreclosed on before
opened it.

Q Sir, here's ny question --

A Yes.

Q =-- you just told the jury that you transferred your
interest in this entity in August of '03 before you thought
you were getting a state job; isn't that right?

A Yes.

Q Because you didn't want, like, the press or sonebody to

| ook around in your background and find out that you had state
| eases; isn't that true?

A Yes.

Q Ckay.




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - cross
173

And if you woul d have put the Grand Avenue state
| ease on that statenent, then sonebody woul d have found out
that you had leases with the State of Illinois; isnt that
true?
A Yes.
Q And the sanme would hold true for the 84th Street property;
isn't that true?
A. | believe that was bought after the -- this disclosure
statenent was signed.
Q Al right.

Now, you have on there an entity called --

MR. DUFFY: And, Mariah, if you can zoomin on it.
BY MR DUFFY:
Q O & A Roosevelt -- Roosevelt Road Investors, L.L.C

Do you see that, sir?

Yes.
And that's an investnent that you nade in a conpany that

Rezko was involved in; isn't that right?

> £ O >

That's true.

So, your economc interest statenment, if sonebody wanted
to go look at it, the public, they would see that you had an
investment with M. Rezko; isn't that right?

A Yes.

Q So, you were not trying to conceal that you had

investnents with M. Rezko, were you?
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A. That's true.
Q Now, let's talk about the 59 and Ashl and Avenue, L.L.C
That's another |ease; is that right?
A Yes.
Q And that's a |l ease, sir, of property in the vicinity of
59th and Ashl and, correct?
A Yes.
Q Andit's held by an L.L.C. called 59th and Ashl and,
L.L.C, correct?
A Yes.
Q Al right.

And the owners of that L.L.C. are -- was -- was
yoursel f; is that correct?
A Yes.
Q M. Faysal Mhanmed, correct?
A Yes.
Q And M. Sam Jabir?
A Yes.
Q O Samr Jabir, is that the correct nane?
A, Sam
Q Ckay.

And we'll get into this -- so, you're telling -- you

testified that you had a conversation wwth M. Rezko; and he
hel ped you on this lease -- on the | ease on that property.

And as a result of his help, you created yet another entity;
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is that right?
A Yes.
Q So, the entity that you created was called 59th Street
Property, correct?
A Yes.
Q And it was the 59th Street Property, L.L.- -- was that an

L.L.C. also?
A I"mnot sure.
Q Ckay.

And the 59th Street Property, sir, that entity is the
entity in which you told the jury that you were hol ding an
interest for M. Rezko; is that right?

A Yes.
Q kay.

So, you weren't holding anything for M. Rezko in
59th and Ashl and, were you?

A.  Can you repeat the question, please?
Q Sure.

You and two other partners owned an entity called

59th and Ashl and?

A Yes.

Q And that entity owned the Iand and the building that had a
state | ease, correct?

A.  That was -- yes.

Q Right.
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And that | ease, by the way, was gotten in the Ryan
adm ni stration, right?
A Yes.

Q Al right.

According to you, M. Rezko hel ps you; and in return,
you say you're going to give him25 percent interest, correct?
A. That's not what | said.

Q Al right.

Did you say -- well, tell us what you said.

A. | said that he asked for an interest in the property.
Q Al right.

And the interest that he supposedly asked for was,

you decided then to nove the -- your interest in 59th and

Ashland to a newentity; isn't that right?

A Yes.
Q Ckay.

So, M. Rezko's nane never appears on anything, does
it?

A. Because he asked for that.
Q Al right.
But pl ease answer ny question.
A Yes.
Q M. Ata, M. Rezko's nane does not appear on any docunent,
does it?

A. Yes.
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Q Ckay.

And what you're telling us is that you create 59th
Street, Inc., right?
A Yes.
Q And you transfer your interest from59th and Ashland to
59th Street, Inc.; is that right?
A Yes.
Q And once you do that, then, the only people listed as the
owners of 59th and Ashl and are Faysal Mhaned and Sam Jabir,
right?
A. And 59th Street, Inc.
Q 59th Street, Inc. Ckay.

And on paper, sir, who owns 59th Street, Inc.?
A | initiated it and then transferred it to Kathy Aglikin.
Q And when you transfer these properties to this woman's
nanme, do you have to pay her sonething for doing that?
A. W haven't -- we haven't -- we haven't discussed that.
Q Ckay.

Now, sir, you transferred this interest from59th and
Ashland to the 59th Street -- to Ms. Aglikin on Septenber 2nd,

2003; isn't that right?

A.  I'"'mnot sure of the date.
Q Wll, I can help you on the date.
Vll, let me ask you this: You recall making that

transfer, sir, shortly before you knew you were getting a
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state position, didn't you?

A Yes.

Q And put aside this so-called understanding with M. Rezko.
| f you had no understanding with M. Rezko, it still was your
intention, sir, not to disclose your interest in a state |ease
at 59th and Ashland; isn't that right?

A I'"'mnot sure.

Q Well, you didn't disclose the other one, did you, sir

G and Avenue?

A. | explained why | did not --
Q | see
A -- disclose it.

Q So, the Grand Avenue one you transferred to Ms. Aglikin,

correct?

A.  No.

Q | thought you transferred that to an entity with her?
A.  No.

Q I'msorry.

Where did you transfer Grand Avenue to?
A, Again, Gand Avenue was going into forecl osure; and we
just transferred it. | tran- -- | gave up ny interest in that
entity to the L.L.C

MR. DUFFY: My | have just a nonent, your Honor?

THE COURT: You may.

(Brief pause.)
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BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, | have before you, sir, a couple of binders. Let
me direct your attention, if | can, to a binder -- the big
bi nder. And go to Tab 30, if you wll, please.

Do you have that, sir?
A Yes.
Q And is that a | ease assignnent by you dated the 1st of
August 2003?
A Yes.
Q Al right.
And do you recogni ze your signhature?
A Yes.
MR. DUFFY: Your Honor, 1'll offer Defense Exhibit
Ata 30.
THE COURT: Any objection?
M5. HAM LTON: Can | have just one nonent?
MR. DUFFY: OCh, I'msorry, Ms. Hamlton.
THE COURT:  Yes.
MR. DUFFY: | apol ogi ze.
(Counsel confer off the record.)
M5. HAM LTON: No objection
THE COURT: It's admtted.
(Defense Exhibit No. 30 received in evidence.)
MR. DUFFY: May | use the Elnb on this one, your

Honor ?
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THE COURT: Yes, you may.
BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, while we're warm ng up the Elno, do you have this
docunent in front of you, sir?
A. | do.
Q Al right.

This a | ease assignnent by you on the 1st day of
August 2003 where you transfer your interests in three
different | eases to another conpany; is that right?
A. No, it's the sanme conpany. |I'mtransferring it -- ny
interest -- to the partner in the sane conpany.
Q | see

So, on paper, it |looks |like you' re no | onger
involved; isn't that right?
A. That was the intent. The conpany was goi ng through

foreclosure, and the intent was to give up ny interest in it.

Q | see

Vel 1, the conpany wasn't in foreclosure yet, was it?
A It was in the process of foreclosure.
Q Wwll, no.

What -- sir, you were in the process of getting a job
wth the State of Illinois, you thought, in Septenber of 'O03;

isn't that right?
A.  About that tine, yes.

Q Right.
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assi gnnent and you take your nane out of the entity that has

three state |leases; isn't that right?

A. Yes.

Q So, | have in front of us for the jury -- this is a |l ease

assignnent, sir, by you, correct?
A Yes.
Q Al right.
And is this your signature on the |ower |eft-hand
si de?

A. Yes.

Q And not only, sir, do you assign this, but you make sure

that the assignnent is sent to the State of Illinois; is that

right?
A Yes.
Q There's a stanp, August 26th, 2003, CM5 Real Estate.
Do you see that?
A Yes.
Q And the reason you had it sent to the State of Illinois
you wanted the state to believe that you were out of those
properties; isn't that right, sir?
A Yes.
Q And by this assignnent, sir, in August, you assign your

interests in a lllinois Departnent of Enploynent Security

is

| ease that you and your partners have had since 1993; is that
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correct?
A Yes.
Q So, which -- during which governor's adm nistration did
you get that | ease?
A. Edgar.
Q By the way, you tal ked about M. Cellini. You net
M. Cellini in the Edgar adm nistration, didn't you?
A Yes.
Q You were a supporter of Governor Edgar; were you not?
A Yes.
Q Do you renenber doing fundraisers for Governor Edgar?
A, No.
Q Did you raise noney for hin?
A. Do not recall
Q Al right.

You contributed to him did you not?
A. | do not recall
Q Do you recall making a trade m ssion with Governor Edgar?
A Yes.
Q And with M. Cellini; isn't that right?
A Yes.
Q Al right.

And that was back what year? '95, '96?
Around that tine.

Al right.
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And do you recall back at that tinme talking with
M. Cellini about your state |eases, sir?
A. | do not recall talking to himat that tinme about state

| eases.
Q Al right.
Now, you did another |ease fromthe Illinois

Departnent of Corrections in Cctober of '96; isn't that right,

sir?
A Yes.
Q And under what governor was that?
A. | believe that would be Edgar.
Q kay.
And, then, the last one is the Illinois Departnent of

Human Services in 1998; is that correct?

A Yes.
Q And which governor was that?
A I'"'mnot sure.
Q Al right.
And, then, the assignnent, you have to assign -- you
have to sign the docunent as the -- what they call the

assi gnor because you're transferring your interest on paper to
the entity Area Wde Gand, Inc.; is that right?

A Yes.

Q And this gentleman who signs as the president, that's

M. Faysal Mhaned; is that correct?
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A Yes.
Q That's the sane gentleman that you have nany ot her
interests with; is that correct?
A Yes.
Q So, after seeing this docunent, sir, dated in August of
'03, it was true that you had transferred this property in
August so your nanme would not be associated with three state
| eases; isn't that right?
A Yes.
Q Now, after August, sir --

MR. DUFFY: Wt hdraw.
BY MR DUFFY:
Q Al right.

Now, if I can, sir, | want to go back to the 59th
Street so | make sure | understand this transaction

So, you transfer your interest into a new entity

called 59th Street?

A Yes.
Q Ckay.

But your nane is not associated with it, is it?
A.  No.

Q So, if sonebody of the public wanted to go to the court
records and see who owned 59th Street, your nanme woul d not
appear; is that right?

A. That's true.
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Q M. Kathy Aglikin's nanme woul d appear, correct?
A Yes.
Q By the way, sir, as of the sumer of '03, how many
di fferent pieces of property did you have in entities where
Ms. Aglikin or Ms. Aglikin had her nane on the property?
A.  As of what date?
Q As of 20083.
A. | don't believe any.
Q Al right.
Wl |, her nane was on the 59th Street property in
2003, right?
Ckay. I'msorry. As of what date?
Any tinme in the year 2003.
That woul d be 59th and Ashl and.
Not hi ng el se?

That's all that cones to mnd at this point.

o > O > O >

Al right.

So, you told the jury that you did not disclose --
the only reason you did not disclose 59th and Ashland is
because it would sonehow tie back to M. Rezko; is that right?
A. That's what | said.

Q Ckay.

And M. Rezko's nane doesn't appear anywhere, does




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - cross
186

Q And, in fact, on 59th Street, you even went out of your
way to conceal your nanme from59th Street, Inc.; did you not?
A Yes.
Q Sir, when you started talking wwth the governnent a few
weeks ago and trying to nake your deal, did you believe it was
in your best interest to blame M. Rezko for your crimnal
conduct ?
A. No. | was avoiding a threat by M. Rezko through one of
his friends.
Q Sir --

MR. DUFFY: Your Honor, | ask that the |ast answer be
stricken.

THE COURT: | wll strike the last answer, and the
jury should disregard it.
BY MR DUFFY:
Q M question was: Wen you were talking to the governnent
about your crimnal conduct, did you believe it was in your
best interest to blame M. Rezko for your crimnal conduct;
"Yes" or "No"?
A.  No.
Q Al right.

But you're telling the jury that the only reason you
did not disclose an entity that didn't have either your nane
or M. Rezko's nane on it was because M. Rezko didn't want it

di scl osed, right?
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A. M. Rezko asked ne not to have his nane or ny nane
associ ated with anything that was doing business with the
State of Illinois.
Q M. Ata, if your -- if the 59th and Ashl and partnership or

the 59th Street partnership was disclosed on your economc
interest statenent that we had on the screen, it wouldn't show
Rezko's nane, would it?

No, it wll not.

And according to you, your partners didn't even know t hat

Rezko had this so-called secret interest, did they?

> < O > X

| did not tell themwho it was.

Now, you told us a | ot about activities in 2003 and 2004.
And in 2003, sir, you were not an enployee of the State of
I1linois, were you?

A. | was not.

Q But it's fair to say that you put a lot of tine and a | ot
of energy on trying to get a position with the State of

IIlinois; isn't that right?

A. | don't know what you nean by "a | ot of energy."
Q Wll, I sat inthis courtroomand |istened to you descri be
meeting after -- so-called neeting after neeting after neeting

with M. Rezko in 2003
Don't you recall that testinony?
Yes, | do.

Q | recall you were doing Internet research in 2002 for
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state positions; isn't that right?

A Yes.

Q So, is it correct when | say you've told this jury that
you spent all this tine and energy trying to find a job with
the State of Illinois in '02 and ' 03?

A Yes.

Q It's a correct statement, isn't it?

A. | spent a lot of tinme on many projects in '02 and ' 03.

Q And, sir, in 2003 and 2004, financially, you didn't need a

salary fromthe State of Illinois; did you, sir?
A. | did not need a salary fromthe State of Illinois.
Q | nmean, you didn't need a state job to pay your bills or

support your famly, did you?

A, No.

Q Your state job had nothing to do with noney; did it, sir?
A. No, it did not.

Q And, in fact, sir, in 2004, you had a net worth of about
$12 million; isn't that right?

A Yes.

Q So, when you tell this jury that you were under so nuch
pressure from M. Rezko about -- you were worried about | osing
your job, you weren't worried about the noney, were you?

A, No.

Q Wuld | be correct, sir, in saying that you -- you owned

property worth maybe 45 or $50 million in 20047
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A, No.
Q Wuld you have submtted a financial statenent to a bank
that said that, sir?
A. | don't know what | would have submtted at that point.
Q Wwell, if you told the bank in 2005 that you owned $43
mllion of property, would that have been true?
A. | don't renenber.
Q Wiy don't you turn to Ata 47 in the binder, please.
(Brief pause.)

BY MR. DUFFY:
Q Do you have that, sir?

| f you need sone help, I'lIl try to assist you.
A. | have 46 and 48.
Q It's a personal financial statenent of you at the
Marquette Bank, sir. Take a look at it, see if you recognize
it and your signature.

THE COURT: He doesn't -- he can't find it.

MR. DUFFY: Ch, | apol ogi ze.

May | approach, your Honor?

THE COURT: You may.

MR. DUFFY: One second, your Honor.

(Brief pause.)

MR. DUFFY: Ms. Hamlton, let ne just check, and I'l

be right with you.

BY MR, DUFFY:
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Q M. Ata, may | bother you for a nonent and take the
bi nder ?
MR. DUFFY: Al right. Here it is. | apologize.
Every tinme | think | have this figured out, it's not figured
out.
(Docunent tendered.)
BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, | direct your attention to what's been nmarked as
Governnment Exhibit -- | nmean Defense Exhibit Ata 47. And read
that to yourself, if you would, sir.
A Ckay.
MR. DUFFY: |'msorry.
M5. HAM LTON: That's okay.
(Counsel confer off the record.)
BY MR DUFFY:
Q M. Ata, do you recognize that docunent, sir?
A.  Yes, | do.
Q Ckay.
I f you would turn, sir, to the second page of that

financial statenent, just see if you list all the properties

there --
A Ckay.
Q -- that you claimthat you owmn and see if you put down a

val ue of the properties.

You see a "total" line on the bottonf
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A.  Yes, | do.
Q Ckay.
And does that refresh your recollection that you had
represented that you owned about $42 million of property?
(Brief pause.)
MR. DUFFY: Your Honor, nay | approach?
THE COURT: You may approach.
BY MR. DUFFY:

Q Do you see the docunent, M. Ata?

A | seeit. | seeit.

Q The line here (indicating)?
A Yes.

Q kay.

My question, sir, is: After you |look at that
docunent, does that refresh your recollection that you owned
property that had a value of over $40 mllion?

A. That's the total value of all the properties. It's not
t he net val ue.
Q | understand that, sir.

My question to you earlier was: Did you own property
that had a value of over $40 mllion?

A O | was a partner in sone of these properties.
Q Al right.
You can put that aside. Thank you.

Now -- you can put that binder aside for a nonent,
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M. Ata.
You know a gentl eman by the nanme of Richard Mell; do
you not ?
A. | do.
Q Ckay.

And M. Mell is the present Governor's father-in-Iaw
isn"t that correct?
A Yes.
Q And you have known M. Mell probably since the late '70s
early '80s?
A. | don't know how far back, but awhile ago.
Q Ckay.
It's fair to say a long tine?
A Yes.
Q And M. Ml is the alderman of the 33rd Ward of Chicago
correct?
A Yes.
Q And he's also what they call the ward conmtteeman; is
that true?
A Yes.
Q And over the years, you have supported Al derman Mel
politically; have you not?
A.  Yes, | have.
Q And you have supported himfinancially, correct?

Not himpersonally. Politically?
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A Yes.

Q Yeah. | nean, you've contributed to his organization
correct?

A Yes.

Q And you've contributed to his canpai gns; have you not?

A Yes.

Q Andit's fair to say that over these years, that you've

had a friendship with hinf

A

Not a friendship. A relationship. 1've had a

rel ationshi p.

o >» O > O

di

o > O >

Well, you've been to his hone, right?

Yes.

You know his wife, correct?

Yes.

You net his daughter Patty when she was in high school;
d you not?

Yes.

And that was in 1983; isn't that correct?

If that's when she was in high school

Ckay.

And you were around his ward organi zati on enough, as

well as his hone, to know his famly; isn't that fair?

A

Q
A

Yes.
And they considered you a friend, didn't they?

Yes.
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Q And you knew his daughter Patty | ater
Bl agoj evich in 1990; is that right?
A.  Yes.

Q And you knew her well before she even

correct?
A, Yes.
Q And hanging or being a part -- excuse

Associating with the famly, you

marri ed Rod

194

met Rod Bl agoj evi ch,

ne.

met Rod Bl agoj evi ch

when he got engaged to his wife, didn't you?

A. | do not recall when | first met him

Q Al right.

You nmet him before they were married; did you not?

A. | do not recall exactly when.
Q Do you recall going to the weddi ng?
A, No.
Q Al right.
But you recall them being married in 1990?
A Yes.
Q And howis it you' re able to recall that?
A | was told. | just don't recall going to the weddi ng.
Q Ckay.

Now, when Rod Bl agoj evi ch becane part of the Ml

famly, you would then see himat political functions;

you not ?

A. Yes.

woul d
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Q And you woul d see hi mon those occasi ons where he happened
to be at the Mell hone when you went to the Mell hone; isn't
that true?
A. | mght have seen himthere. | do not recall a specific
occasi on.
Q Al right.

And there canme a tinme, sir, in the 1990s that Rod
Bl agoj evi ch decided to run for public office, correct?
A Yes.
Q And at that point in tinme, you had had a relationship with
M. Mell for sone tinme; is that correct?
A Yes.
Q And M. M| asked you, did he not, to support his
son-in-| aw?
A Yes.
Q And you did; did you not?
A Yes.
Q And that would have been, what, early, md '90s?
A.  Sonetine there.
Q And you supported Rod Bl agojevich's run for State of
Il'linois offices, correct?
A. | believe | did.
Q And you contributed to that canpaign; did you not?
A. | believe | did.

Q And did you hold fundraisers for himback then?




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - cross
196

A. | don't think I did.
Q Do you recall having a fundraiser in your honme, sir, in
the md '90s for then-candi date Bl agoj evi ch?
A. | believe he was running for Congress.
Q Ckay.
Vll, we'll get to that in a nmoment. Al right.
And so, while you' re supporting Rod Bl agojevich for
state office, you' re also continuing to support Al dernman Mel
in the 33rd Ward; isn't that right?
A Yes.
Q Al right.
So, you're continuing this relationship with the
famly and the ward, right?
A Yes.
Q And, then, in about '95 or '96, Rod Bl agojevich decides to
run for Congress; does he not?
A Yes.
Q Al right.
And you, again, are asked by both M. Mll and the

candi date to support them are you not?

A Yes.

Q And you do, correct?
A Yes.

Q Al right.

Now, is it -- is it in the congressional races you
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hol d fundraisers for hin®

A. | believe | did a small fundraiser for him

Q And do you recall, sir, back in the 1990s, when you were
supporting Alderman Mell's son-in-law, he told you that you
were a good friend?

A Yes.

Q And he told you you were a good supporter, didn't he?

A Yes.

Q And Rod Bl agoj evi ch, when he was running for Congress in
the '90s, told you you were a good friend, didn't he?

A Yes.

Q And a good supporter, didn't he?

A Yes.

Q Now, do you recall the anpbunts of contributions that you
gave to Bl agoj evich when he was running for Congress, sir, in
the ' 90s?

A. | do not.

Q Was it a few thousand doll ars each year?

A. | don't specifically recall what | contri buted.

Q Do you recall how much you raised fromthose fundraisers
inthe |late '90s?

A. | do not.

Q And were you raising noney for candidate Bl agojevich in
the Arab conmunity?

A. Yes.
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Q You were asked, were you not, to provide financial support

personally and to try to raise noney for Bl agojevich in the
Arab community; isn't that true?

A Yes.

Q And you did that, didn't you?

A. To a limted extent.

Q And, then, sir, in the year 2000, M. MlI|l cones to you
and tells you that his son-in-law is exploring the idea of
runni ng for governor, doesn't he?

A. By that tine he did.

Q Ckay.

And, in fact, the candidate hinself sat down with you

in 2000, didn't he?
A. Around that tine he did.
Q Right.
And he sat down with you one-on-one; did he not?
A.  He had an aide with him
Q Ckay.
And he wanted to talk with you about -- he said,
exploring the idea of running for governor," correct?
A Yes.
Q And he wanted to get your thoughts, didn't he?
A, No.
Q He wanted to get your support, correct?

A. Yes.

m
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Q Al right.
And he asked you back in 2000, he said, "If | decide

to run for governor, would you help raise noney for ne,"

didn't he?
A.  Yes.
Q And -- and would you al so -- besides raising noney, "Wuld

you al so hel p me and work on ny behal f?"
Ddn't he say that?

|"msorry. Can you say --

Sur e.

-- that again?

o > O >

Sur e.

He wanted you to just help with the canpaign, help --
hel p do fundraisers and hel p work on the canpaign; is that
fair?

A, Work fundraiser.
Q Yes. Al right.
And in 2000 -- and, by the way, you had conversations

with your friend M. Mell at the sane tine about this, didn't

you?
A | believe |I did, yes.
Q And M. MlIlIl, in 2000, asked you to be supportive of his

son-in-law, didn't he?
A. Yes.

Q And in the year 2000, when they set up this exploratory
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fund before he decided to run, you made fi nanci al
contributions toit; did you not?

A. | don't specifically recall, but I --
Q Well, do you recall a contribution in June of 2000 for
$1,000 to Friends of Bl agojevich?
A Ckay.
Q And in July of 2000, you contributed another $4,000 to
Fri ends of Bl agojevich?
A Yes.
Q Al right.

And this was in 2000, correct?
A Yes.
Q Now, he -- Blagojevich did not even announce that he was a
candi date for governor until August of 2001; is that right?
A. | do not recall when he announced.
Q Al right.

"Il show you sonething in a nonent, but -- so, you

told himthat you would support him correct?

A Yes.

Q And you gave noney to the exploratory fund; isn't that
right?

A. Yes.

Q And through '01 -- 2000, 2001 -- you continued to maintain

your contacts with Blagojevich and the Mell famly; did you

not ?
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A Yes.
Q And in August of 2001, Congressman Bl agoj evi ch announces
that he was running for governor. You don't recall the date,
but you recall there was an announcenent; is that right?
A Yes.
Q And at the tinme that he publicly announced -- that is, the
day that he nade the announcenent -- you knew ahead of tine
t hat announcenent was comng, didn't you?
A. | don't recall
Q Al right.

And at that tinme, you commtted to work on behal f --
on his behalf; did you not?
A. | do not specifically recall that I comnmtted to work on
his behalf. | said that | -- he asked for ny support, and I
said | wuld give it to him
Q Well, when you sat down and had this | uncheon neeting with
him you said that you would help raise noney for him isn't
that correct?
A Yes.
Q Al right.

Now, he announces in August of 2001. And in
Sept enber of 2001, sonething happens to you; isn't that
correct?
A Yes.

Q And in Septenber of 2001, after the 9/11 attacks in New
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York, the FBlI comes to your enployer to interview you; is that

right?
A.  Yes.
Q And they cane to you because of -- your |ast nane was the

same as one of the hijackers; is that right?
A Simlar.
Q Simlar nanme. kay.

And, of course, sir, you had nothing to do with that,
| understand, correct?
A. Cone on, M. Duffy.
Q | apologize, sir. I'mclarifying the record.
A. Let's not go there.
Q I'mnot going there, sir.

And as a -- and then, sonetine after that, you

retired fromyour conpany; is that right?
A Yes.
Q Al right.

You t hought, did you not, sir, that the conpany's
retirement package was connected to the FBI visiting you?
A. That's what | thought.
Q Al right.

At the tinme, sir, you were a nenber of good standi ng
in your community; were you not?
A Yes.

Q Both in and out of the Arab comunity; isn't that correct?
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A.  \What do you nean?
Q In 2001, you were a nenber of good standing in the
comuni ty?
A Yes.
Q Al right.

You said yesterday that you were devastated by it;
you used the term "devastated”; did you not?
A Yes.

Q kay.

And as a result of that unfortunate incident, sir,
you decided that you wanted to get a position with state
governnent so as -- what you' ve described as a way to get your
life back on track; is that a fair statenent?
A. No, not to get ny |life back on track. | felt |I needed to
maybe prove nyself again through a position.
Q Al right.

Sir, I"'mgoing to direct your attention, if |I may, to

an FBlI interview up here, sir.

"Il ask you to read this paragraph to yourself
(1 ndicating).

MR. DUFFY: Your Honor, it's Defense Exhibit Ata 3,
Governnment | nterview 4-2-08.

THE COURT: Cxay.

MR. DUFFY: M. Hamlton, it's Page 1, the third

par agr aph.
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BY MR. DUFFY:
Q Just read that to yourself, sir, and |l et nme know when
you' re through reading that, M. Ata.
(Brief pause.)
BY MR. DUFFY:
Q Just that one sentence, sir. Do you see that?
A Yes.
Q kay.

So, does that refresh your recollection, sir, that
you were | ooking for redenption; and one of the ways that you
t hought you could get redenption is by being associated with a
state position; isn't that fair?

A. That's fair.
Q kay.

Because you' ve already told us, your reason for
seeking the state position had nothing to do with financi al
remuneration for you, right?

A. That's true.
Q And, in fact, on a personal level, sir, it was a goal of
yours to be the highest -- excuse ne.

You wanted to have the highest position in the
Bl agoj evi ch admi ni strati on of anyone in the Mislim comunity;
isn't that right?

A. That's not what | said. | said that position was, at that

tinme, the highest position.
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Q Ckay.

So, what you said was that at the tine that you were
contenpl ating the executor -- executive director position of
| FA, you woul d have been the highest-ranking Muslimin the

Bl agoj evi ch admi ni stration --

A Yes.
Q -- is that what you said?
Al right.
A Yes.
Q And that was inportant to you; was it not, sir?
A Yes.
Q | nmean, this was -- M. Ata, this was the reason why you

were working so hard to get a state position, wasn't it?
A. It was one of the reasons.
Q Ckay.

Now, in 2002, you put together fundraisers for
candi dat e Bl agoj evich; did you not?
A Yes.
Q And obviously in the course of 2002, you had interaction
Wi th the candidate; did you not?
A Yes, | did.
And you al so had an interaction with his father-in-Iaw,
Mell; did you not?

Yes.

O > T O

And you di scussed, did you not, in 2002 -- you had a
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di scussion with M. Mell about fundraising, didn't you?

>

Yes.
Q In fact, there were occasi ons when you worked with
M. Mell on a fundraising issue, wasn't there?
A Yes.
And if | could show you, sir, what |I've marked as Ata

17 --

MR. DUFFY: And, hopefully, this one is accurate.
BY MR. DUFFY:
Q It will be in your binder, sir.

M5. HAM LTON: Judge, ny only objection is this isn't
a docunent of M. Ata's; and |I'mnot sure --

THE COURT: |'mnot sure what M. Duffy is going to
do. Are you going to seek to admt this?

MR. DUFFY: Judge, it's already -- the data is
al ready adm tted under Friends of Bl agojevich Database. And
that was the database fromwhich Agent WI | oughby testified to
his charts. So, what we did was just print out these pages of
it. | have not done anything with the data other than print
it out.

MS. HAM LTON: Judge --

THE COURT: Was it in this format though or -- who
put the chart together? Sonebody for you?
MR. DUFFY: This is the format it's in on the

dat abase.
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M5. HAM LTON: The database is not in evidence.
There are certain summaries fromthe database that are in
evi dence.

THE COURT: | understand M. Duffy to be saying this
is in evidence.

MR. DUFFY: It's my -- 1'lIl check. M understanding
is there is a certificate that was presented to the Court for
t he dat abase.

THE COURT: Cxay.

MR. DUFFY: And the agent chose to take certain
information out of the database for his schedule, but the
certificate is for the entire database.

THE COURT: \What is the governnment exhibit?

MR. DUFFY: It would be the WIIoughby charts.

Judge, we'd have to retrieve the 902(11) certificate.

(Counsel confer off the record.)

MR. DUFFY: There's a 902(11) certificate for the
dat abase, Judge.

THE COURT: Cxay.

MR. DUFFY: So, the database has never been offered.
What | have here is just another printout of the database.

THE COURT: Cxay.

Gven the certificate, is there any objection to the
adm ssion of this docunent?

MR. DUFFY: And | have a copy of the certificate
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here, Judge.
M5. HAM LTON: That's fine.
THE COURT: It is admtted.
MR. DUFFY: Thank you, Judge.
(Defense Exhibit No. 17 received in evidence.)
BY MR. DUFFY:
Q M. --
MR. DUFFY: Your Honor, may | publish?
THE COURT: Yes, you may.
MR. DUFFY: Ckay.
And this would be Defense Exhibit Ata 17, Friends of
Bl agoj evi ch.
(Said exhibit published to the jury.)
BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, do you have that in front of you?

A 177

It wll be on the screen in a nonent for you, sir.
THE COURT: M. Duffy, just so I'mclear, | have
before ne --
MR. DUFFY: You have 17, 1 and 2.
THE COURT: Yes. Are you admtting both or just
Bl agoj evich 1?
MR. DUFFY: I1'mgoing to admt both. Right nowI'm

only admtting the one. |If you want, your Honor, | can admt
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both and get it over wth.

THE COURT: Do you have a certificate for Friends of
Bl agoj evich 2, as well?

MR. DUFFY: No, the certificate is for the entire
dat abase.

THE COURT: kay. |Is there any objection,
Ms. Ham | ton, to adm ssion of Ata 17, Friends of Bl agojevich
27?

M5. HAM LTON: |'m sorry, Judge.

THE COURT: It is a shorter version, it |ooks |ike,
of the database.

M. Duffy, do you want to show it to her?

MR. DUFFY:  Yes.

| have to get it out nyself.

M5. HAM LTON: No, Judge.

THE COURT: | will admt both, and you may use
whi chever one you want.

MR. DUFFY: Thank you, Judge.

(Defense Exhibit No. 17 received in evidence.)

MR. DUFFY: My | publish, Judge, Ata 177

THE COURT: Yes, you may. Just make cl ear, please,
for the record which one you are using.

MR. DUFFY: Yes, Judge. This is Ata 17, Friends of
Bl agoj evich 1.

(Said exhibit published to the jury.)
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BY MR. DUFFY:
Q Al right.

Now, M. Ata, do you have the docunent in front of
you, sir?

A.  Yes, | do.
Q Al right.

And | realize, sir, that this may not be a docunent
that you're totally famliar with, but it's alisting -- we'll
start on the page here. It's a listing of nonies that you
rai sed for the Bl agojevich canpaign in 2002.

And if you take a nonent and |look at it, on the
right-hand side -- here, |I'Il just go through it.

Just so | can identify this for the jury, M. Ata,
this is a docunent that on the left-hand side --

MR. DUFFY: Go over to the left, the colum, top
col um.

BY MR. DUFFY:

Q The first colum is called "nane"; is it not, sir?
A.  Yes.
Q Ckay.

So, it's first nane, |ast nanme and organi zati on.

And when you go down the list, it's the nane of the
i ndi vidual who is making a contribution to the Bl agojevich
canpaign; is that correct?

A.  (No response.)
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Q M. Ata, as you go down the schedule, do you see nanes you
recogni ze?

A Yes.

Q Ckay.

These are individuals that you solicited or invited

to cone to a fundraiser; is that right?
(Brief pause.)
BY THE W TNESS:
A. | recognize a lot of these nanes. Sone of them|'m not
famliar wth.
BY MR DUFFY:
Q Ckay.

Vell, let's just go -- let's just go through the
schedul e here.

And then if we go across the schedule, it has a nane,
it has an organi zation the person's associated with, the
address, the city, the state, the Zi p Code, a contact nunber,
what the person's occupation is, who their enployer is and
then it has donation source description.

Do you see that colum, sir?

A Yes.

Q And do you see these contributions in '02, you see your
nane up there?

A Yes.

Q And you see Richard Mell's nane behind yours?
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Yes.
Q Do you see that?
Ckay.
And, then, it lists a dollar -- a date and a doll ar
anmount of the contribution; is that right?
A Yes.
Q Al right.
Are you famliar with the term"bundler"?
No.
Q Ckay.
Bundl er in the sense of sonebody who raises -- hel ps

rai se noney for a canpaign. You're not famliar with that
ternf

A No, I'mnot.

Q Al right.

But 1'mgoing to direct your attention to this first
page. And it lists a nunber of individuals, and you recognize
them as individuals who cane to a fundraising event in August
of '02 that you held for Governor Bl agojevich; isn't that
right?

A. | recognize sone of the nanes.
Q GCkay. And we can get to the exact docunent.

But you -- as you sit here now, you renenber in
August of '02, you put together a fundraiser for the Governor

isn't that right?
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A Yes, | did.
Q kay.

And as you sit there now, do you recall how nuch
nmoney you raised for it?
A. | believe $25, 000.
Q For the entire fundraiser?
A Yes.
Q kay.

And if we go -- if you |l ook on the schedule and we

start at the top and work our way down, it lists all the
contri buti ons.

Do you see that on the right-hand side?
A Yes.

MR. DUFFY: Mariah, slide down, please, sane
docunent .
BY MR DUFFY:
Q And there's no total on this, but do -- okay.

As you see all those contributions on there, it lists
your nane and M. Ml I|'s nane.

Do you see that?

A Yes.
Q Ckay.

Now, when you raised this noney fromthis fundraiser
did you get -- were the checks that you received turned over

to M. Mell?
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| n August ?
Yes.
No.

Were they turned over to the canpai gn fund?

> O >» O >

M. Chris Kelly was there, along with sonebody fromthe
canpai gn; and they coll ected the check that night.
Q Ckay.

Do you know -- if you know, sir, do you know whet her
or not M. Mell had represented to the canpaign that you were
one of the individuals raising funds under hin®
A. | do not know that.

Q Al right.

And as you'll see, sir, the $25,000 check on
Sept enber 4, '02.

Do you see that, sir?

A Yes.
Q Ckay.

That's the check that you tal ked about on your direct
exam nation, if you renenber?
A Yes.

Q Ckay.

And that's |isted as under your nane, and behi nd your
nane is M. Mll's nane.
Do you see that?

A. | see that.
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Q Ckay.

Now, if we go to the next page of this sheet --

MR. DUFFY: Page 2, Mariah, please.
BY MR. DUFFY:
Q Andif we just go to the right-hand side, do you
recogni ze, sir, the nanes of these individuals on this sheet?
A Sone.
Q Ckay.

And are these individuals, sir, that you invited to
t he fundraiser?
A. | invited sone of them

MR. DUFFY: And we will just go to the right side, if
we can, Mariah, and we'll scroll down here.
BY MR. DUFFY:
Q And, again, it lists the person's nanme, and it lists the
anount they gave; and it lists you and then M. Ml |'s nane
behi nd your nane.

Do you see that?
A Yes.
Q Al right.

Now - -

MR. DUFFY: Go to the third page, please.
BY MR. DUFFY:
Q The third page, M. Ata, again, is -- on the top, there is

a contribution fromthe August fundraiser that lists
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M. Mell's nane behind it.
Do you see that?
A Yes.
Q Al right.
And, then, the next entry is for a fundraiser in

Septenber '02; and that just lists your nanme as the sout hwest

subur bs.
Do you see that, sir?
A Yes.
Q And this sheet -- and, then -- we'll get to it in a

monment, but then you held a fundraiser for the Governor in the
sout hwest suburbs in Septenber of '02; isn't that correct?
A. No, | did not.
Q Ckay.
Do you recall having a fundraiser for himat a
restaurant called Mama Luigi's?
A, No.
Q Al right.
Did you hold any fundraiser for himin Septenber of
' 027?
A.  This fundraiser that you're referencing here, just based
on the nanes, was not held by ne.
Q Al right.
Putting aside the nanes, didn't you hold a fundraiser

for Governor Bl agojevich in Septenber of '02?
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A. No. | held an earlier fundraiser at the Hlton in Gak
Lawn for M. Bl agojevich.

Q Do you recall picking himup at the airport, at M dway
Airport, and driving himto the fundraiser?

A. To this fundrai ser that has ny nanme associated with --
Q No. Forget the sheet for a nonent.

A Yes.

Q Do you recall picking himup at the airport, sir, at

M dway Airport, and driving himto a fundraiser?

A Yes.
Q Ckay.
And whi ch fundrai ser was that?
A | believe it's this one that you' re referencing here.

Q Cay. And by this one, you have to help ne. Which --
sout hwest suburb one?

Yes.

And where was that |ocated at?

At a restaurant on Harl em Avenue.

s that --

It m ght have been Mama Luigi's.

o > O > O >

Ckay.

So that was a fundraiser that you were involved in
with the Governor in Septenber of '02?
A. No, no, no. | just drove himthere.

Q On, okay.

217

t he
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So, you were his driver for the occasion; is that a
fair statement then?
A | drove himto the fundraiser. | did not have anything to
do with -- yes.
Q | see
Did you attend the fundraiser?
| attended the first part of it.
Q Ckay.
Did -- when he left, did he | eave with you?
No.
Q Ckay.
And, so, this sheet --
MR. DUFFY: If | could, Mariah, just go to the right
si de.
BY MR DUFFY:
Q ~-- references your nane for a -- a southwest suburbs.
Do you see that, sir?
Yes.
And you recogni ze the nanes; is that right?

Some of the nanes, yes

o > O >

Ckay.

So, the nanmes that you recogni ze, are these people
who you solicited contributions fronf
A. No, no. Again, this -- this fundraiser shouldn't have ny

nane associated with it.
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Q Al right.
Now, sir, do you see anywhere on this sheet
M. Rezko's nane?
No, | don't.
Q Al right. You can put that aside.
Now, you did say, sir, that you did sone fund- -- you

were at fundraisers with M. Kelly; is that right?
A Yes.
Q And M. Kelly was -- did he have a formal title with the
canpaign, if you renenber?
A.  No. | thought he was in charge of fundraising.
Q Al right.
And do you recall, sir, being involved in an event
with M. -- two events with M. Kelly in August of '02?
Let nme see if | can hel p you.
Turn to Ata 18, please.
A Ckay.
MR. DUFFY: Ms. Ham lton, Ata 18.
BY MR. DUFFY:

Q Do you have that, M. Ata?

A. | have it.

Q It's a calendar, sir. | just want to -- and on there --
it's a calendar from'02 -- it lists certain political events.
| just want to -- | will direct your attention to August 4th.

Do you see your nane on there, sir?
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A Yes.
Q And do you know if you were planning to have an event on
August 4th, '02, on the south side with M. Kelly?
A. | think that's a reference to the sanme fundraiser that we
just tal ked about.
Q Ckay.
And, then, turn to the next page on August 19th.
A Yes.
Q And do you -- was that -- was that the actual fundraiser
t hen on August 19t h?
A. | believe that's the one that | held.
Q Ckay.
Is that the one held in Gak Lawn or the Hlton Hotel ?
H |l ton downt own.
Q Al right.
And it has your nane on there and M. Kelly's nane;
is that right?
A Yes.
Q Now, if you go to the next -- keep turning over to
Septenber, sir. Septenber 14th. Do you see a reference to
you in the sout hwest suburbs on Septenber 11th?
A Ckay.
Q Do you see that, sir?
A.  Septenber 14th?
Q

|"msorry. Yes, thank you. Septenber 14th.
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A Yes.
Q Ckay.
And does that refresh your recollection that there
was an event held on that date?
A No. I'monly famliar wth one event.
Q Ckay.
You can cl ose --
A. There is the fundraiser that | held at the Hilton on the
19th. There was an earlier one in the south -- sout hwest

suburbs that | was not involved in, but | drove the Governor

toit.
Q Ckay.

And the one at the Hlton, is that the Hlton in Cak
Lawn?
A. There was an earlier one at the HIlton Cak Lawn -- that
was the first one -- and the second one in August of 'O02.

Q Al right.
Now, sir, you were shown yesterday a check which was
your contribution in August of '02 for $25, 000.
Do you renenber that, sir?
A. | do.
Q And I'Il showit to you again.
MR. DUFFY: Your Honor, this is Ata Check --
Gover nment Exhi bit Ata Check August 2002.

BY MR, DUFFY:
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Q Andit's for -- your check
You recogni ze your signature, right?
A. | do.
Q And in the part where it says the note, the note on the
check says for the Ali Ata event; is that right?
A.  Yeah. And that's a m stake.
Q That's a mstake? | see.
A.  And that's not ny handwiting.
Q kay.

So, soneone el se put that on there?

Ckay.

Now, when you testified on your direct exam nation
and you were asked about fundraising in 2002, you told the
jury that you were involved with M. Rezko in fundraising in
2002; is that right?

A.  Absolutely.

Q You didn't nention that you were involved wth M. MlIl in
fundraising in 2002, were you -- did you?

A. | think Mell had very little to do with those.

Q | see

And you didn't nmention you were involved in
fundraising with M. Kelly, did you?
A I'msorry?

Q You didn't say you were involved in fundraising with
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M. Kelly, did you?

A | was not.

Q M. Ata, do you know how many tines you were intervi ewed
by the governnent in April of -- this past nonth?

A. Several tines.

Q Ckay.

And on one of those -- on any of those interviews,
sir --
A Yes.

Q Excuse ne.
Do you know how many interviews you had in April?
No.
Q May | see that binder for a nonent, sir?
A.  Uh- huh.
(Docunent tendered.)
BY MR. DUFFY:
Q Just tell meif I"'mright. You were interviewed on April

2nd; do you recall that?

A Yes.
Q Ckay.
I nterviewed on April 3rd?
A Ckay.
Q You were interviewed on April 4th?
A Ckay.
Q April 7th?
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A Ckay.
Q April 8th; is that right?
A Yes.
Q April 11th?
A Yes.
Q

And April 20th.

Tell the jury how many tines you nentioned M. Mell's
name in any of those interviews.
A. | don't recall.
Q Right.

And you were asked about your involvenent in the

Bl agoj evi ch fundrai sing; were you not?
A.  Hi's nanme never cane up.
Q Wren't you asked, sir, about how you got involved in
fundrai sing with Governor Bl agojevich?
A Yes.
Q And you were asked how and when you first started raising
nmoney for the canpaign, weren't you?
A Yes.
Q And you attributed it to M. Rezko, didn't you?
A No, | -- as we talked earlier, | was approached by the
Governor first.
Q Now, you told the jury about sone neeting with M. Rezko
and the Governor in August of 2002 at M. Rezko's office?

A. Yes.
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Q And did you tell the jury that M. Rezko called you to
cone over and neet the Governor?
A Yes.
Q Ckay.
Is it fair to say, sir, that in August of 2002, you

had known the Governor for how |long? 12, 15 years?
A Yes.
Q And you didn't have to go to M. Rezko's office to neet
the Governor to get hima check; did you, sir?

| was asked to show up with a check
Q To neet the Governor, right?
A | was told the Governor will be there on that day, to cone
and bring a check.
Q And you described neeting the Governor in this conference
room and having sonme check slid across the table; is that
right?
A | didn't say "slid."
Q Oh. Placed on the table; is that right?
A Yes.
Q And apparently what you're trying to -- what you're
suggesting to the jury is that what happened at this neeting
was you were asked to cone over and give a check so you could
get a job with the state, right?
A.  No, that's not what | suggest ed.

Q Al right.
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But you're not trying to tell this jury that
M. Rezko was going to introduce you to the Governor, sir, in
‘02, was he?
A.  No.
Q You had your own relationship with the Governor; didn't
you, M. Ata?
But at that tine, the relationship went through M. Rezko.
When you picked the Governor up at the airport, was
Rezko there?

No.

O >» T O »

When you drove the Governor over to the operations you had
where you were stuffing mailings for him was M. Rezko there?
A. M. Rezko had visited that site.
Q No. On that occasion, was he there, sir?
A, No.
Q In fact, sir, in 2002, you never had a neeting at the
canpaign office wwth M. Rezko, did you?
A. Not with M. Rezko, no.
Q Correct.

And then 2002, you'd cone to the canpaign office;
isn't that right?
A. | believe | did.
Q Right.
Now, you'd see M. Rezko on occasion there, right?

A I'msorry?
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Q You saw M. Rezko on occasions at the canpaign office;
isn't that right?
A I'mnot sure | did.
Q Ckay.
Do you recall the canpaign office being in -- excuse

me, on M| waukee Avenue?
A Yes.
Q And, sir, you -- never mnd. Excuse ne.
So, you told the jury about this neeting in
M. Rezko's office where it's you and M. Rezko and candi date
Bl agoj evich in a conference room isn't that right?
A Yes.
Q And you say you discussed a nunber of things in that
conference room isn't that right?
A. I'"'mnot sure that's what | stated.
Q Al right.
Do you recall, sir, that you were having a discussion
wi th the Governor about how was the canpai gn goi ng?
A.  The CGovernor tal ked about the canpaign, yes.
Q Right.
And he told you at that tine, sir, that he was stil
concerned about Bill Dal ey running agai nst him
Do you recall that?
A.  No.

Q Al right.
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Let nme direct you, sir, if | may, to one of your
302s.
| direct your attention to Ata 5, 4-4-08. And I'I|
ask you, M. Ata -- | believe it starts on this Page 3 --
MR. DUFFY: Page 2, counsel, 4-4-08, Page 2, talking
about the neeting here.
BY MR. DUFFY:
Q If you would just read that paragraph (indicating) to
your sel f.
(Brief pause.)
BY MR. DUFFY:
Q Al right.
Does that refresh your recollection, sir?
It doesn't.
Q It doesn't. Ckay.
Did you tell the governnment, sir, that M. Rezko
invited you to his office, and you and the Governor and
M. Rezko had a conversation in August of '02 about where the
canpai gn was at?
A Yes.
Q And did you tell the governnent, sir, that the Governor
said he thought it was going well, but he was worried about
Bill Dal ey running agai nst hinf
A, No.

Q You didn't tell that to the governnent?
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A. No. That's not -- what | told the governnment is not what
is reflected here.
Q Al right.

So, after reading that interview nenpo, you're saying

what you told them-- what's reported there is not accurate;

is that --
A. That's very true. | told themthat he tal ked about the
time when Bill -- when there was talk of Bill Dal ey running;

and that was the tinme that he was concerned; proceeded to tel

a story about Bill Daley. But what's here is not accurate.
Q Because -- the reason it's not accurate, M. Ata, is
because Bill Dal ey decided not to run for governor in

Sept enber of 2001; isn't that right?
A. | know that's the case
Q Ckay.

And so if you're telling the governnment that you're
having this nmeeting wwth M. Rezko and the Governor in August
of 2002 tal king about Bill Daley, you' re off on tinme; are you
not ?

A. That's not what | told -- I"'mtelling you, that's not what
| told the governnent.
Q Al right, sir

Now, M. Ata, do you have your cal endar for 2002,

sir?

A.  No.
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Q Can you give us anything, sir, that would corroborate all
t hese so-called neetings that you had wwith M. Rezko in 20027
A. | was there very frequently.

Q Sir, do you have a cal endar that would show a date and a
nmeeti ng between you and M. Rezko in 2002?

A specific neeting?

No. A cal endar.

| don't have it with ne.

You have it at hone?

| had provided sonme of those docunments before.

o > O > O >

VWl l, before testifying here, were you shown a cal endar,
your cal endar, that lists all these neetings that you say you

had with M. Rezko in 2002?

A Yes.

Q You saw that cal endar?

A No, no. | -- state that again, please.
Q Sure.

You said you provided a cal endar to the governnent?
Yes.
Al right.
| ' m aski ng you, before testifying here today, were
you shown a cal endar that you provided to the governnent for
the year 2002 that reflects neetings that you had wth
M. Rezko at his office?

A. | believe ny cal endar refl ected sone neetings.
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Q In 20027
A | -- 1 haven't | ooked at the cal endar lately, but I
believe it would have shown sone neetings on there.
Q But did you look at it before testifying?
A, No.
Q And you testified, sir, that it was --

MR. DUFFY: Wthdraw that.
BY MR. DUFFY:
Q You testified nowthat, sir, in Decenber of '02 or January
of '03, you filled out an application for a state position?
A Yes.
Q But you told the governnent earlier, sir, that you had
filled out the application right after this neeting in August
of '02, didn't you?
A | filled out the application sonetine after August of '03.
Q Wwll, didn't you --
A O '02
Q ~-- tell the governnent that after you nade this
contribution you claimyou nade in this conference roomwth
the Governor, right after that is when you nmade your
application for your state job?

M5. HAM LTON: (bj ecti on.
BY THE W TNESS:
A. That's not what | said.

BY MR, DUFFY:
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Q Al right.

| direct your attention to 4-4-08, sir, Page 3. |
ask you to read this paragraph to yourself.

M5. HAM LTON: Judge, I'mgoing to object. |[|'ve got
it infront of ne. That's not what it says.

MR. DUFFY: 1'mgoing to rephrase it.

THE COURT: Okay. Rephrase. And if there is an
objection, raise it.

MR. DUFFY: Al right.

(Brief pause.)

BY MR. DUFFY:
Q After you nade the $25,000 contribution in August of
‘02 --
A Yes.
Q -- you then filled out an application for a state job; is
that right?
A Yes.
Q Ckay.

And did you tell the governnment when you were being
interviewed that you filled it out in Decenber of '02?
A. | don't recall specifically a date, but it was after
August; and as | know now, it was January.
Q Wll, sir, when the governnent -- by the way, you nade
this statenent to the governnent when you're in there trying

to make a deal with the governnment; isn't that right?
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A. | do not recall when.
Q Wwll, if you look at, sir, it was less than a nonth ago?
A Ckay.
Q R ght?
A Yes.
Q

And there was these series of interviews between you and
t he governnent when the governnent was eval uati ng what
i nformation you had against M. Rezko; isn't that right?

M5. HAM LTON: (bj ecti on.

THE COURT:  Sust ai ned.

Rephr ase.

MR. DUFFY: Al right.

BY MR DUFFY:

Q You didn't reach a plea agreenent with the gover nnent
until April what? 22nd?

A.  About that date, yes.

Q kay.

And you had to go through a series of interviews, and
you went through seven interviews with the governnent; isn't
that right?

A Yes.

Q And what the governnent was doing was trying to figure
out, M. Ata, what information you had available to provide to
the governnment; isn't that true?

M5. HAM LTON: (bj ecti on.




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - cross

THE COURT: M. Duffy?

MR. DUFFY: | think it's an appropriate question,
Judge. It's cross-exam nation.

M5. HAM LTON: He's asking what the governnent was
doi ng.

THE COURT: R ght.

MR. DUFFY: Al right.

THE COURT:  Sust ai ned.
BY MR. DUFFY:
Q The governnment was interview ng you, sir; isn't that
right?
A Yes.
Q Ckay. Let ne ask you about your understandi ng.

You understood that you had to sit down with the

234

governnent, and you had to talk to the governnent about what

you knew about M. Rezko; isn't that right?

A.  No. M understanding was to tell -- that | had to tel
themthe truth about everything |I knew about questions they
woul d ask ne.

Q Al right.

A It wasn't specific to M. Rezko.

Q Al right.

But in these seven interviews, they asked you a | ot

of questions about M. Rezko; did they not?

A. Yes.
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Q Ckay.

And you didn't get a deal fromthe governnent unti
all these interviews were conpleted; did you, sir?
A. I'"'mnot sure if that was the case.
Q Wll, do you want nme to show you your plea agreenent as
far as the date of your plea agreenent?
A No, I -- 1 -- 1 don't need to see it.
Q It's only a week ago or so, two weeks?
A Yes.
Q Al right.

You pled guilty on August 22nd, right?
A Yes.
Q These interviews -- these seven interviews that you did
were all done in April, right?
A Yes.

Q And they were all done before the governnent said, Ckay,

Ata, here's your deal; isn't that right?
A Yes.
Q Ckay.

And you told us before that when you're in talking to
t he governnent, you know you're going to be a witness at this
trial; isn't that right?
A Yes.
Q Ckay.

And isn't it fair to say, you wanted to get the best
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deal you could fromthe governnent?

A, No.

Q You didn't want a good deal ?
A. | wanted a fair deal

Q Al right.

Did you want to go to jail?
A.  Nobody wants to go to jail.
Q And, so, in there, you' re telling the governnent about
M. Rezko and his involvenent in a nunber of things; did you
not ?
A Yes.
Q And one of the things that we just tal ked about is this
so-cal l ed neeting in August of 2002, right?
A It's not a so-called. It's a real neeting that happened.
Q And you told the governnent that it was after you had
given this check or put this check on the table in M. Rezko's
office, sonetine after that --
A. | didn't say | put a check on the table.
Q I'msorry. Let ne back up

You said after you had nade the $25, 000 contri buti on,
you filled out an application for a state job?
A Yes.
Q Al right.

You did not tell the governnent when you were

negotiating your deal that it was four or five nonths |ater
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that you fill out an application; did you, sir?
A It said after August, and January is after August.
Q Sir, read the statenent. It says after giving -- after

meki ng the contri bution.

Doesn't it say that?
A Yes.
Q It doesn't say after August, does it?
A, No.
Q It says, "After | gave the contribution of $25,000, |
filled out an application for a state job."

Isn't that what it says?
A Yes.
Q Isn't that what you told the governnent, then, sir?
A. | believe that's what | told them
Q And nowyou're telling the jury, it's now Decenber or
January of '03; is that right?
A Yes.
Q And is it your testinony to the jury that you gave the
$25, 000 contribution in August of '02 in exchange for a state
position; "Yes" or "No," sir?
A. That's not what | said.
Ckay.
And that was not what | testified to.

There's no question pending, sir.

> O > O

Ckay.
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Q Now, you told the jury that you net wwth M. Rezko with
the sane frequency in '02, '"03 and '04; isn't that right?
A. About the sane frequency, yes.
Q So, these -- these are these biweekly neetings?
A, You would catch M. Rezko whenever you can.
Q Sir, on your direct testinony, you didn't say catch
M. Rezko when you can, did you?
A It was, as | stated, two, three tines a week -- a nonth.
Q And you do not have any calendars to show that, sir --
A.  No.
Q -- do you, in 2002?

And you told -- it's a fact, sir, is it not, that
M. Rezko was a very busy person?
A Yes.
Q It was hard to get to see M. Rezko, wasn't it?
A Yes.
Q And when you went to see M. Rezko, you usually tried to

have an appointnent; did you not?

A Yes.

Q Because if you didn't have an appoi ntnent, chances are you
weren't going to see him-- get to see him is that correct?
A.  Yeah, but the appointnments weren't set weeks in advance.
An appoi ntnent could be you'd call and he'll say -- his
secretary woul d say he's here and then you show up 10 m nutes

| ater.
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Q Right.
But you had an appoi nt nent ?
Yes.
Q Rght. | understand.

Now, you tal ked about a bunch of conversations on
your direct exam nation that occurred, | guess, in the Rezmar
wai ting room

Do you recall that?

A. Ddn't say waiting room

Q Reception area?

A. O conference roons.

Q No. | thought you said that you were waiting -- there was

an occasion you were waiting for M. Rezko, and M. Celli ni
was there?
A Yes.
Q Was that in the reception area?
A. Don't recall specifically where.
Q Al right.
Were there occasions, sir, when you went to see
M. Rezko that you had to wait in a reception area before you
saw hi n?
A Yes.
Q And how often woul d that happen?
A. | renenber it happening a few tines.
Q

Just a few ti nes?
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A. Yes. Typically you go in and there's a conference room
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You sit in the conference roomuntil M. Rezko's able to see

you.
Q | see

So, you would wait in the conference room
right?

A. Sonetines you wait in the conference room

i s that

Q And | think you, sir -- you said -- you testified you do

not know Stuart Levine; is that right?
| do not know M. Stuart Levine.
Q Never net M. Levine, did you?

| don't recall ever neeting him

Q Never saw M. Levine sitting around in the waiting room or

t he conference room did you, sir?

A.  No.

Q Now, the Governor got elected in Novenber of '02 --

VR. DUFFY: Your Honor, whenever the Court thinks

it's an appropriate tine.
THE COURT: W can take our norning break.
fine. We'Ill pick up in 15 m nutes.

(Jury out.)

THE COURT: M. Ata, you may step down, sir.

be back in about 15 m nutes.
Counsel, can we have a real quick sidebar

(Seal ed proceedi ngs had at sidebar:)

That's

pl ease.

Pl ease
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(Brief recess.)
(Proceedi ngs had in open court:)
(Jury in.)
THE COURT: You may be seat ed.
BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, I'mgoing to go back to August of '02. And
believe you testified, sir, that as early as June of '02, or
maybe earlier, you started doing Internet research on possible
positions you wanted at the State of Il1inois?
A Sonetine in '02, yes.
Q Ckay.
Now, did you do that on your own or did sonebody tel
you to do that, sir?
A. M. Rezko asked ne to.
Q Wen did M. -- when in 2002 did you have this
conversation with M. Rezko?
A.  Sonmetine in second half of '02. | can't be sure.
Q So, when you say second half, does that nean May, June,
July tinme frame?
A.  No, second half of "02 is June, July, August.
Q Al right.
Do you recall testifying on your direct exam nation
about this August of '02 neeting and saying that sone -- a few
nmont hs prior to August, you had already started to do

resear ch?
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A.  Yes.
Q Ckay.
Now, in the sumrer of '02, M. Blagojevich was a

candi date for the position of governor; is that right?

A Yes.
Q And if you recall, it was a close el ection?
A. | don't recall
Q kay.
And the election wasn't until Novenber of '02; is
that right?
A | dorecall. It was not a close election

Q Al right.
The el ection was in Novenber of '02 --
Yes.
Q =--is that right?
And it's your testinony that people are telling you
in June and July of '02 to |ook for positions?
A. There was a feeling that -- the canpaign felt they had a
good chance at wi nning that office.
Q And you would agree with ne that June or -- June of '02 is
five nonths away fromthe el ection?
A Yes.
Q And wasn't it fair to say, sir, that in the entire tine of
the election, during the election, the entire focus was trying

to get the candi date el ected?
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A True.
Q People were not tal king about state jobs, were they,
M. Ata?
A.  What do you nean, people weren't?
Q Ckay.

You woul d agree with nme that in June of '02,
candi date Bl agoj evich didn't know if he was going to be
el ected in Novenber or not, did he?
A.  He did not know.
Q And the people that were supporting himdidn't know if he

was going to be elected, right?

A. No, but they felt very good about the possibility.

Q And they were in the mdst of a canpaign; is that correct?
A Yes.

Q And it's your testinony that as early as June of '02,

Rezko is telling you to | ook at state agencies for a
possi bl e position?
A. | did not say June. | said sone -- in the second half of
that year, sonetine in that --
Q Al right.

Sonetime June, July or August, correct?

A Yes.
Q Sonetinme before anybody knows who is going to win the
el ection; is that right?

A. Yes.
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Q And, then, you told the jury that in this nmeeting that
supposedl y took place in August, you and the Governor and
M. Rezko are tal king about the agencies that you're
interested in?
A It's not supposedly took place. It did take pl ace.
Q | see

Now, prior to Governor Bl agojevich getting el ected,
sir, do you know of any involvenent at all M. Rezko had with
the prior admnistration -- state adm nistration?

MR. DUFFY: I'll w thdraw the questi on.
BY THE W TNESS:
A, Meaning --

MR. DUFFY: I'll w thdraw the questi on.
BY MR. DUFFY:
Q Was there anyone else, sir, that you were having
di scussions with in June, July or August of '02 about what
jobs you wanted in the admnistration if they were elected --
if they were successful in w nning?
A. Do not recall having discussions.
Q No one else, right?
A. Do not recall having any discussions with anybody ot her
than M. Rezko.
Q Now, the Governor is elected in Novenmber of '02; is that
right?

A. Yes.
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Q And he was sworn in sonetinme in January of '03?

A Yes.

Q And you attended the inauguration in Springfield; did you
not ?

A 1 did.

Q And did you know back then that the Mell famly was
responsi ble for your invitation to the inauguration?

A. Did not know t hat.

Q Didyou see the Mell famly there?
A. Do not recall. | was invited by M. Rezko.
Q | see.

Was that in witing or orally, sir?

A. | do not recall.

Q M. Ata, you got a formal invitation in the mail; did you
not ?

A Yes.

Q And it didn't say M. Rezko's nanme on it, did it?

A. D d not.

Q It came froman organi zation that was sponsoring the

i nauguration, correct?

A But | was inforned about it by M. Rezko.

Q And as you sit here today, you don't know who put your
name in to the inaugural commttee, do you?

A. | do not, no.

Q But you just want to attribute everything to M. Rezko;
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isn't that right?

A

That's not true.
M5. HAM LTON: (bj ecti on.

THE COURT: Sust ai ned.

BY MR, DUFFY:

Q

After the election, sir, you started going to the

transition office; did you not?

A | went to the transition office at |east once.
Q Right.
And you went to volunteer your services; did you not?
A. | don't believe so.
Q Inthe entire year of 2003, you were unable to obtain a
position with the State of Illinois; isn't that right?
A.  Can you restate your question?
Q Sure.

You obtai ned the position of executive director at

| FA starting in January of '04, correct?

A

Q

Yes.

My question is: In the year 2003, you did not obtain a

position as a state enpl oyee, did you?

A

Q
A
Q

That's true.

But you tried hard, didn't you?

| don't know what you nean by that.
Ckay.

Vell, you would talk with people on a regul ar basis
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in '03 about trying to find a position with the state; did you

not ?
A. | only recall discussions with M. Rezko.
Q Ckay.
Did you ever have a discussion with John Filan any
time in '03 about a position with the State of Il1linois?
A Yes.
Q Ckay.
A And | testified to that -- or | was interviewed on that
i ssue.
Q Well, I just asked you --
A Yes.
Q -- and you said you only had discussions with M. Rezko,

did you not, a m nute ago?
A. But it was after M. Rezko told ne that M. Filan woul d
reach out to ne.

Q D dyou ever talk wwth Lon Mnk, sir, about a position

with the State of Illinois in '03?

A | believe | did, yes.

Q D dyou ever talk to the Governor, sir, about a position?
A.  Yeah, we talked.

Q Ckay.

VWhat about M. Ml ?
Yes.

So, there were people other than M. Rezko, sir, that you
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had a conversation with about a state position in '03?
A.  But those conversations weren't, "l needed -- | want a
job." Those conversations were nore for informtion.
Q M question, sir -- I'"mjust asking you, who did you speak
to about a state position in 2003. That's all I'm asking, all
right?

A. Can you restate the question?
Q Sure.

And I'"msaying to you, sir, in 2003, on at |east one
occasi on, you had a conversation with the Governor hinself
about possible state enploynent; did you not?

A Yes.

Q In 2003, on one or nore occasion, you had a conversation
with Lon Monk, the chief of staff; did you not?

A.  But those conversations weren't, "I'mlooking for a job."
Those conversations were, "I understand you' re being
considered for this."

Q M question, sir, is -- the topic is enploynent with the
State of Illinois. Do you understand that?

A Yes.

Q Did you have a conversation with M. Kelly?

A. Don't recall

Q Now, there were occasions, sir, were there not, when you
met with M. Rezko and discussed matters other than state

positions --
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A Yes.
Q =--isn't that right?
A Yes.
Q Ckay.

Was t here occasi ons when you spoke wi th hi mabout
St. Jude?
A Yes.
Q And St. Jude is a charitable organization of which both of
you were involved in; is that right?
A Yes.
Q In fact, was it through St. Jude how you first net
M. Rezko?
A | met himprior to that.
Q Al right.

But in 2003 and 2004, you were both involved in
St. Jude in sone capacity?
A Yes.
Q And you would see M. Rezko and talk with himabout rea
estate issues, as well, right?
A Yes.
Q Now, in 2003, is it fair to say that you were wlling and
did volunteer your tinme to work on State of Illinois matters?
A Yes.
Q Ckay.

And the reason that you were willing to vol unteer
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your time is that you -- what you wanted to do was eventual |y
get a position with the state; isn't that right?

A. That's fair.

Q And you told us your reasons before why you wanted to get
a position. But you -- you offered to be a -- and you were a
vol unteer; were you not?

A. | volunteered. | did sone volunteer work.

Q Right.

And you volunteered -- and by the way, when you
started working wwth M. Filan, that was what, in Septenber of
' 037?

A, Late in '03, Cctober -- Septenber, Cctober tinme frane.
Q Al right.

And at that tine that you were doing the work with
Filan, you were not being paid at that tinme, were you?

A. | got -- started getting paid in Novenber and Decenber.
Q And what agency paid you in Novenber/Decenber?

A. | got paid by the IFAlater in -- in -- for the work that
| did in Novenber and Decenber.

Q Right.

The | FA sonetinme in '04 approved paynent
retroactively; is that right?

A Yes.
Q But when you were doing the work in '03 and '04, you were

not bei ng pai d?
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A. That's true.
Q And people had represented to you -- M. Filan and others
had said they would try to get you conpensated, but you
under stood there was no guarantee that you would be paid for
that; is that right?
A. That's true.
Q And you were working with M. Filan and a gentl eman by the
nanme of M. Morris; is that right?
A Yes.
Q Al right.

And you were working with them and doi ng what you
needed to do in anticipation of the |IFA being set up in '04;
is that correct?
A Yes.
Q And you were willing to work in Novenber and Decenber
full-time wthout conpensation, right?

A.  Can you repeat --

Q Sure.

A.  -- the question, please?

Q You were will- -- you worked in Novenber and Decenber
full-time intrying to get -- trying to work towards

establishing I FA, right?
A | don't knowif it was full-tinme, but --
Q A substantial amount of tine?

A. Yes.
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Q Al right.

And you tal ked about sone project you worked on with
| eases; and you didn't get paid for that either, did you?
A. That's true.
Q Now, you tell the jury, sir, of your belief about how
powerful and influential M. Rezko was; do you renenber that?
A Yes.
Q Al right.

And this powerful and influential person did not find

you a job with the State of Illinois in 2003, did he?

A.  Yes, he did.

Q \Which job was that, sir?

A.  The I FA

Q No. You started IFA in January of '04.

A.  Yeah, but it started earlier.

Q Sir, you becane the executive director of IFA | believe
on January 5th of '"04; is that right?

A Yes.

Q Ckay.

And you even told the jury, IFA wasn't your first
choice, was it?
A. That's true.
Q And you told the jury that you were in M. Rezko's office,
and sonebody was ream ng hi mout about the Capital Devel opnent

Board, right?




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - cross

254
A True.
Q And you want the jury to believe that he's so powerful in
the State of Illinois, sonebody's ream ng hi mout on the
phone, correct?

Isn't that what you told the jury?

A. That's what | told the jury.
Q And you filled out your application in January of '03, and
you wanted a job immediately; didn't you, sir?
A | didn't say immediately. | wanted a job as soon as
possi bl e.
Q As soon as possible. You would have taken a job in
February or March of '03?
A Yes.
Q O April "03, right?
A Yes.
Q Any tine in '03, you would have been glad to start a
position, correct?
A. | would have started in '03.
Q And you weren't able to get a position with the state
until January of '04; isn't that right?
A Yes.
Q And this is -- and you believe that M. Rezko has this
amazi ng power and influence that he can -- beyond the State of

[llinois, he can influence the President of the United States;

is that your testinony?
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A. | didn't say that.
Q Ddn't you say that M. Rezko -- you were worried about
M. Rezko -- that he would have the ability to reach out to

sonebody, to President Bush, and change the U. S. attorney in

[11inois?

A. | didn't say President Bush

Q Wll, sonebody close to President Bush?

A Ckay.

Q Well, whoever is close to President Bush has to influence

the President, right?
A It's -- |1 did not say President Bush.
Q M. Ata, the U. S attorney's position is appointed by the
President of the United States; isn't that right?
A. | understand. Yes.
Q Ckay.
So, the President is the one who nakes the final
decision; isn't that correct?
M5. HAM LTON: (bj ecti on.
How woul d he know how t hat decision's made, your
Honor ?
THE COURT: Overrul ed.
| f he knows, he can answer. |f you know.
BY THE W TNESS:
A. | do.

BY MR, DUFFY:
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Q Thank you.

And you were telling the jury on your direct
exam nation that you had conversations with M. Rezko where
M. Rezko suggested that he had the ability to influence the
appoi ntnent of a U S. attorney by the President? 1Is that your
testi nony? "Yes" or "No."
A It's -- it's just what | testified, that M. Rezko
informed nme that Kjellander was working with Karl Rove on
changing the U S. attorney in Chicago. Now, whether he had
the influence or not, that's -- that's --
Q Wwll, but you told the jury, sir, you lied and you did

t hi ngs because of M. Rezko's trenendous influence, right?

A.  Yes.
Q | nmean, you didn't |ie because you wanted to lie; did you,
M. Ata?

A.  Wat | said about the change of U S. attorney is what took
pl ace.

Q Besides the U S. attorney, sir, | thought you told the
jury that one of the reasons you lied to the governnent is
because of M. Rezko's influence and power; is that right?

A Yes.

Q And did you think that M. Rezko was going to have sone
power over the FBI that you could go in and lie to himand he
could take care of 1t?

A. | don't know how to answer your question.
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Rezko had sone ki nd of
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| nvestigation that he was

when you went in and lied to

Did he tell you he was close to the director of the FBI?

t he FBI?

A Yes.

Q

A, No.

Q Al right.

Now, in 2003, you conti

nued to be a contributor to

Gover nor Bl agojevich; did you not?

A. Yes.

Q And, in fact, you continued to attend fundrai sing events

correct?
A, Yes.
Q And fundraising neetings, d

A. | don't know about neetings.

dn't you?

Q D d you attend sone fundraising neeting at the East Bank

dub --

A Yes, | did.

-- hosted by Chris Kelly?
Yes, | did.

And when was that?

Do not recall specific date.

o >» O > O

Al right.

And t he purpose of that event was for M. Kelly to
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get peopl e together who were supportive of the Governor and go
out and work on the Governor's behal f, right?
A Yes.
Q And you were willing to do that; were you not?
A Yes.
Q And, then, even in '04, you went to sone retreat in Lake
Ceneva, did you not, or sone -- soneplace in Wsconsin?
A Yes.
Q And that retreat was for people who wanted to be
supportive and work on behalf of the Governor; isn't that
right?
A It wasn't fundraising. It was nore of a agenda and a work
session rather than fundraising.
Q Al right.

But it was political; was it not?
A Yes.
Q | nmean, it wasn't -- you weren't there doing State of
II'linois business in Wsconsin?
A No, it was political.
Q It was people that were gathered to tal k about fundrai sing
for the Governor, right?
A Yes.
Q And you wanted to be involved in that, didn't you?
A I'msorry. It wasn't people that were there to talk

about -- it wasn't a fundraising event.
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Q | see.
AL O to do fundraising. It was nore on how -- is the agenda
wor ki ng, these are the issues. It was nore of an update on

how t hi ngs are goi ng.
Q Al right.

And you were one of the sel ect people that attended

Q ~-- event?

Now, in 2004, you told the jury -- let nme ask you:
How often did you neet wwth M. Rezko in 2004 when you started
as executive director?
A.  Reqular basis. Couple of tines a nonth.
Q Al right.

And these neetings were at M. Rezko's office?

A. Mst of the tine.
Q And you'd have appointnents to neet hinf
A Yes. O | would call and see if he's avail abl e.
Q Al right.

And woul d t hese appoi ntnents be in your 2004
cal endar ?
A, No.

Q Do you have your 2004 cal endar?
A. | do not.

Q So, we just have your word, sir, as to the frequency of
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these neetings; is that right?

A.  Unless M. Rezko kept a cal endar

Q Now, in 2004, when you becane the executive director, it's
fair to say that you still were not |looking for a job -- a
salary was not a factor for you in ajob; is that right?

A. That's true.

Q You still had those other goals in mnd that we talked
about earlier; is that correct?

A Yes.

Q Now, when the | FA was established, it was established, was
it not, as a result of a change in lawin Illinois in the
sunmer of '03?

A Yes.

Q And | believe you testified that the | aw consolidated five

boards i nto one?

A Yes.
Q Ckay.

And could it have been nore than five boards?
A.  Yeah, it could have -- could have been.

Q Do you recall it being eight boards?

A. | recall a nunber higher, but sonme of these agencies only
exi sted on paper.

Q Now, you spent a considerable tine, did you not, working
with M. Filan and M. Mrris in the fall of '03?

A.  Yes, | did.
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Q And M. Filan was the budget director; is that right?
A.  Yes, he was.
Q And how often were you in comunication with Filan in the
fall of '03?
A.  Wekly or biweekly.
Q And how about M. Morris?
A.  Sonetinmes on a daily basis.
Q Al right.
And | should ask you to tell the jury who M. Mrris
was in the fall of '03,.
AL M. Mrris was the financial adviser that M. Filan had
asked nme to work with.
Q And was he a consultant to the state?
A. | Dbelieve so.

Q And, then, M. Filan also hired a law firmthat worked

wth you, as well; did he not?
A, Yes.
Q And M. Filan, because of his position as -- was he the

Budget Director in '03?
A. | believe that was his position.
Q Al right.
And he was the person that you would interface with
on the technical aspects of you getting the |IFA up and
runni ng?

A. Yes.
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Q And once the I FA was up and running, you had -- you

continued to have interaction wwth M. Filan; did you not?

A, Linted.

Q And what about M. Mrris? Was he still around?
A Yes.

Q Al right.

And how long did M. Mrris remain a consultant to
| FA?
A. He was still there when | left in March of '05.
Q Now, do you know a | awyer by the nane of Brian Hynes?
A.  Yes, | do.
Q Wen did you neet Brian Hynes?
A, Sonetinme in '03.
Q Do you recall that M. Hynes was a nenber of the -- what
"Il describe as the predecessor board to | FA?
A. | Dbelieve he was.
Q And do you recall neetings with himin the fall of '03 for
t he purpose of acclimating to you -- acclimting you to what
t hese board -- what the board did?
A.  Yeah, | renenber tal king to himabout that.
Q Al right.

Do you renmenber M. Rezko setting those neetings up
for you?
A Yes.

Q Now, once you started in the position of executive
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director of IFA you were told, were you not, about how you
woul d be appoi nted and the sel ection process and how t he board
woul d vote to approve you as the executive director; isn't
that right?
A Yes.
Q And you learned that, sir, did you not, fromM. Filan and
the lawers at Katten Michi n?
A.  The | awers.
Q The lawers did.

That is not sonething you discussed with M. Rezko;
was it, sir?
A. | don't recall discussing it wwth M. Rezko.
Q And when this newentity, sir, started in existence in
January of '04, it did not have any -- in place any policies
or procedures, didit?
A. That's true.
Q It had no real directive as to howit would operate; isn't
that correct?
A. That's true.
Q And, in fact, it wasn't until August of '04 that the
policies and procedures were finally prepared and adopted by
t he board?
A.  I'"'mnot sure when, but it was sonetine in '04.
Q M. Ata, you have in front of you what's marked Ata 28.

If you would | ook at that for a nonent, see if it refreshes




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - cross

264

your recollection as to when the policies and procedures for
the | FA were adopt ed.
(Brief pause.)

BY THE W TNESS:
A. It shows August of '04.
BY MR DUFFY:
Q Ckay.

Does that refresh your recollection that there were
no procedures adopted for this new board until August of '04?
A Yes.
Q Al right.

And the board had its first neeting in January of
'04; is that right?
A Yes.
Q Now, you told us about a conversation that you had with
M. Rezko regarding the sale of a pizza business in early
January of '04; is that right?
A Yes.
Q And when you had this conversation, you were new to the
agency, correct?
A Yes.
Q And the agency had no procedures, correct?
A.  The agency had no procedures as a conbi ned agency,
that's --

Q Right.




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Ata - cross
265

-- true.
Q Right.

We just | ooked at the resolution in August of '04?
A Yes.

Q People -- people worked on formul ating the policies and
procedures of this board for about eight nonths before they
finalized them isn't that right?

A. That's true.

Q And when M. Rezko spoke to you about the pizza business
he said to you he wanted to know if this was sonething that
the I FA could consider; isn't that right?

A Yes.

Q And when the two of you tal ked about that, there was
uncertainty at the tinme whether this type of transaction is
one that the I FA should consider; isn't that fair?

A. That's fair.

Q And at that point in time, you didn't have any procedures,
did you?

A. W had tenporary procedures that we were using.

Q Al right.

Wll, it was in this conversation with M. Rezko --
do you recall discussing wwth M. Rezko the fact that there
was uncertainty on your part as to whether this was a
transaction that | FA could do?

A. Yes.
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Q Al right.

And in the conversation, the name Tom Lanctot cane
up; isn't that right?
A Yes.
Q And Tom Lanctot, as you later |earned, was an individua
that worked for a private organization called WIlliamBlair?
A Yes.
Q Al right.

And he was a gentleman -- do you know what he did for
a living?
A. | thought he was a financial adviser.
Q Ckay.

And you told the jury that you later net with himon
two occasions, right?
A Yes.
Q Ddyou -- you later cane to learn that M. Lanctot, in
his capacity at WlliamBlair, had had substantial experience
Wi th the predecessor board of | FA?
A | testified that M. Rezko told ne that Tom had experience
with the previous authorities and that he was know edgeabl e.
Q Right.

And maybe that was sonebody that you could talk to on
this -- about the transaction, right?
A. He asked ne to talk to him yes.

Q And ny question is: You then nmet wth M. Lanctot; did
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you not ?
A Yes.
Q Ckay.

And | think you said you had, in total, three
meetings with himon this matter?
| think | said two.
Two neetings. And you asked him --
Yes.
-- to cone to the third --
You' re right.
-- 1s that right?

You' re right.

o >» O >» O » O P

Ckay.

But in the two neetings that you had with
M. Lanctot, did you cone to the conclusion that M. Lanct ot
was know edgeabl e about what the prior board had done, the
prior -- the board that was the predecessor to IFA? D d you
cone to learn that?
A | felt that he knew t he agenci es.
Q Al right.

Do you recall in discussion wwth himthat he had told
you about any prior experience that he had had with the board?
A Yes.

Q And in your discussions with him it appeared to you, did

it not, that he was a know edgeabl e person?
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A Yes.
Q Now, inthis early '04 transaction -- |'msorry.

In this early January '04 conversation, M. Rezko did
not call you, sir, and ask you to wite a letter in January of
‘04, did he?

A, Not in January of '04, no.

Q He called you and asked you whet her | FA coul d consi der
this, and then asked you to talk with sonebody nore

know edgeabl e; did he not?

A.  That's what happened in January.

Q And, then, you had a couple of neetings with this

gentl eman, M. Lanctot; is that right?

A Yes.

Q And | believe you testified that M. Lanctot had told you
that this was sonething that the I FA could do; but since it
was a new agency w thout new procedures, that procedures woul d
have to be addressed, as well as it would have to have board
approval ; is that a fair statenent?

A Yes.

Q Now, noving ahead, if | nay, after the procedures were
adopted by the board in August of '04, the board -- the IFA
board did, in fact, nmake a loan to a pizza conpany; did they
not ?

A. | don't specifically recall, sir.

Q Al right.
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Do you renenber the IFAin -- on Novenber 8th --
Novenber 9th of '04 nade a | oan to Doreen's Pizza Conpany?
A. Do you have anything that | can | ook at?
Q Sure.
Wul d you | ook at Ata 27, please, which are the
m nutes of the |FA?
A Yes.
Q And direct your attention, if | can, to Novenber, the
Novenber board neeting
A Yes.
Q And let ne know when you're there, and I'Il tell you which
item nunber it is.
It's item18, M. Ata.
(Brief pause.)
BY MR DUFFY:
Q Are you there, sir?
A No, I'msorry. I1tem18, is that Alvair, Inc.?
Q You have to be --
MR. DUFFY: May | approach, your Honor?
THE COURT: You may.
BY MR. DUFFY:
Q There's a Bate nunber -- what they call a Bate nunber in

the | ower right-hand corner. |If you go to nunber 76.
Let ne help you, sir.

(Brief pause.)
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BY MR. DUFFY:
Q Here you go, sir.
A.  Thank you.
Q If you want to flip back a page or two, it will give you
the date of the board neeting.
Do you see that, M. Ata, Item 18?
Yes.
Q Ckay.
Does that refresh your recollection?
Yes, it does.
Q Gay. Thank you.
I n Novenber of '04, the board approved a |oan to the
Doreen Pizza Conpany; is that right?
A Yes.
Q Now, you told us about a couple of neetings with
M. Lanctot, correct?
A Yes.
Q And he had given you sone -- he had given you his

prof essi onal thoughts; did he not?

A Yes.
Q And -- excuse ne.

And in your discussions with M. Lanctot and
yourself -- well, it was always understood by you, sir, that

any action that the I FA woul d take had to be presented,

reviewed and approved by the board; is that correct?
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A.  Absolutely.

Q And as the executive director of IFA you had no authority
to commt the agency to a transaction, did you?

A. That's true.

Q And you personally, as the director, could not enter into
a transaction on behalf of the agency w thout board

perm ssion, correct?

A. That's true.

Q And you knew that in January and February of '04; did you
not ?

A Yes.

Q And did you say it was in the second conversation or

nmeeting with M. Lanctot where the question of publicity cane

up?
A | think it canme up in both
Q Ckay.
And was it M. Lanctot that first raised the question
or you?
A I'"'mnot sure.
Q Ckay.

And if | understand your -- your testinony, the issue
of publicity was that since M. Rezko was a fundraiser for the
Governor, that if the I FA woul d approve sonething for him
that may create a news story that would be unfavorable to | FA

and/ or the Governor and/or M. Rezko; is that a fair
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st at ement ?
A. That's a fair statenent.
Q Ckay.

And is it a fair statenent, sir, that you as the new
director of the IFA did not want to have your nanme nentioned
in anews story in an unfavorable way?

A.  That was not on ny m nd.
Q You weren't worried about adverse publicity to the agency?

M5. HAM LTON: (bj ecti on.

BY THE W TNESS:
A.  Yeah, the agency.

M5. HAM LTON: That's not what he said.

MR. DUFFY: No, I'mrephrasing. It's another
questi on.

THE COURT: Overrul ed.

You may answer that question.

BY THE W TNESS:

A.  That was not what was on ny m nd.
BY MR DUFFY:

Q Ckay.

So, ny question is: WAs there any concern in
February of '04 by you about any adverse publicity?

A Yes.
Q Ckay.

And was there any concern by you in February of '04
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of any adverse publicity involving the agency | FA?
A Yes.
Q And did you personally have any concern about an article
that woul d be negative of the agency of which you were the
executive director?
A. | don't recall having that concern about nyself
specifically at that tine.
Q Ckay.

So, you would -- you had a concern for others; is

that true?

A. | had a concern for the agency and -- and the Governor's
of fice.
Q Ckay.

Now, after your second neeting with Lanctot, you told
the jury that you had a conversation with M. Rezko sonmewhere
inlate February; is that correct?

A Yes.
Q Al right.

And | think you said M. Rezko initiated the
conversation, correct?

A.  No.
Q He called you, I thought you said.
A Oh, they -- for -- can you be nore specific --

Sur e.

> O

-- what conversation?
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Q I'mnowgetting to the letter
A Ckay.
Q Al right.

| believe you testified that M. Rezko called you
about the letter?
A Yes.

Q Ckay.

And the letter's in evidence, but the letter is
dated, |ike, February 25th; is that --
A Yes.

Q Al right.

So, if your first contact with M. Rezko about this

was, say, early January; is that right?

A.  Yes, sonetines early --

Q So, is it fair to say that maybe four to six weeks had
passed since the first contact until the tinme when you
actually prepared the letter?

A. That's fair.

Q Ckay.

And you said that you had prepared the letter at the
tinme that the phone call -- you had the phone conversati on,
right?

A Yes.
Q Al right.

And do you recall M. Rezko calling you on this
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occasi on and asking you what the status was fromthe | FA

perspective as to the transaction that he had di scussed with

you?
A | don't recall saying that.
Q Ckay.

Do you recall M. Rezko saying to you that in a day
or so, he had a neeting with sonebody at Papa John's?
A. | don't recall that.

Q Ckay.

Do you recall himtelling you that he had a neeting
with representatives of Papa John's; and that if |FA was
interested in this transaction, he needed to take sonething
with himto the neeting?

A. | do not recall that, sir.
Q Al right.

So, you drafted the letter; did you not, sir?
A Yes.

|"'msorry. Wat do you nean by draft the letter?
Q Prepared the letter.

A | typedit.
Q Ckay. Typed the letter.

And then you said you delivered it to M. Rezko's
office; is that right?
A Yes.

Q And you understood --
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MR. DUFFY: Wthdraw that.
BY MR. DUFFY:
Q You and M. Rezko understood that if the I FA woul d nove
forward on this proposal, there had to be what we call a
financi al package put together of information for the board to
revi ew?
A True.
Q Al right.

And you knew that and he knew that; is that right?
A Yes.
Q Now, M. Rezko in this phone call did not order you, sir,
to do this letter, did he?
A.  \What -- what -- what do you nean by "order"?
Q Ddhe say, "M. Ata, | hereby order you to give ne a
letter"? D d he say that to you?
A.  He did not use the word "order."
Q ©Ddhe say to you, | would -- did he say to you, "If the
IFAis going to -- is interested in this transaction, | would
like a letter"? |Is that what he said to you?
A No. He said |l need a letter fromyou today and proceeded
to dictate the letter.
Q Al right.

And did he tell you why he -- he told you why he
needed the letter, didn't he?

A. He had told ne earlier what -- he needed the letter.
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Q No. But, sir, you hadn't -- the first conversation was

early January. W're now, like, in |ate February?

A Yes.
Q Alot of tine has -- we're talking four to six weeks,
correct?
A Yes.
Q Ckay.

So, when he calls you about the letter, doesn't he
tell you that he has a neeting the next day and that's why
he's asking about the letter?

A. | do not recall that, sir.
Q Al right.

You don't recall, as you sit here now today, him
telling you why he needed the letter on the -- the tinme --
time frame you're tal king?

A. | do not.
Q Al right.

Now, one of M. Lanctot's suggestions to you was that
you should consult with the |awers at Katten about this;
isn't that correct?

A | don't know if he was specific about what agency, but he
did say to consult with an attorney.

Q By the attorney, he neans the attorneys for the agency,
correct?

A. Yes.
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Q Al right.
And did you do that, sir?
A, No.
Q Now, after you gave M. Rezko the letter, you then, as you
testified, reached out to M. Lanctot and M. Qustman; is that

right?

>

Yes.
Q And, then, you asked themto acconpany you to a neeting at
M. Rezko's office; is that correct?
A Yes.
And, eventually, when you get to M. Rezko's office, the
three of you have to wait in a conference room before
M. Rezko joins you; is that right?
A It was not a conference room It was a reception area.
Q Ckay.
Do you recall anyone else joining you at that neeting

besi des M. Rezko?

A, No.

Q Do you recall Brian Hynes joining you?
A. | don't recall Brian being there.

Q Al right.

And the discussion wwth M. Gustman and
M. Lanctot -- let ne back up.
Did the -- howlong did the three of you wait before

you nmet M. Rezko?
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Maybe five, 10 mnutes. |'mnot sure.
Q Ckay.
And you drove everyone to the neeting, right?
A Yes, | did.
Q And did you explain to M. GQustnman and M. Lanctot on the
way over in the car why you wanted themto cone to the
meet i ng?
A. | explained to themwhen | called themon the phone why I
want ed that neeting.
Q Al right.
And, by the way, when you arrived -- this was at
Rezmar ?
A Yes.
Q And when you arrived there, sir, where did you -- did you

say you stayed in the reception area or did you go to a

conference roon? |'msorry.

A. W stood in the reception area.

Q And do you recall who the receptionist was?

A.  No.

Q Did you recognize the receptionist?

A. | knew the receptionist at that point, but | just don't

know who it was at that tine.
Q Al right.

Can't recall the name?
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Q And the three of you wait; and while the three of you are

wai ting, are you discussing this question about adverse

publicity?
A.  Yes.
Q kay.

And, eventually, you neet with M. Rezko; isn't that
right?
A.  Yes.

Q And the neeting wth M. Rezko is very short; isn't that

fair?
A. It was short.
Q Ckay.

And when M. Rezko cones -- finally neets with you
is it you who speak to M. Rezko or is it M. Lanctot or
M. Gustman?
A. | believe I initiated the -- the conversation.
Q And the conversation, sir, in this neeting was about
possi bl e negative publicity; isn't that right?
A.  The discussion was we felt that -- yes, because of
negative publicity, that |IFA should not be involved in this
transacti on.
Q Right.

And, again, the negative publicity was the fact that
M. Rezko had a fundraising relationship with the Governor; is

that right?
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That's true.
Ckay.
And M. Rezko immedi ately said fine, we shouldn't do
didn't he?
Yeah. He did not argue.
He didn't even try to debate it, did he?
No, he did not.
He said fine, correct?
Yes.
And then shortly after, the neeting ended; did it not?
Tr ue.
And | FA never, ever considered this proposal, didit, sir,
| FA boar d?
No, it never went to the board.
And there was no discussion, sir, was there, between you,
Lanctot, M. Qustman and M. Hynes, if he was there, and
Rezko about the letter, was there?
No.

And the reason there was no di scussion about the letter is

because what was bot hering you, sir, was the potenti al

publicity; isn't that right?

A

The potential publicity associated with doing that

transaction, yes.

Q

Ri ght .

At that tinme, sir, you were not bothered by the
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letter, were you?
A I'"mnot sure --
Q Al right.
A, -- how to answer your question.
Q Al right.
M. Gustman was the Chairman of the | FA board --
Yes.
Q -- was he not?
And you asked the Chairman to go with you to neet
with M. Rezko and M. Lanctot, right?
A Yes.
Q And you did not have a single conversation with the
Chai rman about this letter, did you?
A. | do not recall whether |I did or not.
Q Now, you told the jury about M. Rezko's influence, sir,
and the effect it had on you.
Do you recall that testinony?
A.  Yes, | do.
Q The IFA -- the agency | FA of which you were the executive
director -- nmet on a nonthly basis; did it not?
A Yes.
Q And it conducted its business on a range of matters
involving the State of Illinois; did it not?
A True.

Q And how |l ong did you serve as the executive director?
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A.  About 14, 15 nonths.
Q Al right.

And as you sit there today, do you have even a
bal | park i dea about how many different matters the | FA
considered while you were its executive director?

A. Yes, hundreds.
Q Ckay.

And can you tell the jury, sir, one itemthat the I|IFA
approved due to pressure by M. Rezko on you and the board?
A. Can you restate that question?

Q Sure.

Can you tell -- in this 14-nonth period, hundreds of

itens, can you identify for me one itemthat the |FA board

approved based on the pressure that M. Rezko put on the board

and you?
A No.
Q Al right, sir. 1"mchanging topics here

| want to ask you about this | ease transaction you
testified about.

In 2001, you becane involved in a property at 59th
and Ashland; is that right?
A Yes.
Q You told us already who your -- the other two partners
wer e Faysal Mhaned and Samr Jabir, right?

A. Yes.
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Q And in 2002, you and your partners were able to obtain a
| ease fromthe State of Illinois; is that right?
A Yes.
Q And do you recall the agency?
A.  DHS
Q And how were you -- and that was with the Governor Ryan
adm ni stration, right?
A Yes.
Q Wio of the three of you had the contact with the Ryan
adm ni stration?
A. M. Mhaned.
Q Al right.

And how were you able to obtain a | ease fromthe Ryan
adm ni stration?
A. By bidding it.
Q And as you sit here now, do you recall the length of that
| ease?
A. | do not.
Q Do you recall it being 10 years?
A | think state | eases are five years.
Q And the |lease required the partner -- the organization
that you were a nenber of to build a building that would
eventual | y house Departnent of Human Services; is that right?
A Yes.

Q And when the | ease was originally drafted, if you recall,
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your -- the three of you had about 270 days to construct the

facility before DHS woul d becone a tenant?

A. | believe that's the case.

Q Pardon ne?

A. | believe that's the case, if that's --
Q Al right.

And while this building was under construction in
2003 is when you claimthere was a notice of cancellation
received; is that right?
A |1 don't claim | showed the letter.
Q Ckay.

And did the letter say that there was -- they were
cancelling the | ease?
A.  No. They said that an extension that had been provi ded
was not vali d.
Q By the way, M. Ata, do you recall during one of your
governnment interviews, in April -- this past nonth -- when you
tal ked about the 58 and Ashl and | ease, that you said you had
given up your interest in the property in |ate 20027

Do you recall saying that?
A. | don't recall specifically, but I -- it had -- we tal ked
earlier. | had transferred ny interest to an entity.
Q Al right.

And do you recall saying that you had given up your

interest in the property in |late 2002 because you were worKking
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for the State of Illinois?
A. | don't recall specifically making that statenent.
Q Ckay.
And putting aside whether it's 2002 or 2003,
that's -- in fact, that's what you did, isn't it, gave up your

i nterest because of the state issues?
A Yes.
Q Al right.

Now, if you will -- | believe this is the
governnment's exhibit, but if you'll turnto Ata 7 in the
bi nder, sir.

MR. DUFFY: It's the CVM5 letter on May 8th, 'O03.

BY MR. DUFFY:

Q Do you have it, sir?
A Yes.

Q Ckay.

And of the three partners, yourself and M. Mhaned
and M. Jabir, M. Mhaned was the one who had princi pal
responsibility for running this conpany; did he not?

A Yes.

Q And, in fact, the correspondence with the State of
II'linois is between the State of Illinois and M. Mhaned, not
you; isn't that correct?

A. That's true.

Q Was there sone termthat he had -- in terns of atitle
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that he had in connection with the partnership that made him
the contact person?
A. Do not recall if he had any specific title.
Q Al right.
THE COURT REPORTER |'m sorry?
BY THE W TNESS:
A. Do not recall himhaving a specific title, but he was the
contact person.
BY MR. DUFFY:
Q Al right.
And what had happened, sir, is that sonetine prior to
this letter of May 8th -- |let nme just back up.
You understand, do you not, M. Ata, based upon your

experience in owning state | eases, that the agency within the

State of Illinois who handles the |leasing of real estate is
cal |l ed CM5?
A, Yes.

Q Al right.

Central Managenent Services, right?

A.  That's ny understandi ng.

Q They're like the landlord for the state; is that correct?
A Yes.

Q Ckay.

And the agency that was going to put their office in

this building was the Departnent of Human Services, correct?
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A Yes.
Q And when you get a lease fromthe State of Illinois, you
contract with CM5; isn't that correct?
A. M understandi ng back then, that it would -- it was dual

responsi bility by the agency and CM5S --

Q Al right.

A.  -- back then.

Q And what happened was, there was sone delays in 2003 in
the construction of the building. Do you recall that?

A Yes.

Q And do you recall, sir, that the reason there were del ays
i s because the Departnent of Human Services was late in
getting certain plans to the builders, to the contractors?
A. | do not specifically know why they were | ate.

Q Al right.

You do recall, do you not, that the delay in having
the property ready was not -- was not the fault of you and
your partners?

A.  That's ny understandi ng.
Q Right.

So, sonmewhere along the line, the construction got

sl owed down; is that right?
A Yes.
Q And if you recall, your partner contacted the agency,

Departnent of Human Services, in March of '03 and advi sed them
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of the construction del ays?

A. | don't specifically recall that, but if that's what
happened.
Q Wll, do you recall that a representative of the agency,

of DHS, said, That's fine, we understand why there's a del ay;
go ahead and we'l|l give you additional tine?

Do you recall that happeni ng?
A It'sin the letter, yes.
Q And, then, what happened was CM5, the contracting party,
got a little territorial here and said that DHS didn't have
the authority to do that.

Do you recall that?
A Yes.
Q And, so, what happened in May of '03 was that the
corporation got a letter from-- the letter that's in front of
you that basically says DHS does not have the authority on
behal f of the State of Illinois to change the terns of the
| ease.

Ddn't it say that?
A Yes.
Q Ckay.

It said if you want to change the terns of the |ease,
you have to deal wiwth CM5; isn't that correct?
A It said -- | don't have it in front of me, but basically

said that DHS did not have the authority to give an extension
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Q Correct.

And the letter said -- the letter, by the way, cane
fromCM --
A Yes.
Q ~-- correct?

And the letter says only CMVS --
A Yes.
Q -- can make extensions, right?
A Yes, yes.
Q And since you haven't asked CVMS for an extension, CMS says
the current lease as it now stands is going to be enforced;
isn't that right?
A Yes.
Q Al right.

So, there was no cancellation; they just said, Ata,
you're rel eased, right?
A I'msorry. Can you --
Q Sure.
A. -- restate that?
Q OCvs did not wite you to say your lease is cancelled, did
t hey?
A.  No.
Q They said we're not going to give you nore tine to

construct the buil ding,

A

correct?

Yes.
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Q And that was the problem correct?
A Yes.
Q Al right.
Now, according to you, you went to M. Rezko with
this problem is that right?
A Yes.
Q And did you bring himthe letter?
A. | do not recall if |I took himthe letter.
Q And the letter is dated May 8th; and the letter is dated

to your partner, M. Mbhanmed, correct?

A Yes.

Q So, howlong after he received it did you learn of it?
A.  Shortly.

Q And, then, how long after that did you reach out to
M. Rezko?

A. Also shortly. | don't know how many days, but it was

W t hi n days.

Q And according to you, he said he would ook into it; is
that right?

A Yes.

Q And did he ever get back to you?

A. Yeah. W -- we discussed it after that. | don't know
whet her he called ne or during one of our neetings, but we did
tal k about it.

Q Al right.
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And how long after this first contact did it take
before the two of you discussed it agai n?
A. Do not recall specific tinme, but it was -- it wasn't |ong.
Q And when he got back to you, what did he say?
A.  He said that sonebody was working on it.
Q And did he tell you who?
A. He said he had talked to M. Rumman.
Q M. who?
A, Rumman.
Q | see.

And who was M. Rumman?
He was the head of CMS5
Al right.
And when is the first tinme that you told sonebody
that M. Rezko told you he talked to M. Runman about this
| ease?
A. | didn't. You nean ny partners? | didn't tell them
Q No. Ddyoutell the -- when you were being interviewed
by the governnent, did you tell them-- tell the governnent?
Al -- 1 -- 1 don't knowif | did or not.
Q Are you telling this now for the first tinme?
A.  Probably.
Q kay.
So, it's just sonething you just renenbered as you're

sitting there now?
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A.  Yes.
Q So, you're adding another -- you' re adding sone new facts;

is that right?

A | don't knowit's a fact. I'm-- it's -- that's --
just -- you asked nme a question. |'manswering you.
Q | see

And in your seven interviews with the governnent in
April where you spent those considerable days and hours with
them did you tell themthat M. Rezko told you he talked to
M . Runman?
A. | don't recall
Q By the way, how nmuch tinme did you spend preparing for your
testi nony here?
A.  What do you nean?
Q Well, did you neet with the governnment, sir, in preparing
for your testinony for this trial?
A Yes.
Q Ckay.

And do you have any idea how many days you spent with
t he governnent getting ready for your testinony?
| don't know how many days.
Coul d you tell us how many days?
Two, three days.

Vell, you testified yesterday; did you not, sir?

> O >» O >

Yes.
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Q And yesterday was Thursday?
A Yes.
Q So, did you neet with the governnent on Thursday norning
before you testified?
A. | was in contact wth the governnent throughout. | was
with them yesterday norning, all norning.
Q kay.
And how about the day before? How about \Wednesday?
|"ve been talking to the governnent every day.
For how many days in a row?
Do not know.
A week?
More than that.
Two weeks?

Yes.

o >» O >» O » O P

Every day for two weeks?
And the contact hasn't been interviews or neetings. The
contact coul d have been a phone call.
Q No. And I'mnot tal king about phone calls

' mtal king about time spent going over your
testinony with you for this trial
A | told you two to three days.
Q And how |l ong were those sessions?
A.  Maybe three, four hours at a tine.
Q

And, in fact, you have been neeting with the governnent
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regularly since the 1st of April; haven't you, sir?
A Yes.
Q Ckay.

And can you tell the jury fromApril 2nd until the
tinme you hit the witness stand how many hours you had spent

wi th the governnment --

A I --

Q -- discussing the topics that you were going to testify
about ?

A. | can't tell you how many hours.

Q How many days?
A.  As you stated, | had seven interviews; and then | had two
to three days of neetings.
Q And are you sure it's only two or three days, sir?
What about | ast weekend? D d you spend | ast weekend

wi th the governnent?

A Yes.

Q Both days?

A.  Three hours each day.
Q Al right.

How about Monday? Monday ni ght?
Yes.
How about Tuesday?

Monday ni ght was about 15 m nutes.

o > O >

And how about Tuesday during the day?
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Yeah, we had a neeting in the norning.
How | ong?

Maybe t hree hours.

How about Wednesday?

Yes.

o > O > O >

Now, according to your testinony, M. Rezko conmes back to
you; and the two of you reach sone kind of understanding in
connection with this 59th and Ashl and property?

A Yes.

Q And did you say at first there was sone negotiati on over
what M. Rezko woul d receive?

A Yes.

Q And M. Rezko told you that he wanted 50 percent of the

partnership?

A Yes.

Q And you pushed back; is that right?

A Yes.

Q And you said I'll give you 25 percent; is that right?
A Yes.

Q

Now, at that point in time, when is it that you're having
this discussion in connection with the letter?

A. After the letter was received.

Well, how long after the letter?

Two, three weeks.

O > O

So, had the problem been resolved in two or three weeks?
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anot her letter that cane sonetinme after that, | believe around

July when the problemwas resol ved.

Q Al right.

So, did you reach this so-called understanding with

M. Rezko before the |etter canme resol ving the problem or
after the letter cane?

A. Before.

Q Al right.

And, so, you and M. Rezko have this negotiation,
according to you, and you arrive at -- you agree that he's
going to get 25 percent of this partnership, right?

A Yes.
Q And, then, the two of you discuss, according to you, a
value to put onit; isn't that right?

A. Yes.

Q And you place a -- a value of $200,000 gets put on this 25

percent interest; isn't that right?
A Yes.

Q And how did you arrive at the $200, 000 figure?

A. Value of the building mnus the loan that was in -- in
pl ace.
Q Now --

MR. DUFFY: May | have just a nonent, your Honor?

THE COURT: You may.
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BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, you have in front of you, sir, what has been
mar ked as Ata 29, which is the |lease for this property.
Do you see that, sir?
A Yes.
Q And do you recall, sir, without |ooking at the | ease, but

we can look at it, what the length of this | ease was wth the
State of IIlinois?
A. My understanding of state |eases, they're five years.
They run themfor 10 years, but they have the option to walk
away in -- in five years.
Q Al right.

And if you turn to the back of the exhibit, sir, it's
got a Bate nunber 47417
A.  Uh-huh
Q It's called Exhibit R, Rental Schedule. Do you see that?
A Yes.
Q Now, being an individual who | eases property to the State
of Illinois, you're famliar with the docunent that is in
front of you, are you not, the |ease with the CV5?
A Yes.
Q Al right.

And if you go to the page | just directed you to, it
breaks down, does it not, sir, the anpunt of rent that the

State of Illinois is expected to pay over the life of the
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| ease?
A Yes.
Q Ckay.
And on this | ease, the anmbunt of the rent was $8.3
mllion, correct?
A Yes.

Q Now, when you're having this negotiation with M. Rezko,
are you discussing the fact that this is a | ease with $8
mllion in revenue?
A. | don't know what specifically we talk about, the rent.
Q Wwll, did you give M. Rezko any docunents regarding this
conpany?
A. | don't recall giving himany docunents.
Q Wwell, how would he know, then, sir, if the $200,000 is a
fair price?
A Well, I had told hi mwhat the rent was and -- and what the
cost of the project is and what the value of the building is.
Q And did you tell himthat you were going to get $8.3
mllionin rent?
A.  He knew what the annual rent wll be.
Q How did he know that, sir?
A |1 told him
Q | see.

And with an annual rent of $8.3 mllion, you're

saying that --
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M5. HAM LTON: (bjection. That's not the annual
rent.

MR. DUFFY: Yes. Thank you. You're right.

THE COURT:  Sust ai ned.

Rephr ase.

MR. DUFFY: M fault.
BY MR. DUFFY:
Q Wth the rent -- the termof the | ease provides for $8.3
mllionin rent; and you' re saying that that was discussed,
and he agreed that 25 percent value of the building, the
partnership, the corporation was only worth 200, 000?
A Yes. 8 mllion is the revenue. It includes taxes, real
estate taxes. It includes the cost of the building. And it's
not -- you're not --
Q | see

Did you have your accountant prepare sonething for
M. Rezko to send to hinf
A No, | can prepare that stuff nyself.
Q | see

And you recall now preparing sonething for hin?
A. No. I'mtelling you, the annual rent of this is $812, 000,

of which you take out taxes, of which you take out nortgage,
of which you take out other costs; and the 200,000 is the real
val ue of that 25 percent interest.

Q | see
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MR. DUFFY: Amr | at the breaking point?

THE COURT: Yes.

MR. DUFFY: | amthen.

THE COURT: Cxay.

Ladi es and gentlenmen, we are done for the day. W
are done for the week.

W wi Il pick back up on Monday norning at 9:15. Have
a good weekend.

Renenber, please do not discuss the case with famly
menbers, friends or anong yourselves. Do not watch, |isten or
read any nedi a coverage regarding the case.

Have a great weekend. W wll| see you Monday
nmor ni ng, 9:15, please.

(Jury out.)

THE COURT: M. Ata, you may step down, sir. Please
be back here Monday norning a little after 9:00.

THE W TNESS:. Thanks.

THE COURT: One nore thing, M. Ata.

THE WTNESS: Yes, ma'am

THE COURT: You' ve been passed for cross-exam nation
now. Because you are on cross-exam nation, you may not
di scuss your testinony either directly or indirectly through
your |awer with the government, sir.

THE W TNESS: Thank you

* * * * *
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| certify that the foregoing is a correct transcript fromthe
record of proceedings in the above-entitled matter.

/sl Joseph Ri ckhoff August 21, 2008
Oficial Court Reporter
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THE CLERK: 05 CR 691, USA v. Antoin Rezko. Jury
trial continues.

(Jury in.)

THE COURT: Good norning, |adies and gentl enen.

We are continuing with the cross-exam nation of
M. Ata this norning.

M. Ata, you are still under oath, sir.

THE WTNESS: Yes, ma'am

THE COURT: M. Duffy, you may conti nue.

MR. DUFFY: Thank you, your Honor.

ALl ATA, PLAINTIFF S WTNESS, PREVI OQUSLY SWORN

CROSS- EXAM NATI ON ( Resuned)

BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, when we broke on Friday, we were tal king about
the 59th Street property.

Do you recall that?
A Yes.
Q And the entity that had the lease with the State of
I1linois was called 59th and Ashl and, correct?
A Yes.
Q And the entity to which you transferred your interest to
was called 59th Street, Inc.?
A Yes.
Q And you told us on Friday that the -- a person by the nane

of Kathy Aglikin was a person that you had a busi ness
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relationship with, correct?
A.  Yes.
Q In fact, she was -- it would be fair to say, she was your

bookkeeper ?
A Yes.
Q Al right.

And when you transferred property to her name, she
wasn't the actual owner of the property, was she?
A. No, | just transferred it to her nane.
Q Right.

So, publicly, it would be in the name of your
bookkeeper; isn't that right?
A Yes.
Q But in terns of the actual owner of the asset, you al ways
bel i eved that you owned the asset; isn't that right?
A Yes.
Q Now, after you transferred your interests in the 59th and
Ashl and partnership to the 59th Street -- I'msorry,
corporation, excuse ne, the corporation, the 59th Street
corporation continued to receive rental incone, did it not, in
connection with the state | ease?
A Yes.
Q And that rental inconme, the incone fromthe rental was
reported on a tax return; was it not?

A. Yes.
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Q And that tax return listed, again, Ms. -- M. Aglikin as
t he owner of the conpany; isn't that right?
A.  Yes.
Q And, in fact, do you renenber in 2004, Ms. -- the conpany

that had Ms. Aglikin's name on it received over a hundred
t housand dollars in rental income from59th and Ashl and?
A. | don't remenber, but that's --

Q Al right.

Do you think it was approxi mtely a hundred thousand
dol | ars?

A Yes.
Q Al right.

And this is the entity in which you claimM. Rezko
had an interest in; is that right?
A Yes.

Q Ckay.

O the hundred thousand dollars in rent income that
you received in Ms. Aglikin's nane, you didn't give any of
that inconme to M. Rezko, did you?

A. No, | did not.

Q And of that hundred thousand dollars that went to the 59th
Street property in your bookkeeper's nane, did you report any
of that income on your personal tax return?

A, No.

Q Now, | was asking you, sir, sone questions on Friday about
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what exactly it was that M. Rezko did to help with the state
| ease.

Do you recall those questions |I was asking you?
A Yes.
Q Al right.

And | think you told the jury that you told your
partners or your shareholders or partners in the | ease
property that you were having sonebody help you with the

problem isn't that right?

A Yes.

Q But you didn't tell them any nane, correct?
A. | did not give them any nanes.

Q kay.

So, since you were taking care of the problemon the
| ease, there was no need then for your partners to do anything
in connection with that |ease; is that right?

A Yes.

Q Because you were using M. Rezko to solve the problem
isn't that right?

A Yes.

Q Wwll, isn't it afact, M. Ata, that the fifth -- that
your partner, the corporation, hired a law firmto represent
themwith CM5 in connection with the | ease di spute?

A. | do not recall that.

Q And they hired a law firmand paid the law firm and the
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law firmdealt with OV5, and they resol ved the | ease probl em

isn't that how it got resol ved?

A, No.

Q Do you recall, just as a way of background, this was a

| ease that your -- you and your partners had had with the
State of Illinois; and you had a period of tinme in which you

were going to construct a building, correct?
A True.
Q And, then, once that building was constructed, the
Departnent of Human Services woul d nove in and becone the
tenant, correct?
A Yes.
Q Al right.

And we tal ked on Friday that there was sone delay in
getting the construction done, correct?
A Yes.
Q And when the corporation that you were a shareholder in --
that is, the 59th and Ashland corporation -- when you realized
inearly '03 that there was going to be a delay, your partner
M . Mohaned, contacted the Departnent of Human Services and
said, listen, you ve caused a delay here; we want an extension
on the lease; isn't that right?
A. | do not know what M. Mbhaned did.
Q Ckay.

I f you would | ook at the binder, please, Ata Exhibit
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32.

And if you need sone help finding it, sir, I wll

assi st you.

A. | have it.

Q And if you would look at that letter, sir, just for a
monment. Then | need to ask you a few questions.

(Brief pause.)

BY THE W TNESS:
A Yes, sir.
BY MR DUFFY:
Q Ckay.

Does that now refresh your recollection, M. Ata,
that in March of '03, your co-sharehol der or co-partner,
Faysal Mohanmed, wote a letter to a gentleman at the
Departnent of Human Services and told himthat there were sone
del ays on the property; and, therefore, the conpany, 59th and
Ashl and, was asking for an extension under the |ease for the
construction of the property?

A.  Yeah, that's what the letter states.
Q Ckay.

Now, do you -- as you sit there now, do you recall in
'03 that M. Mhanmed took upon the responsibility of dealing
with the state on this | ease?

A Yes.

Q Al right.
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And he sends a letter to the Departnent of Human
Servi ces and apparently received sone permssion fromthe
Departnment of Human Services to extend the |ease; did he not?
A Yes.

Q Al right.

And, then, as we discussed on Friday -- and it's in
Governnent Exhibit Ata 7. | don't know if we have that up
there. | have to retrieve it. One nonent, sir.

But while Ms. Hamlton is retrieving it, if you
remenber, then the letter cones in May --

MR. DUFFY: Thank you very much.
BY MR DUFFY:
Q The letter conmes in May of 2003 from CMS, the |andl ord,
and basically says -- the OM5 letter says -- that CM5 is the
| andlord for the State of Illinois, right, on all real estate?
A. That's -- is that what the letter states?
Q No, | apologize.
A Yes.
Q W discussed on Friday that you know as a person who's
been involved in several state |eases that a departnent called

Central Managenent Services is like the landlord for the State

of Illinois on all state property; isn't that right?
A Yes.
Q Ckay.

And what happens in May is the corporation, 59th and
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Ashl and, receives a letter fromthe State of Illinois, from
CM5, saying that Departnent of Human Services doesn't have the
authority to extend | eases; that you have to deal with our
departnent because -- isn't that what the letter said?
A. That's what the letter states.
Q Ckay.

And the letter said at that tine we, the State of
II'linois, are going to hold the corporation to the terns of
t he | ease, correct?
A Yes.
Q Now, that was in Muy.

And, by the way, that letter was not sent to you. It
was sent to M. Faysal Mhaned, correct?
A Yes.
Q Because M. Mhanmed is the one who had initiated this
request for the extension, correct?
A Yes.
Q And, then, when the letter cane back, you are aware, are
you not, that the conpany went out and hired a law firmcall ed
Holl and & Knight to deal with CM5 on this extension?

Do you recall that?

| do not recall that specifically.
And if you |look at Ata Exhibit 33, sir.

Ckay.

o > O >

And if you look at that letter, see if that refreshes your
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recol l ection of whether you knew about this [aw firm being
hi red.

(Brief pause.)

BY THE W TNESS:
A Yes, it does.
BY MR DUFFY:

Q kay.

So, as you sit there now, do you renenber in June of
2003, the conpany hired a law firmto represent the conpany in
connection with the | ease extension dispute?

Do you recall that?

A Per this letter, yes.
Q kay.

And, by the way, you know the | awer Francis

Kel dermans at Hol | and & Kni ght ?

A. | do.

Q You have used Hol |l and & Kni ght on other issues; have you
not? Oher matters?

A Yes.

Q Ckay.

And do you recall that attorney Kel dermans then
contacts CMS on behalf of 59th and Ashl and, and he appri ses
them of the problemfor the extension?

Do you recall that?

A. | do not recall that, but | see the letter here.
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Q Ckay.

After you -- once -- once you've |looked at the letter
and you put the letter aside, does that then refresh your
recollection that that was going on in June of '03?

A. It does not, but I -- | see the letter here.
Q Okay. Al right.

Putting aside the letter for a nonent, the reason
t hat your conpany, or the conpany in which you were a
shar ehol der, the reason there was a delay is because you were
building a building for the Departnent of Human Servi ces,
correct?

A Yes.

Q And Human Services had to go through the floor plans and
deci de what -- how they wanted the space designed; isn't that
correct?

A.  That's ny understandi ng.

Q And -- and the state agency, the Departnent of Human
Services, was late in getting the plans to the -- to your
conpany, right?

A.  That's ny understandi ng, yes.

Q And since they were late in getting the specs and the

pl ans, your conpany was late in applying for building permts,
right?

A.  That's ny understandi ng, yes.

Q And once this law firmwas hired and this law firmstarted
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to deal with CVM5 and explained to the State of Illinois the
problemwasn't 59th and Ashl and; the problemwas the state
agency was -- didn't get the plans to the building soon enough

in order to get the building permts, correct?
A Yes.
Q Al right.
So, you hired a law firmto handle the problem and a
nmonth later, you get a letter back -- not you, but M. Mhaned

gets a |letter back; does he not?

A Yes.
Q And if you want to look at the letter, it's -- | think
it's Ata 9.

So, after the lawfirmwites a letter to CM5 and
expl ains the delay is due to the state, CVMb wites a letter
back and says, fine, you get your extension; isn't that right?
A Yes.

Q Al right.

And | trust that if the conpany used a law firmto
solve the problem you had to pay the law firmfor their
services, didn't you?

A. | assune we did.

Q So, when you say that your conpany didn't do anything in
connection wth resolving the | ease other than using

M. Rezko, that really wasn't accurate, was it?

A. | don't recall saying that, M. Duffy.
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Q Al right.

And, sir, when you left state governnent in 2005, you
were no | onger concerned, were you, about whether your name
appeared on a | ease?

A No, | was not.
Q Ckay.

And, in fact, once you |left state governnent in '05
you worked out with your partners, at |east on paper, to buy
your interests back in 59th and Ashland; did you not?

A Yes.

Q Because now you weren't concerned about your name being on
the |l ease, right?

A. That's true.

Q And when you bought the interest back in 2005, M. Rezko
was not involved in that transaction; was he, sir?

A. No, he was not.

Q Now, | want to ask you about this conpany -- is it called
Jeni n?
A.  Yes.

Q Al right.
Now, Jeninis a -- is it fair to describe it as a
smal | distributor?
A Yes.
Q And this was a conpany that was forned sonetine in the

early '90s?
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A No. | believe the conpany was forned in the --

2000.
Q kay.

You nean the conpany Jeni n?

Q D dJenin -- there was a previous conpany call ed Jaffa,

A. Yes.
correct?
A. Yes.

Q And Jaffa and Jenin basically do the sane things,

t hey?
A Yes.

Q Al right.

So, it was -- so, when did Jaffa start?

A In the early '90s.
Q Al right.

And Jaffa was in the sanme business,

candy; is that correct?
Yeah. Food products, yes.
|"msorry. Food products?

Yes.

In the early ' 90s.

And when it started, sir, you were an investor in the

conpany?

A. | helped the people that started the business.

di stributing

A
Q
A
Q And when in 1990 did Jaffa start?
A
Q

316

in early

didn't

| oaned
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t hem sone noney.
Q Ckay.

And who were the people that started the business?
A.  Three individuals. A gentlenman by the nane of Faysal
Hammoudah and anot her gentl eman by the name of Ike -- | don't
recall Ike's |ast nane.
Q Al right.

Was this gentl enman Faysal, the sane Faysal that

you're --
A.  No.
Q ~--involved in real estate with?
A.  No.
Q A different gentleman?
A Yes.
Q Al right.
Were any of these gentlenen relatives of yours?
A.  No.
Q And did you say you invested sone -- you lent them sone
noney?
A Yes.

Q Al right.

And when the business started, were you an owner of
t he busi ness?
A, No.

Q \Were you an officer of the conpany?
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A, No.
Q And where was the conpany | ocated when it started?
A. | believe in Justice, Illinois, when it started.
Q Al right.
And as | understand it, this was a very -- probably

what |1'd describe as a small distribution conpany?
A Yes.
Q And the conmpany woul d buy candy and food products, and
t hen the conpany had drivers who woul d take these products and
deliver themto certain grocers; is that right?
A Yes.
Q Al right.
And for the nost part, it was a cash business; is

that correct?

A.  Yes.
Q And by cash business, | nean the drivers would go deliver
the products to grocery -- little small grocers; the grocers

woul d usually pay cash for the product, right?

A Yes.

Q And the product -- then the cash would cone back -- the
drivers would bring the cash back to the conpany, right?

A Yes.

Q And when it was the Jaffa conpany, were you invol ved at
all in any way in the operation of that conpany?

A | -- ny involvenment was very limted. | helped themearly
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on get started.
Q I'msorry. You did --
A. | helped the conpany get started, |oaning -- |oaning them

nmoney when they started the business.
Q Now, were you actually involved in handling any of the
cash of the conpany in the '90s?
A, No.
Q So, you didn't handle the cash deposits?
A, No.
Q Al right.
And at sone point in tinme, did you becone an owner of
the Jaffa conpany?
A. Do not recall being an owner of the Jaffa Candy.
Q At sone point in tinme, do you recall becom ng an officer
of the Jaffa conpany?
A. Do not recall being an officer of Jaffa.
Q Al right.
In the late '90s, |ike 1999 or 2000, do you know what
t he conpany was worth?
A, No.
Q The val ue of the conpany?
A. No, | don't.
Q Now, in 1999, sir, and in 2000, you had a relationship
with a bank called Marquette Bank; did you not?

A. Yes.
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Q And in the late '90s, you had a -- you had, what, a
checki ng account with the bank; is that right?
A. | probably did, yes.
Q Al right.
You had a nunber of different financial

relationships --

A Yes.

Q =-- with them did you not?
A Yes.

Q You had | oans fromthenf
A Yes.

Q Ckay.

And you recall you had given thema financi al
statenent; is that correct?
A Yes.
Q Do you recall telling the Marquette Bank in 1999 that you
were the hundred percent owner of Jaffa Candy Conpany?
A Yes.
Q So, was the statenent you nmade to the bank, was that not
true?
A. That's not true.
Q It was fal se?
A Yes.
Q And when you submtted that financial statenent to the

bank, did you know it was false at the tine?
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A Yes.

Q And is your reason for telling the bank that you owned a
hundred percent of Jaffa in '99 was to suggest to themthat
your assets were |larger than they were?

A. | don't recall the reason at that tine.

Q But you do recall submtting a financial statenent to the
Marquette Bank in 1999 telling themthat you were the hundred
percent owner of Jaffa, right?

A Yes.

Q And you recall saying it had a val ue of $300, 000?

A.  That's about what it was.

Q And at the tine you submtted this false statenent to the
bank, did you know it was a violation of law to submt false

information to a bank?

A Yes.
Q And know ng that, you still submtted it?
A Yes.

Q D dyou ever tell the IRS, sir, in the 1990s that you were
t he owner of this conpany?

A.  No.

Q Did you ever report any inconme in the 1990s from Jaffa on
any tax return?

A. | never received any incone.

Q D d you ever take any cash out of the business in the

'90s?
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A, No.

Q Now, at sone point in tine, the nanme of the conpany
changes to Jenin; is that right?

Yes.

And when was the change made, do you know?

| believe in 2002.

And | take it, Jenin was a corporation?

Yes.

o >» O > O >

And when Jenin was incorporated, were you involved in the
conpany at that tine?
A Yes.
Q And what was your involvenent in Jenin?
A. | assisted ny brother-in-law, who was having health
I ssues.
Q Al right.

And what was his nane?
A. Hammoudah, Ha-m mo-u-d-a-h
Q Al right.

Vell, wasn't there a gentleman by the nane of Ray
Musl ah who was runni ng the conpany in 20027
A. | don't believe so.
Q Ckay.

Was he running it in 2001 or 20007?

Yes.

Q Al right.
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Who was the -- on paper, who was the owner of Jenin?
My brother-in-|aw
Ckay.

And were you an officer or director of the conpany?

| believe | was.

Ckay.
And what was your position?
Presi dent.
Al right.
And in the year 2001 and 2002, were you taking cash
of Jenin?
No.
And for what period of time did M. -- is it pronounced
ah?
Yes.

What period of tinme did he run Jenin?
He did not run Jenin.
Al right.
Was the |l ease in his nane?
Do not recall
Al right.

And in 2002, sir, were your -- was your -- were you

on the bank account for Jenin?

A

Q

In late 2002, yes.
Ckay.
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So, you were witing the checks for Jenin, correct?
A Yes.
Q And in 2002, were you actually working in Jenin handling
t he cash?
A. | handl ed sone cash, yeah.
Q Al right.

And by handling the cash, | nean, you were in the
of fice when the drivers cane in at the end of the day, and
t hey woul d have cash to give to you; is that right?
A Yes.
Q And you were nmaking the cash deposits for the conpany;
were you not ?
A. | made sone cash deposits, yes, | did.
Q After you left Nalco, how nmuch tinme were you spending in
Jeni n?
A.  Maybe 10 -- 10 hours a week, 15 hours a week.
Q And | think you testified earlier that when you were
interviewed by the governnent in Decenber 'O05, you denied, did
you not, that you were a signator on the bank account?
A Yes.
Q And that wasn't true, was it?
A Yes.
Q Is it fair to say what you were doing is you were trying
to hide your involvenent in this conpany; is that correct?

A. No, that's not true.
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Q You nmade a false statenent to the governnent about your
i nvol venent in Jenin, right?
A. As far as being a signer, yes.
Q Ckay.

Now, are you famliar with a conpany call ed Deeb,
D e-e-b, Managenent ?
A Yes.
Q And what is Deeb Managenent ?
A. That's the conpany that ran the Jaffa Candy Conpany.
Q And does that happen to be -- is Deeb your m ddl e nane?
A. That's ny father's nane.
Q Your father's nane.

Your mddle initial is D, is that correct?
A.  Uh- huh.
Q Does it stand for -- do you have your father's nanme, Deeb?
A Yes.
Q kay.

So, was Deeb Managenent your conpany?
A, No.
Q Wio owned Deeb Managenent ?
A. M nephew.
Q \Which nephew?
A. Ray Musl ah.
Q Ckay.

And he was the one running Jenin D stributors,
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correct?
A.  No, he was running Deeb Managenent.
Q | see
And was Deeb Managenent running the candy conpany?
Yes.
Q Al right.
And at sone point in time, your nephew |l eft the
conpany, correct?
A Yes.
Q And when he left, the lease for the facilities where the
conpany was | ocated had to be transferred; did it not?
A Yes.
Q And you were involved in transferring that |ease over
correct?
A Yes.
Q \Who did you transfer it to?
A.  Probably ny nane.
Q Al right.
And you transferred the | ease over to -- to Jenin;
did you not?
A. Do not recall who we transferred it to.
Q Al right.
And not only did you transfer it over, you al so
personal |y guaranteed the | ease; did you not?

A. Yes.
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Q Andisn't it a fact that, sir, you are the actual owner
this conpany; you just had the conpany in sonebody else's
nane?

A.  That's not true.

Q Wwell, if you |l ook at Defendant's Exhibit Ata 20 in the
bi nder, sir.

And now -- and does that refresh your recollection,

327

of

sir, that in Cctober of 1993, you had the | ease changed from

Deeb Managenent over to Jenin Distributors?

A. Yes.

Q And on paper, who was the owner of Jenin Distributors in

2003, M. Ata?
A. | believe it was ny brother-in-Iaw

Q Al right.

But your brother-in-law, in 2003, was not operating

t he conpany, was he?

A. That's true.

Q You were operating the conpany, weren't you?

A | was there for 10 to 15 hours a week, yes.

Q And when the | ease gets transferred over, you sign the
| ease as the secretary of the Jenin conpany, correct?

A Yes.

Q The corporate secretary.

And, then, you al so personally guaranteed the | ease;

did you not?
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A.  Yes.
Q And by personally guaranteeing the | ease, you were at
financial risk for the | ease of this business, correct?

A. Yes.

328

Q And would I be correct in saying that the | argest expense

t he conpany had was probably the | ease, the rent?
A I'mnot sure if it was.
Q Al right.

And how long -- starting in 2003, how |l ong did you

continue, sir, to be the guarantor of the |ease for the Jenin

di stribution conpany?

A. | do not recall how long |I stayed on.

Q As you sit here today, does Jenin still operate?

A. | believe they are.

Q Are you still involved in the conpany?

A.  No.

Q Are you still listed as the guarantor on the | ease?

A I'mnot sure if | am

Q Now, you told the jury that in 2003 and 2004, you took
cash out of Jenin; is that right?

A Yes.

Q Are those the -- is that -- are those the only tw years

you t ook cash out?

A | believe that's the only two years | took cash out.

Q In other words, is it your testinony that the only tine in
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t hese years that you took cash out of Jenin is when you

gave cash to M. Rezko?

A
Q
A

Q

Yes.
No ot her occasi on?
No.

And you woul d agree with nme, sir, that Jenin was a

busi ness that was barely breaking even; is that a fair

st at ement ?

A

Q

Yes, it -- yes.
Al right.

It just turned out every year that the receipts just

barely equall ed the expenses, right?

A

Q

its

A

| don't know what you nean.

Well, if you total up all the incone froma conpany --

Uh- huh.

-- all the receipts and you subtract all the expenses, you
up with sonething called net incone, right?

Yes.

And at Jenin, Jenin's incone every year al npbst equalled
expenses; did it not?

| do not recall what it -- it showed sone profit at sone

years, but | don't recall what it was.

Q
A

Q

And showed | osses ot her years, right?
Yes.

And as we tal ked about earlier, what Jenin reported for
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receipts was only the noney that went into the bank account,

correct?
A. | believe that's the case.
Q Right.

So, if all this cash that conmes in doesn't get put in
t he bank account, it doesn't get -- it doesn't go to the
accountant and it doesn't get put on the tax return, right?

A If it gets deposited, it shows up as sal es.

But if the cash is kept, say, by you and not
deposited in the bank, that cash doesn't nake it to the tax
return, does it?

A. Not if the cash is a return of a |oan.
Q Well, put aside the loan for a monment. |'mjust talking
about the accounting for tax purposes.

| think you agreed with ne that the cash cones in and
the cash gets deposited in the bank, right?

A Yes.

Q The bank statenents are taken and they're given to the
accountant, right?

A Yes.

Q The accountant totals up the deposits, and that's the
nunmber that goes on the tax return for Jenin, correct?

A | believe that's the way it's done.

Q Ckay.
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So, if you take the cash out personally and that cash
doesn't go into the bank account, then it doesn't go to the
accountant and it doesn't go on the tax return, does it?

A. But, again, if it's inreturn of a loan, then it doesn't
matter.
Q I'"Il get to the loan in a second

But you would agree with ne, then, sir, that if the
cash doesn't go in the bank account, it doesn't get to the tax
return, right?

A. Again, | answered, if it's a repaynent of a loan, then it
doesn't matter.

Q And was that your opinion, sir, or did sonebody give you
t hat opi ni on?

A It's what nakes sense.

Q Al right.

Now, you testified on direct examnation that there
were occasions you had to put noney into the business; isn't
that right?

A Yes.

Q And the reason you had to put noney into the business is
because the business didn't have noney to pay its suppliers,
right?

A. O it needed sone cash infusion at tines.

Q Right.

And when you put that noney in, what was it called?
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A | just put it in there as a |oan

Q And were there any docunents created that showed -- that
woul d evi dence this | oan between you and the conpany?

A.  No.

Q And there were occasions, sir, when you had to repay
yoursel f for the noney that you put in; isn't that right?

A Yes.

Q And there were occasions, were there not, sir, that the
way you repaid yourself was not in cash, but by taking checks
that custoners of Jenin had nade payable to Jenin; isn't that
right?

A. That's true.

Q So, not only are you taking cash, but you' ve got custoners
who were paying their bills with checks payable to Jenin,
right?

A Yes.

Q And you woul d take those checks, payable to Jenin, not
deposit themin the Jenin account, but take them and put them
in your own personal account; isn't that right?

A Yes.

Q And the checks that are payable to Jenin, sir, that's

i ncome of the Jenin corporation; is it not?

A. Again, sir, if it's a repaynent of a loan, then it doesn't
matter.

Q Wwll, sir, if you' re taking checks that should go to Jenin
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and they don't get put in the Jenin bank account, they don't
get put on the Jenin tax return; do they, sir?

A, Sir, ny understanding is still the sanme. \Wether it's
cash or a check, if it's a repaynent of a loan, it's -- it's
not a taxable incone.

Q Wll, sir, would you agree with ne that a corporation is a
separate taxable entity from an indivi dual ?

A Yes.

Q And that there's different tax treatnments with -- from
corporations than there is fromindividuals; isn't that right?
A Yes.

Q And that an itemmay be inconme to a conpany, and the
conpany has to reflect that inconme; isn't that right?

A Yes.

Q And then after it reflects its incone, then maybe it has
to repay | oans or debts; isn't that right?

A Yes.

Q But shouldn't the conpany recognize the incone it receives
fromthe sale of its product?

A. Again, | viewed those as repaynent of loans, sir. | don't
know how to answer your question any other way.

Q Oher than yourself, who authorized you to take checks
payable to Jenin and put themin your personal bank account?
A, Just nyself.

Q D d you ask the accountant --
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MR. DUFFY: Wthdraw that.
BY MR. DUFFY:
Q D dyoutell the accountant, M. Mussa, that you were
taki ng the checks of the conpany and putting themin your
per sonal bank account?
A, No.
Q You didn't want to tell him did you, sir?
A It wasn't an issue. As | stated to you, | was taking that
back as a repaynent of ny | oan.
Q Now --
MR. DUFFY: May | have just a nonent?
(Brief pause.)
BY MR DUFFY:
Q M. Ata, | will show you -- ask you to | ook at --
MR. DUFFY: 1'll wthdraw, your Honor. One second.

(Brief pause.)
BY MR. DUFFY:
Q Do you recall, sir, in June of '04, taking a check that
was payable to Jenin froma Jenin custoner in the anount of
$125, 000?
A.  Yes, | do.
Q And the custoner was Nader Wl esale G ocers, right?
A Yes.
Q And you took that $125,000 check and did not put it in the

conpany account, but you put it in your personal account;
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isn't that right?

A Yes.

Q And on the back of the check, you wote Jenin Distributors
for the endorsenent, right?

A Yes.

Q M. Ata, I'll show you what's been marked as Gover nnent
Exhibit Ata 21. Wuld you |l ook at that, please.

|"msorry. | apologize. |It's Defense Exhibit Ata
21, not Governnent Exhibit.

But you have the check there, the tab, sir?

A. | have it.

MR. DUFFY: Al right. Your Honor, we have a
certificate fromthis -- a 902(11) certificate from Nader
Whol esal ers.

THE COURT: Is there any objection?

M5. HAM LTON:  No, your Honor.

THE COURT: It is admtted.

(Defense Exhibit No. 21 received in evidence.)

THE COURT: You may publish it if you would Iike.

MR. DUFFY: Thank you, your Honor.

THE COURT: Are you admtting this as Governnent
Exhibit Ata 217

MR. DUFFY: | amnot. | apol ogize, Judge.

THE COURT: Cxay.

VR. DUFFY: It is not Governnment Exhibit 21.
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THE COURT: Cxay.
MR. DUFFY: It is Defense Exhibit Ata 21.
THE COURT: Thank you.
BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, do you have the check in front of you?
A. | do.
Q Now, in 2004, sir, you were famliar with the conpany --
is it pronounced Nader or Nader?
Nader .
Q Ckay.

You were famliar with a conpany call ed Nader

Whol esal ers, right?

A Yes.

Q And, then, you knew the owner of the conpany; did you not?
A Yes.

Q M. Mhaned Ali, correct, Mke Ai?

A Yes.

Q And Nader Wiol esal er was a custoner of Jenin, correct?

A Yes.

Q They bought candy fromJenin; and in '04, they bought
cigarettes fromJdenin, right?

A Yes.

Q And when Jenin would sell products to them Jenin would
send them an invoice, correct?

A. Yes.
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Q And in June of '04, this check, although it's hard to see
the nunbers there, but, M. Ata, can you see fromthe check
that you have in front of you, it was for $125, 000?
A Yes.
Q And what's the conplete amount? Do you have the conplete
amount ?

s it $125,057?
A Yes.
Q And, then, if we |look at the back of this check, which
have right here, sonebody has witten Jenin D stribution.

Do you see that as an endorsenent on the back of the

check?

A Yes.

Q Is that your witing, M. Ata?
A | believe it is, yes.

Q Al right.

And this was one of these occasions where you took
nmoney out of Jenin Distribution for your own personal use; is
that right?

Repaynent of ny | oans.

And where is the evidence of the loan, sir?

Checks that |'ve provided.

And you have provided checks totalling 125,000 to Jenin?

No, | provided checks totalling a lot nore than that.

o > O > O >

| see.
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But this check was never deposited into the books and
records of Jenin, was it?
A. No, it was not.
Q And in the year 2004, the year that you took this 125,000
and put it in your personal account, you did not report any
i ncone on your personal tax return fromJenin, did you?
A. It was not incone.
Q Now, Jenin Distributors, in 2003 to 2004, was using the
Fifth Third Bank as their bank account; is that correct?
A Yes.
Q And what was the | ocation, the address, of the Jenin

Distributors' office in 2003 and ' 04?

A. | believe in Bedford Park.

Q And what was the street address, do you recall?

A. No. On 65th Street.

Q And it was 5235 West 65th Street; was it not, sir?

A Yes.

Q And the first -- Fifth Third Bank had a branch about two

bl ocks away, correct?

A Yes.

Q And you would, on a reqgular basis, take the cash that you
were depositing to the Fifth Third Bank; were you not?

A.  |1've made sone deposits for the conpany, yes.

Q Ckay.

When you say sone, what do you nean by sone?
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A.  There were other people that nmade deposits, but | --

Q Wll, other than yourself, sir, who had access to the

saf e?

A.  There's another gentlenman there, by the nane of Noubani,
who had access to the safe.

Q Anyone el se?

A. | believe that's all we had.

Q And when you nade these cash deposits, sir, you nmade them
on a regular basis; did you not?

A Yes.

Q And sone of these cash deposits were bel ow 10,000; is that
right?

A Yes.

Q Sone were above 10, 0007

A Yes.

Q Did you nmake any effort to try to make sure that the
deposits were bel ow 10, 000?

A.  Absolutely not.

Q Because you knew that if the deposit was for 10,000 or
nore, then a formwuld be filled out, sent to the governnent,;
is that right?

A 1 did not -- | didn't know there was a formto be filled
out, but that was not an issue.

Q Ckay.

In 2003 and 2000- -- at any tinme, sir, did you want
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the IRS to know of your involvenent in the Jenin conpany?
A. It was not an issue.
Q Now, in 2002 -- excuse ne, 2003, did you have an ownership
interest in Jenin D stributors?
A.  The business was in ny brother's -- brother-in-law s nane.
It was al ways | ooked at as his name -- as his business.
Q Al right.

And | understand -- and, sir, you would agree with ne
t hat through the course of your cross-exani nation, we have
di scussed several entities that you own, although you put them
i n sonebody else's nane; isn't that right?
A Yes.
Q So, ny question is: Al though your brother-in-law nmay be
listed as the owner of Jenin in 2003, were you actually the
owner in 20037
A. No. 1've always | ooked at it as his business.
Q Al right.

And when -- when did he buy the business, sir?

In 2002.
And who did he buy it fronf
He took over the Jaffa operation
Vell, did he actually pay anybody noney for the business?

No. The business owed a | ot of noney. He just assuned --

s >0 » 0 »

-- we assuned the -- the loans in place.

Q And in 2003 and 2004, did you ever tell anyone that you
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were the owner of Jenin?
A. | don't recall
Q D d you ever tell enployees that you were the owner of the
conpany?
A. Do not recall telling anybody specifically that | was the
owner .
Q Al right.

Did you ever have discussions with anybody in 2003
and 2004 about selling Jenin?
A Yes.
Q And did you have discussions with sonebody about selling
t he busi ness on nore than one occasi on?
A.  Probably, yes
Q And the people that were interested in buying the conpany
were having the discussions with you; were they not?
A. Yes, because ny brother-in-law was not available. He was
si ck.
Q And in these discussions when you were tal king about
selling the business, did you represent to the prospective
buyer that it was your business?
A. | probably did, on behalf of ny brother-in-Iaw.
Q Wll, when you told themit was your business -- when you
told the prospective buyer in 2003 or 2004 that it was your
busi ness, were you being truthful with that prospective buyer?

A | believe at that tine | had the -- | had the authority to
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negoti ate a sale of that business.
Q Al right.

But I"'m-- |I'"mputting aside your brother-in-Ilaw for
t he purposes now.
A Yes.
Q I'mnot suggesting that you' re saying that your
brother-in-law owns it. |[|'m asking you, did you represent to

peopl e that you, M. Ata, was the owner of the conpany in 2003

and 2000- --
A. | don't recall what | represented to them sir.
Q Al right.

Goi ng back to the Nader distributors.
A Yes.
Q Do you recall having conversations with Mke Ali, the
owner of Nader distributors about Nader buying the conpany,
sir?
A.  Yes, | do.
Q And do you recall having neetings wwth M. Ali and when
the two of you negotiated a sales price for the business?
A. | renenber a neeting where we tal ked about a sale price,
yes.
Q And do you recall the price that you quoted himfor the
sal e of the business?
A. | do not.

Q Does the anpbunt $270, 000 sound right?
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A.  Sounds right.
Q Ckay.
And do you recall in that neeting that you told
M. Nader that it was your conpany, you owned it, and you were
willing to sell it for $270, 0007
A. | do not recall telling himexactly that.
Q kay.
When you say exactly that, you do agree having a
conversation with M. Nader negotiating the sale of the
busi ness, correct?
A. | do.
Q Al right.
And you acknow edge that you nmay have told M. Nader
that you owned the business, correct?
A. No, | do not recall what | told himas far as the
ownership i s concerned.
Q D dyou ever tell the Internal Revenue Service, sir, that
you owned the busi ness?
A. Do not recall telling the IRS.
Q Al right.
Did you ever put any inconme on your tax return for
the IRS fromJenin Distribution?
A, No.
Q Now, at Jenin Distribution, you would pay enpl oyees; woul d

you not ?
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A. Jenin did pay enpl oyees, yes.

Q Yeah, but you specifically, sir, would pay enpl oyees on
occasi on; would you not?

A.  On occasions, yes, | would.

Q Right.

The drivers that Jenin enployed had to be paid; did

t hey not?

A Yes.

Q And there were occasi ons when you were the one who
actually gave the noney to the drivers; isn't that right?
A. | mght have had --

Q Pardon ne?

A. | do not recall specifically paying them

Q WwWell, you recall, do you not, that the drivers received
sonme of their pay in cash and sone of their pay by check?
A Yes.

Q And the part that they were paid in check ended up on a
payroll tax return reported to the IRS, correct?

A. | believe that was the case, yes.

Q Right.

And the anount that the enpl oyees were paid in cash
never got put on a payroll tax return and never got reported
tothe IRS, didit?

A. | do not know how it was treated.

Q Al right.
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VWl l, you do know, sir, that when you pay soneone by
a check, a check is created; is that correct?
A Yes.

Q And, then, you had a payroll account for Jenin; did you

not ?
A Yes.
Q Ckay.
You were signing checks, weren't you?
Yes.

Q Al right.

And the checks fromthe payroll were given to the
accountant so he could prepare the payroll tax return, right?
A. | believe so, yes.

Q Al right.

And you woul d agree with me that if you're paying
half the salary in cash, the cash is not -- is not ending up
on the payroll tax return; is it, sir?

A. | believe that's the case.
Q Al right.

And the reason that you would play -- pay enpl oyees
in cash was so the enpl oyees wouldn't have to report the cash
as incone on their personal tax returns; isn't that right?

A Yes.
Q So, by paying these enpl oyees in cash, you knew, sir, did

you not, that the payroll tax returns being filed on behalf of
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Jenin were fal se?
A. | do not recall specifically how nuch was paid in cash and
how much was paid i n checks.
Q And as far as you recall, each of the drivers were paid

sonme cash and sonme check; isn't that right?

A Yes.

Q And, then, the drivers who were paid in cash, did you
think those drivers were going to take that cash and report it
on their individual tax returns?

A. That's what | thought.

Q You thought that?
A Yes.
Q Al right.
Did you issue what's called a 1099 to the drivers?
A. | do not recall

Q And | amcorrect, M. Ata, am| not, that your plea
agreenent does not contain any charges agai nst you for
anything in connection with the Jenin conpany, does it?

A. That's true.

Q And you have no obligation, sir, in your plea agreenent to
sit dowmm with the IRS and pay any noney to the IRS in
connection with the Jenin conpany, do you?

A.  No.

Q Now, sir, I'mchanging the topics here for a nonent. You

told the jury when you net M. Rezko, and | just have a couple
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Is it fair to say, M. Ata, that your relationship

with M. Rezko was a business rel ationship?

A Yes.

Q Your famlies did not socialize, did they?
A W did.

Q Has Ms. Rezko ever been to your hone, sir?
A. | do not renenber.

Q And the only tinme you were at M. Rezko's hone was for,
like, a political function; isn't that correct?

A. O a social function.

Q And a function of which there was a | arge gathering of
people; isn't that right?

A Yes.

Q You were never invited to M. Rezko's hone, say, for a

347

famly birthday or wedding or sonething of that nature; were

you, sir?
A | was.
Q And what event was that, sir?
A | think it was a birthday party.
Q And what year was that?
A. Either '03 or 'O04.
Q Al right.
Have you ever been out to dinner wwth M. Rezko?

A. Yes.
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Q And have you been out to lunch with M. Rezko?
A Yes.
Q Tell nme where you' ve been to dinner with him sir.
On several occasions. | was with himat dinner at a
restaurant at Rosewood -- in Rosewood -- Rosewood restaurant.
| was with himat dinner -- at lunch several tinmes around his

of fice and several occasions where we had lunch with --

Q And I'mtalking, sir, just a dinner where it was either
you and M. Rezko at a dinner, not some big political function
where you both were at, just a dinner wwth the two of you.

A.  Yes. Wen we worked out the Kinball/Addi son deal, we were
t oget her at di nner by oursel ves.

Q Al right.

And, sir, where would | find a record of that?

A.  Why do you need to find a record of that? I'mtelling
you. You asked ne a question. | answered you.
Q | under st and.

And ny question, sir, is: Wuld you have any record
of that dinner?
A. | just told you that when we did the deal for Kinball and
Addi son, it was at Rosewood at dinner.
Q Now, sir, you told the jury that in connection with the
$200, 000 and the 59th Street |ease, that that was an anmount of
nmoney that you were giving to M. Rezko; is that right?

A. | said that was his share of that | ease.
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Q Right.
And you actually never gave him $200,000 in --
A, No.
Q 200 --
But you said that he owed you -- he and/or his
busi nesses owed you noney, did they not, in 2003?
A Yes.
Q And you said to him according to your testinony, that he
coul d take the 200,000 and reduce the anmount that he owed you;
is that right?
A. Plus the cash that | gave him
Q Right.
An, then, as far as the cash, you testified that
M. Rezko and/or his businesses owed you noney; and that at
some point intinme, the two of you would settle up and you'd
settle up the cash then, right?
A Yes.
Q Now, in 2007, M. Ata, you, in fact, reached a settlenent
with M. Rezko; did you not?
A Yes, | did.
Q And, in fact, this settlenent was reached i n Novenber
2007, correct?
A Yes.
Q And starting sonetine in the summer of 2007, you and your

| awyer sat down with | awers on behalf of M. Rezko to figure
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out all the nonies that were owed between each other; isn't
that correct?
A.  No.
Q Al right.
You were represented by a | awer by the nane of

M. Marty Schwartz; is that right?

Yes.
Q And do you recall that you and M. Schwartz had a neeting
at the firmof Freeborn & Peters, the law firmof Freeborn &
Peters?
A Yes.
Q And do you recall, sir, that you net with a | awer by the
nane of M. Smth, Brian Smth?
A Yes.
Q And the purpose of that neeting was to start the process
of reaching a settlenment between you and M. Rezko for all the

anounts that were owed; isn't that right?

A.  No.

Q kay.

A It was not to start. It was to finish.
Q Ckay. Excuse ne.

But there was a process that took several nonths
before settlenent agreenents were reached; is that correct?
A.  No, no.

Q D dthere cone a point intinme, sir, when you actually
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executed a settl enent agreenent?
A Yes.
Q And when you executed that settlenent agreenent, you al so,
as part of that settlenent agreenent, gave M. Rezko and his
conpanies what's called a release; did you not?
A. | believe that was in the agreenent, yes.
Q Al right.

|f you want, M. Ata, you can look at the -- in the
bi nder, Defense Exhibit Ata 34.
A Yes.
Q And do you recognize the -- well, it's a cover letter; and
then the cover letter includes a bunch of docunents. But I
woul d ask you to | ook at the front page, which is a letter to
your |awer. And, then, |ook at the docunents behind there
and see if you recognize themas the -- as the docunents
relating to the settlenent agreenent that you reached with
M. Rezko in Novenber of 'O07.
A. | do.

MR. DUFFY: Your Honor, I'mgoing to offer Defense
Exhi bit Ata 34.

THE COURT: Is there any objection?

MS. HAM LTON:  Judge, | woul d object on rel evance,
first of all.

THE COURT: M. Duffy?

M5. HAM LTON: And it's hearsay.
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MR. DUFFY: Al right. I'Il -- 1"lIl ask a few nore
guesti ons, Judge.
THE COURT: Cxay.
BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, if you would turnto -- if we start with the
cover letter and just turn back, sir, about eight pages til
you find a letter that's addressed to you.
And | think it's actually 12 pages, sir.
Yes, | see it.
Q kay.
Do you see a letter that's addressed to you?
A Yes.
Q And if you ook on the | ast page of that letter, see if
you see your signature.
A. | do.
Q Al right.
Now, as you sit here now, do you recall in Novenber

of '07 signing a settlenent agreenent with M. Rezko?
A Yes.
Q And this settlenment was negotiated -- you had a | awyer
representing you; did you not?
A | had a lawer with ne.
Q Ckay.
And did the |awer -- did the |awer represent you in

connection wth the settlenent process?
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A.  There was no process, M. --
Q Al right.

And in these settlenent discussions, you did not

speak wwth M. Rezko, did you?

A. No, | did not.

Q There was a | awer representing him correct?
A Yes.

Q Al right.

And were you the only one from your side who had
conversations with the lawer or did your |awer also have
conversations wwth M. Smth, M. Rezko's |awer?
A. There was no conversation. M. Smth said here it is,
take it or leave it. W' re not here to negotiate. W' re not
here to nmake any representation. You' ve got few days. Take
it or leave it. Good-bye.
Q Al right.
A.  That was the whol e process.
Q Ckay.

And you -- and you took it; is that correct? You

accepted it?

A. | had no choice.
Q | under st and.

But in the process -- and we'll get there in a
moment, sir. In the process of trying to find out what each

side -- what was owed, what M. Rezko owed you --
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A Yes.
Q -- there was -- you and your |awer provided information
to M. Rezko's lawer; did you not?
A. | believe we did, yes.
Q kay.

| nmean, there had to be a dollar anmount that was
arrived at at what you clained you were owed by M. Rezko.

Do you recall that?
A Yes.
Q And the dollar -- and the way you arrived at it is you
calculated all the |l oans that you had nade either to M. Rezko
or his conpanies; isn't that right?
A Yes.
Q And, then, sonebody did an interest calculation as the
anount of interest on the loan that had not yet been paid;
isn't that correct?
A Yes.
Q And, then, there were subtractions taken off of that for
the interest that you had been paid over the course of the
years, correct?
A Yes.
Q And wthout getting into all the adjustnents, there were
ot her adjustnents; and you finally arrived at a doll ar anount
that you claim M. Rezko owed you; isn't that right?

A. Yes.
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Q Al right.

And pursuant -- and, then, M. Rezko's |awer
reviewed the docunents that your |lawers sent to him didn't
he?

A. | believe he did. | wasn't there, but | believe --

Q And at the end of the day, there was a dollar anpbunt that
they arrived at where they agreed M. Rezko owed you certain
anounts of noney, correct?

A Yes.

Q And, then, when the parties reached to a dollar anount,
there was a settlenent agreenent that was reached, correct?
A Yes.

Q Al right.

And the settl enent agreenent basically said that the
both -- both sides agreed that any and all obligations between
each other had been satisfied by the settl enent agreenent,
correct?

A Yes.
Q Al right.

Now, in this process, M. Ata, did you present,

t hrough your |awyer to M. Rezko's lawer, this claimthat you
gave him 125,000 in cash?

A. No, | did not.

Q Inthis settlenent process, sir, did you take a

subtraction fromwhat M. Rezko owed you for the $200, 000 t hat
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you claimhe received as far as the 59th Street |ease?
A | did not.
Q And, M. Ata, if I may show you, sir -- go two nore pages
and I'Il ask you if you see the settlenent agreenent.

Do you see the docunent titled Settlenment Agreenent
and Assignnment of Cass B Units?

Do you see that, sir?
A | seeit.
Q And do you see it's a two- -- three-page docunent, and do
you recogni ze your signature on the back page?
A.  Yes, | do.
Q Al right.

And did you, in fact, sir, sign that settl enent
agreenment on or about Novenber 30th, 20077
A Yes, | did.
Q And that settlenent agreenent that you signed with
M. Rezko was the settlenent agreenent that | have just been
di scussing with you; is that right?
A Yes.

MR. DUFFY: Your Honor, | will offer just the
settl ement agreenent.

THE COURT: Any objection?

M5. HAM LTON: Judge, it's still hearsay.

THE COURT: \What about the hearsay argunent?

MR. DUFFY: Well, your Honor, | will --
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THE COURT: Do you have a certificate?

MR. DUFFY: | don't have a certificate for this. |
have a docunent signed by the def- -- by the witness. 'l
ask hima few nore questions about it.

THE COURT: Cxay.

MR. DUFFY: Al right.
BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, you were involved in a nunber of business
transactions with M. Rezko and M. Rezko's conpanies; is that
correct?
A Yes.
Q And you're a businessnman; are you not?
A Yes.
Q And as part of your dealings as a businessman, in
connection with M. Rezko, the purpose of the settlenent
agreenent was to try to resolve certain business disputes;
isn't that true?
A Yes.
Q Ckay.

And as part of the resolution of the business
di spute, you entered into a settlenment agreenent; isn't that
correct?
A Yes.
Q And at the tinme you entered into a settlenent agreenent,

you reviewed the settl enent agreenent docunent; did you not?
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A I'msure |l read it, yes.
Q Ckay.
You read it and you signed it; did you not?
A M. Duffy, | had no choice. | -- | signed -- we weren't

given an option. W were saying this is it, take it or |eave
it. It's not like | had any say about what went in this
docunent .
Q M question, sir, is, did you sign the docunent?
A1 did.
Q Ckay.

And at the tine that you signed it, sir, you signed
it on or about Novenber 30th, 2007; did you not?

A.  Yes. Because we were told to sign it that afternoon.

Cone Monday, we -- there will be no nore units left. Sign it

or you'll have not hing.

Q But ny question, sir, is that -- you -- it bears the date
of Novenber 30th, 2007. |'m asking you, did you sign it on or

about that day?
A Yes, | did.
Q Ckay.

And as a businessman, M. Ata, | take it that, sir,
you keep records, do you not, in the course of your business?
A | try to, yes.

Q You keep and maintain certain business records, right?

A. Yes.
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Q And you have kept and mai ntained a copy of this settlenent
agreenent; have you not?
A. Yes, | believe | did.
Q kay.
And you've kept it because it was a resol ution of

certain business disputes; was it not?

A Yes.

MR. DUFFY: Your Honor, I'mgoing to reoffer the
exhi bi t.

THE COURT: M. Ham lton?

M5. HAMLTON: That's fine. | nean, it's not a copy
of M. Ata's exhibit, but -- his business record, but --

MR. DUFFY: | apol ogi ze.

THE COURT: No objection?

M5. HAM LTON:  No.

THE COURT: Cxay.

| wll admt Defense Exhibit Ata 34.

(Defense Exhibit No. 34 received in evidence.)

MR. DUFFY: And, your Honor, | wll -- there's only
three -- Ata 34 has several docunents init. The only

docunents that I'"'mgoing to offer is titled Settl enent
Agreenment and Assignnent of Class B Units, and it's a
t hr ee- page docunent.

THE COURT: Ckay. Do you want to call it 34-A or --

MR. DUFFY: 34-A would be fine, Judge.
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THE COURT: It is admtted.

MR. DUFFY: And may | publish?

THE COURT: Yes, you may.
BY MR. DUFFY:
Q M. Ata, you have a copy of the settlenent agreenent in
front of you and now I'mgoing to put it on the screen for the
jury.

(Said exhibit published to the jury.)
BY MR. DUFFY:

Q This says Settlenment Agreenent and Assignnment of C ass B

Units.

Do you see that, sir?
A. | do.
Q kay.

And this assignnment is made as of 30th of Novenber
2007 by and between you and M. Rezko; is that correct?
A Yes.
Q And it says, the next paragraph, \Wereas, the --

MR. DUFFY: Mariah, could we zoomin on the whereas
par agr aph.

(Brief pause.)
BY MR. DUFFY:
Q It says, Wereas, the assignee and Rezko and any ot her
affiliates of Rezko, including but not limted to Dani el

Mahr u.
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M. Mahru was M. Rezko's fornmer partner in Rezmar?
A.  Yeah. And that was added | ast mnute, by the way.

Q Al right.

Roosevel t/ O ark Devel opnent, L.L.C., that was one of
t he devel opnents, correct?

A Yes.

Q Irving Park Devel opnent, that's a separate devel opnent
that you had an investnent in, correct?

A Yes.

Q Al right.

Rezko, together with Mahru and all other affiliates
of Rezko, are referred here collectively as the Rezko parti es,
have heretofore entered into various business arrangenents.
Al'l such business arrangenents are collectively hereafter
referred to as the business transactions.

Do you see that, sir?

A Yes.

Q And under the next line, it says, Wereas, certain

di sputes have heretofore arisen between the Rezko parties and
the assignee in respect to business transactions.

Do you see that?

A Yes.
Q And, then, it says, Wiereas, the parties desire to settle
any and all clains of the assignee -- which is you -- against

Rezko and the Rezko parti es.
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Do you see that, sir?
A.  Yes.
Q Al right.
And, then, if | -- and what you did by this agreenent

was settle any and all clainms; is that correct?
A.  That was ny understandi ng.
Q Al right.

And if we go down to the fourth --

MR. DUFFY: No. 4 item Mariah, where it says
rel ease.

BY MR DUFFY:

Q And, by the way, by this agreenent, M. Rezko did not give
you noney, did he?

A. No. | wsh he did.

Q Al right.

He transferred to you, did he not, ownership interest
and -- and units in an entity that owed an interest in what's
known as the 62 acres; is that correct?

A.  Yeah, that | have no idea what value it is.
Q | under st and.

And it says release. Do you see that?

And under there, you say, For itself, hinself,
herself as applicable and any other persons clainmng by or
t hrough under assi gnee hereby rel ease, discharge, settle any

and all --
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MR. DUFFY: It goes over to the next page, Mariah. |
can't --
BY MR DUFFY:
Q dains, demands, judgnents of any nature whatsoever, both
known and unknown, both absol ute, contingent that the assignee
has ever had or may presently have or hereafter acquire
agai nst the Rezko parties and/or any of their affiliates
arising fromthe beginning of tinme up to and including the
date of this assignnent, including, wthout limtation, al
matters in any way related to the business transacti ons and
their cl ai ns.

Do you see that, sir?

| do.
| read that correctly, didn't [?

Yes, you did.

o > O >

Al right.

And if we go to the last page for the signature --

THE COURT: M. Duffy, if you are going to read
again, could you slow down a little bit.

MR. DUFFY: | -- 1 -- I"msorry. | apologize, sir.

BY MR. DUFFY:
Q And the third page of the docunment contains both your
signature, right, M. Ata?
A Yes, it does.

Q And M. Rezko's signature; is that correct?
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A Yes.

Q And in this settlenent process, you did not -- you did not
present for claimthe $125,000 you clai myou gave to

M. Rezko; did you, sir?

A. No, | did not.

Q Al right.

Ar | correct, M. Ata, that we have no records to
corroborate the cash that you say you took out of Jenin; is
that correct?

A. That is correct.

Q W have no records to corroborate the cash you say you
gave to M. Rezko; is that correct?

A. That's correct.

Q W have no records to corroborate the so-called interests
in the | ease you gave to M. Rezko; is that correct?

A. That's true.

Q W have no records to corroborate these neetings that you
said you had with M. Rezko weekly or biweekly in '04, do we,
sir, fromyou?

A.  Not from ne.

Q And these are all the things that you told the governnent
in April of 2008 when you were negotiating your deal; is that
right?

A. | told them about these neetings before.

Q And | amcorrect, sir, that what -- in terns of all these
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things for which we have no records, what we have is your
word; is that right?

A. I'"'msure there are other evidence, but --
Q Al right.

But we have -- we have your word; is that right, sir?
A Wll, I'm-- ny deal is to tell the truth and -- and --
Q M question, sir, is: In terns of these things you're
telling us --
A Yes.
Q -- where there's no corroboration, what we have is your
word; isn't that right?
A. As far as | know.
Q Right.
A. | don't know what el se you have. | don't know what el se

t he governnment has.
Q Sir, you are a convicted liar; are you not?
A Yes.
Q Thank you.
MR. DUFFY: Not hing further.
THE COURT: Redirect.
M5. HAM LTON:  Your Honor, | need just one nonent.
THE COURT: Sure.
M5. HAM LTON: Thank you.
(Brief pause.)

REDI RECT EXAM NATI ON
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BY M5. HAM LTON

Q Sir, you were just asked questions about the fact that

there are no records of certain transactions with M. Rezko,

right?

A Yes.

Q Is it fair to say that there are no records of the cash

you gave M. Rezko so that there would not be any trace?

A.  Absolutely.

Q And, likewise, with respect to the | ease deal with

M . Rezko, do you consider that an above-board arrangenent

that you had in getting the | ease reinstated?

A.  No.

Q Is that part of the reason that there are no records

showi ng that M. Rezko was invol ved?

A. Absolutely. As you will digintoit, youll find sone

records.

Q And | want to show you what |'ve marked as Ata G oup 1
M5. HAM LTON:  Your Honor, may | approach?
THE COURT: Yes, you may.

BY M5. HAM LTON

Q Sir, I'mgoing to show you Governnent Exhibit Ata G oup
(Docunent tendered.)

BY THE W TNESS:

A Yes.

BY MS. HAM LTON

366

1
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Q Do you recogni ze those docunents?
A. | do.
Q And are those checks that you wote to Jenin over the
years?
A Yes.
Q And are those checks that you produced to both the
governnent and the defense before your testinony?
A Yes, | did.
Q And I"'mgoing to show you Governnent Exhibit Ata G oup 3.
(Counsel confer off the record.)
(Docunent tendered.)
BY M5. HAM LTON
Q Sir, do you recognize those docunents?
A.  Yes, | do.
Q And are those additional checks -- copies of checks --
that you provided to the defense and to the governnent before
your testinony?
A Yes.
Q And what are those checks for?
A.  Those are checks that | wote for Jenin to whol esal ers.
Q And, sir, are there additional checks that you wote to
Jenin through the years that you were not able to | ocate?
A Yes.
Q I'mgoing to show you Governnent Exhibit Ata G oup 2.

(Docunent tendered.)
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BY M5. HAM LTON:

Q Could you take a | ook at those four checks, please.

A Yes.

Q Sir, are those additional checks that you wote to Jenin
over the years?

A Yes.

Q And those checks that |'ve just shown you, do those
conprise part of the noney that you have infused to or | oaned
to Jenin over the years?

A Yes.

Q Now, M. Duffy asked you a nunber of questions about the
fact that you cane in to cooperate with the governnent
recently; is that right?

A Yes.

Q And he said -- he asked you questions about the fact that
you did that was to nake sure that you could testify in this
trial; is that right?

A. That's what he stated.

Q Sir, isn't it a fact that you are going to provide

testinony at an additional trial for the governnent --

A Yes.
Q ~--if you' re called?
A Yes.

Q Andisn't it true that you actually wore a recording

devi ce and made recordi ngs when the governnent asked you to as
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part of your cooperation?
A.  For one person who delivered a threat to ne.
Q And that is not --
MR. DUFFY: Your Honor, | object to that.
be stricken.
M5. HAM LTON: Judge --
MR. DUFFY: That has nothing to do with the
def endant, your Honor.
M5. HAM LTON: Can | be heard at sidebar?
THE COURT: Yes, you can.

(Proceedi ngs had at sidebar:)

369

ask that
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(Proceedi ngs had at sidebar:)

M5. HAM LTON: Judge, this witness received a nessage
from anot her individual, not fromthe defendant.

THE COURT: Right. | think that's M. -- M. Duffy's
concern is it sounds like the threat was |linked to M. Rezko.

M5. HAMLTON:. Well, in his mnd, it was linked to
M. Rezko. And M. Duffy asked questions about the timng of
hi s cooperation and why he cane in when he did.

THE COURT: Right.

M5. HAMLTON: The reason he cane inis in part
because of those neetings wth that individual who he then
wired up on. And he -- he believes that that is directly
related to M. Rezko.

THE COURT: But as far as | amaware -- and | am
aware of the situation because that was part of the reason |
had del ayed -- given the governnment perm ssion to del ay
turning over certain materials regarding M. Ata. As far as |
am awar e, the governnment does not have any evi dence |inking
it --

M5. HAM LTON: No, that's true.

THE COURT: -- to M. Rezko.

kay. Because that is the inpression -- | understand
that is your objection.

MR. DUFFY: Right. But what happened was, in fact,

M. Rezko was incarcerated with no contact with anybody when
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this occurred. So there's no -- he had no involvenent in this
and no link to this.

The inference --

THE COURT: Right.

MR. DUFFY: -- to suggest that he did is totally
I nproper.

M5. HAM LTON:  And, Judge, I'msorry. And when | say
that's true, ny point is not an attenpt to link that to
M. Rezko.

THE COURT: Right.

M5. HAMLTON: It's the point to go back to his
notivation for comng in when he did.

THE COURT: | understand both of your points. The
concern, though -- how do you propose addressing M. Duffy's
concern that sonehow there is an inference linking this to
M. Rezko?

Whether it linked it in his mnd or not, | don't
think is relevant. And to the extent it is under 403, | would
preclude you fromgoing into the fact that it is linked in his

m nd.
How do you propose addressing M. Duffy's concern?
M. HAMLTON:  Well, | think that if -- if the
concern is that you don't want any link to M. Rezko --
THE COURT:  Yes.

M5. HAMLTON: | just want it to be clear that he
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actual Iy has provi ded cooperation on additional individuals,
i ncl udi ng wearing, you know, a wire --

THE COURT: Absol utely.

M5. HAM LTON: -- and recordi ng conversations w thout
eliciting who it was or why he was doing that.

THE COURT: And that was M. Duffy's point because
the last cooment that he -- you did not ask and he added was
"because | was threatened by that individual."” That is what
he is asking nme to strike.

MR. DUFFY: Yes, that's exactly --

MR. SCHAR He didn't say it was linked to the
def endant .

THE COURT: But that is certainly -- | think the
inpression along -- the jury certainly could draw an inference
al ong those I|ines.

MR. DUFFY: Yeah.

THE COURT: |Is that sonething you plan to or wish to
pursue?

M5. HAM LTON: No. | think your Honor just said that
| should not do that.

THE COURT: No, | don't think you shoul d.

MR. DUFFY: | would ask that -- | didn't object when
they elicited his cooperation or even the wearing the wire. |
did not anticipate -- naybe you didn't even anticipate -- what

he volunteered just now that he tried to volunteer it on ny
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Cross.
MS. HAMLTON: No, | nean, obviously --
MR. DUFFY: | understand.
M5. HAMLTON: -- it wasn't ny --
MR. DUFFY: | would ask --
M5. HAM LTON: -- question.
MR. DUFFY: | am asking your Honor to strike the |ast

answer in terns of his volunteering of a threat.

The other issue is, because of the issues we raised
pre-exam nation of this witness, | didn't ask a single
guestion about his notivations for comng to the governnent,
for the obvious reason

| asked him about his interview with the governnent
and the information that he said he gave to the governnent.
But | scrupul ously avoi ded all of those areas because of your
Honor's rulings about going into those areas.

THE COURT: But you directly asked hi m questi ons,
M. Duffy, about the timng --

MR. DUFFY: Yes.

THE COURT: -- of comng in, which I think --

MR. DUFFY: Correct.

THE COURT: -- permts themto go into notivation.
But - -

MR. DUFFY: Right. And I didn't object when they

just raised these series of questions about this.
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THE COURT: Right.
That |ine of questioning was proper.
MR. SCHAR  Maybe the question that could be asked
is: "D d you have notivations beyond the timng of this trial

to cone in and cooperate?"

threat, but he is not

It doesn't go directly to the

in here clearly just because this trial

happened to be ongoing right now, that it doesn't tie it

directly to a threat, but

it at least reflects the fact that

there's sone suggestion he ran in the door because -- and this

was repeatedly raised on cross -- he ran in the door because

he knew he had to testify at this trial.

THE COURT: Wat about that, striking the |ast

portion of the answer as to the threat?

DUFFY: That's fine. That's what | thought this

THE COURT: And then permtting her to ask -- tel

"No" so he doesn't vol unteer sonething el se.

HAM LTON: So ask a question along those lines.

HAM LTON: As long as we're here, there's one

wanted to ask, and | just want to nake sure it's

MR
whol e -- excuse ne.
hi m"Yes" or
MR. DUFFY: That's fine.
VS.
MR. DUFFY: Ckay.
VS.
other thing |
cl ear that

amnot trying to elicit the voicemail nessage

from M. Rumman. But what

W t ness -

| do want to elicit fromthe

- on M. Duffy's cross, he -- he discussed the fact
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that M. Rezko told himhe had gone to M. Runmman about the
state | ease issue and --

THE COURT: Yes.

M5. HAM LTON: -- M. Duffy said you never told
anyone that before. This is the first tine you' re hearing
this. That is true, but he did provide information about
M. Rumman and about his know edge of M. Runman's
relationship to M. Rezko. So, | want to elicit that basic
fact without getting --

THE COURT: | think that is fine.

375

M5. HAM LTON: Because | know you told nme not to get

into the voi cemail

THE COURT: | think that is fine. The only problem

wth this witness is he volunteers a lot. So what | don't
want himto say is, Oh, yes, and by the way, | told him

about --

M5. HAM LTON: Do you want to break now and, | nean,

| can tell himthat during the break?
MR. DUFFY: Well, | would just ask -- | would tel
him-- ask himthe question |eading and say "Yes" or "No."
M5. HAM LTON: Ckay. | just -- | led on the |ast
gquestion, and that's what we ended up getting, so --
MR. DUFFY: But | think you should maybe -- |
apol ogi ze. Maybe you should just say to himl want you to

answer this question "Yes" or "No" and then ask your couple
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guestions that you are sensitive to.

THE COURT: You can lead in the Rumman area to avoid
t hat .

M5. HAMLTON: And in this last?

THE COURT: And in this last, yes.

M5. HAM LTON: Ckay.

THE COURT: However you want to do it and cut him off
if he starts to go nore.

M5. HAM LTON: Ckay.

THE COURT: Oherwise, | will, but it's probably
better if you do. And | will strike the last portion.

MR. DUFFY: (Okay, Judge.

(Proceedings had in open court:)
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(Proceedings had in open court:)

THE COURT: Ladies and gentlenen, | amstriking the
| ast portion of M. Ata's answer regarding the threat; and you
should entirely disregard it.
BY M5. HAM LTON:
Q M. Ata?
A Yes.
Q Just a "Yes" or "No," in addition to providing testinony
in this case, you agreed to wear a wire and record
conversations with another individual as part of your
cooperation; is that right?
A Yes.
Q Andis it fair to say that you had notivations to cone in
and cooperate that -- you were not comng in to cooperate when
you canme in to cooperate to nmake sure you could testify at
this trial?
A.  Absolutely.
Q Now, M. Duffy asked you about what M. Rezko had told you
he had done to fix the problemw th the | ease at 59th and
Ashl and?
A Yes.
Q And on cross-exanm nation, you replied that M. Rezko told
you he had actually gone to speak with M. Runman.
A Yes.

Q Do you renenber that?
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Now, you had not previously told the governnent that
M. Rezko told you he had gone to M. Rumman; is that right?
A Yes.
Q But, in fact, in the course of answering questions by the
governnent, you did provide information to the governnent
about your know edge of M. Rumman having a close relationship
with M. Rezko; is that right?
A Yes.
Q And, in fact, just "Yes" or "No," you actually gave the
governnment detailed information about that relationship; is
that right?
A Yes.
Q And, sir, at the tine of this | ease issue, you knew t hat
M. Rumman was the head of the agency that was making the
decision on the state lease; is that right?
A Yes.
Q Now, you were asked sone questions | ast week about the
fact that you used to -- you knew Rod Bl agoj evi ch havi ng
nothing to do with M. Rezko; is that right?
A.  Can you restate your question?
Q Sure.

Prior to his run for the governor, you knew Rod
Bl agoj evi ch on your own?
A Yes.

Q And at sone point, you needed to go through M. Rezko in
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order to get to M. Blagojevich; is that right?
A Yes.
Q And, in fact, sir, isn't it true, just "Yes" or "No," that
there were certain individuals who you wanted to get positions
wthin the state, and you didn't go to the Governor; you had
to go to M. Rezko for that; is that right?
A Yes.
Q Now, M. Duffy showed you a docunent |ast week, a
fundrai sing docunent, that showed your noney being |inked
sonehow to M. Mell; is that right?
A Yes.
Q And you said that nowhere on the docunent did you see
M. Rezko getting any sort of credit for your noney; is that
right?
A Yes.
Q Now, what M. Duffy admtted into evidence but didn't show
you was Defense Exhibit Ata 17, Friends of Bl agojevich 2.
M5. HAM LTON:  Your Honor, may | publish?
THE COURT: Yes, you may.
(Said exhibit published to the jury.)
BY M5. HAM LTON
Q Onthe left we see your nane; is that right?
A Yes.
Q Andif we followover all the way to the right, the

donations, sort of at the bottom for the last two, it says,
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Tony, 2005; and Tony Rezko, July 24th; is that right?
A Yes.
Q Now, you were asked questions about this settlenent
agreenment with M. Rezko.

Sir, at the time you and M. Rezko entered into the
settl ement agreenment, were you both under indictnent?
A Yes.
Q And you said that you received sone anount of the 62-acre
property; is that right?
A Yes.
Q Do you have any idea what the value was at the tinme you
entered into that agreenent of that piece of property that you
recei ved?
A.  No.
Q Do you have any idea today what its value is?
A.  No.
Q Wre you given any sort of other alternative for the
clainms that you had agai nst M. Rezko?
A.  Absolutely not.
Q Is it fair to say, you felt that you had -- this is the
best you were ever going to do in terns of the clains that you
had?
A. It was the only thing.

M5. HAM LTON: Not hing further.

THE COURT: Recr oss.
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Ata - recross

RECROSS- EXAM NATI ON
BY MR. DUFFY:
Q Sir, as part of the settlenent agreenent, there was a
dol | ar anmount assigned to the individual units that you
received in the 62 acres; isn't that right?
A. Yes, amllion and a quarter a unit.
Q Ckay.
And, sir, the 62 acres is 62 acres of land | ocated

near downtown Chicago; isn't that correct?

A Yes.
Q You're saying that |and has no value, sir?
A. It has val ue.
Q Al right.
A. But what -- what's a unit? | nean --
Q | under st and.
MR. DUFFY: Not hing further, Judge.
THE COURT: Thank you, M. Ata. You may step down,
Sir
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(Wher eupon, there were further proceedi ngs which were

not ordered transcribed.)
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CERTI FI CATE
|, Joseph Rickhoff, do hereby certify that the
foregoing is a conplete, true, and accurate excerpt of the
proceedi ngs had in the above-entitled case before the
Honorabl e AMY J. ST EVE, Judge of said Court, at Chicago,

I1linois, on May 5, 2008.

/sl Joseph Ri ckhoff August 21, 2008
Oficial Court Reporter Dat e
United States District Court
Northern District of Illinois

Eastern Di vi sion






